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В столицата на Казахстан Нурсул-
тан бе отбелязана 5-годишнината на
Евразийския икономически съюз
(ЕАИС). Там се събраха президенти-
те на страните членки - Русия, Ка-
захстан, Беларус, Армения и Кир-
гизстан. В срещата участваха и ли-
дерите на страните наблюдатели в
ЕАИС - Молдова, Таджикистан.

"Над 40 страни са изявили жела-
ние да развиват търговско-икономи-
ческо сътрудничество с нашето обе-
динение. Това вдъхва увереност, че
съвместната работа ще позволи в
близко бъдеще да изградим голяма
и силна Евразия", заяви домакинът
- президентът на Казахстан Касим-
Жомарт Токаев.

За успехите и необходимостта от
развитието на партньорството в ор-

ганизацията говори и руският прези-
дент Владимир Путин. "Днес ЕАИС е
ефективно интеграционно обединение,
чиято дейност се базира на принци-
пите на равноправието, взаимната
полза и уважение към интересите на
всяка страна. В рамките на съюза е
формиран общ пазар, обхващащ над
180 млн. потребители. Осигурена е
свобода на движението на стоки, ус-
луги, капитали и работна сила. Ин-
теграционните процеси стимулираха
устойчиво развитие на икономиките
на всички наши страни, способства-
ха за повишаване качеството на жи-
вот и благосъстоянието на нашите
граждани", заяви той.

Инициатор за създаването на едно
от най-младите международни обеди-
нения стана бившият президент на Ка-

захстан и днес председател на Съве-
та за сигурност на републиката Нур-
султан Назарбаев. Той я изложи точно
преди 25 години. Като признание за
заслугите му за основаването и раз-
витието на ЕАИС по време на среща-
та той бе избран за председател на
Висшия евразийски икономически съ-
вет. "Никой да не си мисли, че това е
подарък за човека, който довчера е
бил президент на Казахстан, а днес
се е оттеглил от поста. Зад него стои
армия от енергични и способни екс-
перти. И той, и те могат да доприне-
сат много за успешното развитие на
нашето обединение", каза беларуският
президент Александър Лукашенко.
Касим-Жомарт Токаев продължава
курса на своя предшественик във
външната и вътрешната политика на
страната. Тази приемственост и ста-
билност привлича чуждестранните
партньори, придава увереност в бъ-
дещи съвместни проекти.      Стр. 2
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2. НОВИНИ

На 30 май космонавтът Алексей
Леонов навърши 85 години. Той е
първият земен жител излязъл в от-
крития Космос. Алексей Леонов е
жива легенда на световната космо-
навтика, човек, който се ползва с
огромно уважение и авторитет у
всички, свързани с космическата
дейност. Юбилярят е роден в с. Лис-
твянка, Тусилски район на Кемеров-
ска област като девето дете в се-
мейството. След Великата отечест-
вена война семейството се пресел-
ва в Калининград. След Военната
авиационна школа в Кременчуг и Чу-
гуевското военно авиационно учи-
лище за летци през 1960 г. Алексей
Леонов е зачислен в първия отряд
на съветските космонавти. За пър-

 Министърът на външните
работи на РФ Сергей Лав-
ров коментира събитията в
Косово след преговорите с
министъра но външните ра-
боти на Словения Мирослав
Церар в Любляна. "Що се
отнася до събитията в Ко-
совска Митровица такива
провокации са изгодни за
онези, които искат да съз-
дадат "санитарен кордон" по
отношение на Русия. Заради
това трябва да вкарат всич-
ки страни от региона в НА-
ТО", каза Лавров. По думи-
те му видно е как карат
Сърбия да се примири с не-
обходимостта да признае Ко-
сово, което ще позволи на
НАТО да приеме нови чле-
нове. Същата цел е преслед-

Експертите от главната прокуратура на Украйна
признаха за незаконно използването на украинските
въоръжени сили в Донбас. Това заяви адвокатът на
бившия ръководител на генералния щаб на Украйна,
който в момента е обвинен в държавна измяна.

По думите на юриста Олег Животов, в един от
документите, прикрепени към делото на неговия кли-
ент е написано черно на бяло, че властите нямат
право да използват Въоръжените сили на Украйна
на територията на страната, в случая  в Донбас.

По думите на адвоката, за първи път в историята
на Украйна, експертите са установили, че съгласно
член 17 от Конституцията  украинските Въоръжени
сили не могат да бъдат задействани в какъвто и да
било конфликт вътре в страната.

Според дадения документ, Въоръжените сили на
Украйна са предназначени единствено и само за
отразяване на външна военна агресия.

Припомняме, че след държавния преврат в Ук-
райна през февруари 2014 година, организиран от
САЩ, през април същата година и. д.президентът
на Украйна Александър Турчинов обяви началото на
така наречената "Антитерористична операция" в про-
руските региони в Югоизточната част на страната.

Така вече пет години в страната се води граждан-
ска война между режима в Киев и самопровъзгла-
силите се за независими Донецка и Луганска на-
родни република. По официални данни, в резултат
на този вътрешен военен конфликт са загинали хи-
ляди мирни граждани и военни.     /"Русия днес"/
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Прищина иска
имунитета на
руски сътрудник
на ООН

вана и с преименуването на
Република Македония, пре-
върнала се в Северна Ма-
кедония.

Ще напомним, че в поне-
делник президентът на Сър-
бия Александър Вучич зая-
ви, че е готов да приложи
всички сили за търсене на
компромисно решение по
въпроса за Косово и Мето-
хия, но само след като При-
щина отмени 100-проценто-
вите мита за стоки от цент-
рална Сърбия, въведени
през 2018 година. Същевре-
менно той отбеляза, че ня-
ма никаква власт над Косо-
во и нападението срещу сър-
би в Косово и Метохия е
въпрос на дни. Думите му се
оказаха пророчески. Във

вторник под предлог на спе-
циална операция косовски-
те спецчасти нахлуха в се-
верните територии на Косо-
во, населени основно със
сърби. Местните жители
вдигнали барикади и задей-
ствали предупредителни си-
рени. Това не попречело на
косоварите да навлязат в
Косовска Митровица и Зу-
бин Поток, с което предиз-
викали сблъсъци с етничес-
ките сърби в района. В ре-
зултат на провокацията ня-
колко десетки души са пост-
радали. Има задържани и от
двете страни.

Служителят на ООН в Ко-
сово руснакът Михаил Крас-
ношчоков е бил пребит и за-
държан от косовската поли-

ция. По-късно той е пуснат
и откаран в болница в Ко-
совска Митровица. Между-
народните сили за Косово
под командването на НАТО
отказаха да се намесят в си-
туацията, заявявайки, че
специалните служби провеж-
дат обикновена полицейска
акция с ордер от прокура-
турата.

Сръбският президент
Александър Вучич нареди
армията и специалните час-
ти да бъдат въведени в пъл-
на бойна готовност.

Прищина обяви, че ще ис-
ка снемането на дипломати-
ческия имунитет на Краснош-
чьоков. Посолството на РФ
в Белград нарече това "бан-
дитски опит да се преиначи

картината на случилото се".
Става дума за нагло напа-
дение на сътрудник на ми-
сията на ООН, който е бил
по време на изпълнение на
служебните си задължения",
подчертават от дипломати-
ческата мисия. Властите в
Прищина препятстват еваку-
ацията на пострадалия.

Следственият комитет на
РФ е започнал проверка по
отношение действията на ко-
совските специални служби,
нападнали сътрудник на ми-
сията на ООН. Зам.-минис-
търът на външните работи
на РФ Сергей Вершинин
очаква от ООН "динамични
действия" във връзка със
задържането на Краснош-
чьоков.         /"Русия днес"/

Ïúðâèÿò çåìåí æèòåë èçëÿçúë â îòêðèòèÿ Êîñìîñ ñòàíà íà 85
ви път в света той излиза от кос-
мическия кораб "Восход-2" в отк-
рития Космос на 18 март 1965 г. и
прекарва там 12 мин. и 9 сек. на
разстояние от кораба 5,35 м. Из-
вестно е, че при завръщането му
на кораба се случва неочаквана си-
туация - раздутият скафандър не мо-
же да мине през шлюза на кораба.
Само благодарение на геройските
усилия на Леонов и изпускането на
налягането на кислорода в скафан-
дъра космонавтът успява да влезе
в кораба и полетът да завърши бла-
гополучно. За този полет Алексей
Леонов е удостоен със званието "Ге-
рой на Съветския съюз", орден "Ле-
нин" и медал "Златна звезда".

Вторият полет на Леонов в Космо-

са е на 15-21 юли 1975 г. като ко-
мандир на кораба "Союз-19" по прог-
рамата "Союз-Аполон". За този по-
лет Леонов получава втора "Златна
звезда" и орден "Ленин". 20 години
Леонов е бил зам.-началник на Цен-
търа за подготовка на космонавти.

От март 1992 г. генерал-майор
Алексей Леонов е в запас. Той  има
четири изобретения и над 10 научни
трудове. Живее в Москва. Получава
призвание и като художник. Алексей
Леонов е почетен гражданин на Во-
логда, Калининград, Калуга, Кеме-
рово, Налчик, Перм, Кременчуг (Ук-
райна), Аркалик (Казахстан), Велико
Търново, Видин, Свищов (България),
Сан Антонио (Чили), Устина Лабе(Че-
хия).                         /"Русия днес"/

От стр. 1
По случай годишнината на

ЕАИС Националната банка на
Казахстан пусна юбилейни
еднокилограмови златни мо-
нети с номинал 50 хил. тен-
ге. Те може да се използват
по цялата територия на
ЕАИС, тъй като разчетите в
него се извършват в нацио-
налните валути на страните.
Участниците в срещата конс-
татираха, че в общия пазар
вече е завършено обедине-
нието и свързването на елек-
троенергийните системи на
петте държави членки. Сега
предстои това да стане с га-
зовите и петролните системи.

Предприемат се стъпки за
сътрудничество и в социал-
ната сфера. Евразийската
комисия подготвя споразуме-
ние, което ще позволи при
отпускане на пенсии да се

Â Êèåâ ïðèçíàõà çà íåçàêîííè
äåéñòâèÿ íà ÂÑÓ â Äîíáàñ Специалният прокурор на

Съединените щати Робърт
Мюлер заяви, че няма да да-
ва показания в Конгреса по
така нареченото "руско де-
ло". В продължение на поч-
ти три години той разслед-
ваше предполагаема намеса
на Русия в президентските
избори, но така и не наме-
ри доказателства за това.
Това съобщи руският "Пър-
ви канал".

Мюлер обясни решението
си с това, че изказванията
му в Конгреса на САЩ няма
да излязат извън обхвата на
публикувания преди това
доклад. "Моите показания са

Ïåòèëåòêà íà óñïåøíîòî ïàðòíüîðñòâî è ðàñòåæ
признава трудовият стаж не-
зависимо от това в коя от
страните на ЕАИС човекът е
работил. Лидерите подписаха
редица профилни споразуме-
ния, засягащи различни сфе-
ри на икономиката. Особено
място сред тях заема докумен-
тът "Основни ориентири за
макроикономическа стратегия
на страните членки през пе-
риода 2019-2020 г.". Приети бя-
ха поправки към Договора за
ЕАИС и Митническия кодекс
на организацията, споразуме-
ния за допълнителна либера-
лизация на пазарите и за сът-
рудничество в цифровата ико-
номика. Решено бе да се съз-
даде Съвет по индустриална-
та политика на министерско
равнище. Негова основна за-
дача ще бъде разработване-
то на принципите за съгласу-
ване на промишлеността на

страните и реализацията на про-
екти за наднационални компа-
нии от типа на авиационния ев-
ропейски гигант Airbus.

Успешните интеграционни про-
цеси в евразийския съюз пре-
дизвиква интерес в страни от це-
лия свят, които търсят възмож-
ности и форми за сътрудничест-
во. "Независимо от сложния по-
литически контекст, който в мо-
мента преживяваме, във фоку-
са на нашето внимание е зада-
чата за установяване на диалог
с Евросъюза и реализиране на
инициативи за формиране на об-
що голямо икономическо прост-
ранство в Евразия", се казва в
документите на срещата. Тя за-
върши с подписването на съв-
местна декларация, наречена
"политически манифест за раз-
витие". В нея подробно се изла-
гат плановете за бъдеща съв-
местна работа.   /"Русия днес"/

Ìþëåð ïðèêëþ÷è ñ èçäèðâàíåòî íà ìèòè÷íàòà "ðóñêà ñëåäà"
този доклад", подчерта Мю-
лер.

Той добави, че не смята за
уместни по-нататъшните му ко-
ментари относно собственото
му разследване и действията
на Министерството на право-
съдието или на Конгреса на
САЩ.

В заключение Мюлер зая-
ви, че по тази причина няма
да отговаря на въпросите на
журналисти.

Когато докладът му влезе в
Министерството на правосъ-
дието на САЩ, началникът на
отдела, Уилям Бар, заяви, че
специалният прокурор не е на-
мерил нито едно доказателст-

во за "сговор" между президен-
та Доналд Тръмп и Москва, не-
що което Кремъл и Белият дом
отричат от самото начало.

В първото си публично изяв-
ление от толкова време насам
специалният прокурор Робърт
Мюлер заяви, че кабинетът му
се закрива и излиза в оставка,
тъй като разследването е прик-
лючило. Той подчерта, че не мо-
же да предостави никаква дру-
га информация освен тази, коя-
то вече е била оповестена.

В продължение на почти три
години Робърт Мюлер разслед-
ва митичната "руска намеса" в
президентските избори на САЩ.

/"Русия днес"/

Ìîñêâà èçëèçà îò äîãîâîðà çà ðàêåòèòå
Владимир Путин внесе в Думата законопроект за

прекратяване от страна на Русия на Договора за
унищожаване на ракетите със среден и малък об-
сег (ДРСМО), подписан през 1987 г. със САЩ. Това
съобщи председателят на долната камара на рус-
кия парламент Вячеслав Володин, цитиран от РИА
"Новости". Той добави, че срокът за разглеждане на
документа ще бъде определен незабавно. В Съвета
на федерацията също обявиха своята готовност за
неговото обсъждане. От текста на законопроекта
следва, че на президента се предоставя правото по
свое усмотрение да вземе решение за възобновя-
ване действието на договора.            /"Русия днес"/
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3. СТРАНАТА

Страницата подготви
Димитрина Гергова

Идеята е на зам.-минис-
търа на Министерството на
външните работи на Украй-
на Елена Зеркал. Според
дипломата такава стъпка ще
снеме "въпроса за спекула-
ция от страна на Русия от-
носно статута на Керченс-
кия проток като вътрешен".

Според члена на Комите-
та на Думата по междуна-
родните връзки Сергей Же-
лезняк, цитиран от "Россий-
ская газета" това заявление
е "напън" на новите киевски
власти да запазят напреже-
нието между Русия и Украй-
на и напомни, че става ду-
ма за суверенна руска гра-
ница. Тази територия  "ос-
тава под контрола на наша-
та страна, независимо от то-
ва какви диви фантазии се
раждат в горещите глави в
Украйна". "Новите власти

Свежо, креативно вижда-
не за решаване на еколо-
гични проблеми представи-
ха от 26 до 30 май в Югра
участниците в международ-
ния младежки екофорум
"Една планета-едно бъдеще".
Проявата е под егидата на
ЮНЕСКО и се провежда от
2008 г. в столицата на авто-
номния окръг Ханти Ман-
сийск.

"Днес във всички сфери
върви "лов на глави", които
могат да предлагат инова-
ционни решения. Ярки, ум-
ни, креативно мислещи мла-
дежи има не само в столи-
ците или в големите научни
центрове - каза експертът
на форума, зам.-председа-
тел на научния съвет по
проблемите на екологично-
то образование в Руската
академия по образование
Дмитрий Ермаков. - В Юг-
ра е създадена такава сре-
да - дружелюбна и творчес-
ка. Затова съм убеден, че
ще намерим таланти".

"Днес е много важна ини-
циативата и тя дава резул-
тати - убеден е ръководи-
телят на Природонадзора на
Югра Сергей Пекунов. - Във
всички презентации на про-
екти ясно и точно са изра-
зени целите, задачите и до-
колко са резултатни".

На форума участниците
представиха проекти, които
могат да се реализират още
утре: "Еко - покритие за дет-
ска площадка", "Училищен
дендропарк: изследваме,
опазваме, създаваме", "Бор-
ба с вредителите и инфек-
циозните болести по боро-
вете в училищен парк в Сур-
гут", "Проблемът твърди би-
тови отпадъци" и пр.

Свои проекти презентира-
ха ученици от Финландия,

Ðóñêèÿò Äèñíèëåíä  îòâàðÿ
âðàòè ïðåç ñåïòåìâðè

Създаването на парка "Остров на мечтата" е огромен
проект, който ще бъде реализиран на два етапа, разказва
кметът на Москва Сергей Собянин за "АиФ". През първия
края на 2019 година ще бъде открит ландшафтен парк,
закрит тематичен парк за развлечения, кинозала, концер-
тна зала и паркинг. Вторият етап, включващ концертна
зала, детска яхтена школа и паркинг ще бъде готов през
2021 г. С какво ще удиви "Островът на  мечтата"? Преди
всичко с размерите си. Това ще е най-големият покрит
парк за атракциони в Европа и Азия, общата му площ е
почти 300 хил. кв.м - колкото 42 футболни игрища.

Под гигантския стъклен купол ще има повече от 400
атракциона и развлечения за деца и възрастни. Сред тях
са уникалните медиатракциони "Назад  в бъдещето", "Пъ-
тешествие в тайнственото подземие", "Пътешествие в из-
губения свят на динозаврите". В "Света на динозаврите"
например ще има гигантски люлки "Храм на огъня", на
които едновременно могат да се качат 40 души и да се
издигнат на височина 20 метра. Посетителите ще се ока-
жат под водните струи на светомузикалните фонтани и
потоци изкуствен огън, създаден чрез специални ефекти.

Êèåâ èñêà Êåð÷åíñêèÿò ïðîòîê
äà ñòàíå ìåæäóíàðîäíà çîíà

демонстрират преданост на
антируския курс и изглеж-
да няма да спрат до тук",
каза Железняк.

Франц Клинцевич - член
на Комитета на Съвета на
федерацията по отбрана и
безопасност заяви пред жур-
налисти, че Русия никога ня-
ма да се съгласи на между-
народен статут на Керченс-
кия проток. Защото няма да
иска "в Керченския проток,
както в Одеското пристани-
ще, да влизат като у дома
си натовски кораби". По ду-
мите му промяната на ста-
тута на Керченския проток
е от "серията неизпълними
задачи, както и връщането
на Крим на Украйна".

Ръководителят на Репуб-
лика Крим Сергей Аксьонов
естествено не пропусна да
изкаже мнението си: "Кер-

ченският проток е изключи-
телно руски териториални
води. Това е Русия. Ако на-
шият президент вземе ня-
какви решения за пропус-
кане на чуждестранни съ-
дове, това е друг въпрос.
Но самият Керченски про-
ток е в Руската федерация,
и бреговете са Руска феде-
рация, и протокът принад-
лежи на Русия". Дума не мо-
же да става за промяна на
статута на тази водна тери-
тория, убеден е Аксьонов.

Той коментира и решение-
то на Международния морс-
ки трибунал за украинската
провокация в Керченския
проток като заяви, че това
решение няма значение за
Крим, защото самият въп-
рос не е в юрисдикцията на
трибунала. Според споразу-
мение от 2004 г. между Ру-

сия и Украйна Азовско море
е от категорията вътрешен
водоем за двете страни, на-
помни Аксьонов.

Сенаторът от Крим Сер-
гей Цеков предположи, че
инициативата на Украйна да
придаде международен ста-
тут на Керченския проток се
обяснява с желанието по
протока да преминават чуж-
дестранни военни кораби от
Черно към Азовско море и
обратно. Русия няма как да
подкрепи подобна идея от
съображения за сигурност.

Според двустранните спора-
зумения между Русия и Ук-
райна Азовско море е вът-
решно, което означава, че
при никакви условия Кер-
ченският проток не може да
стане международен. През
2012 година Украйна и Ру-
сия са подписали и спора-
зумение за мерки за сигур-
ност на мореплаването в
Азовско море и Керченския
проток. Цеков поясни оба-
че, че няма проблем през
протока да преминават
граждански кораби.

Държавната дума освобо-
ди творците от необходи-
мостта да получават разре-
шение за работа или патент
в случай на краткосрочна
визита в Русия. Такъв за-
кон бе приет на окончател-
но четене. При това култур-
ните учреждения няма нуж-
да да получават разреше-
ния за привличане на чуж-
денци. Под краткосрочно
пребиваване се има пред-

Åêîôîðóì â Þãðà ñúáðà ìëàäåæè îò äåâåò ñòðàíè

Азербайджан, Беларус, Ар-
мения, Китай, Молдова и
други страни. Това което ги
обединява е, че те са гото-
ви да се борят за опазване
на природата, на околната
среда и още отсега правят
нещо реално в тази посока.

Осмокласникът Хюсеин
Зулфагаров от лицея на
ЮНЕСКО в Баку бе на кон-
ференцията за трети път. На
миналогодишната конферен-
ция той получил награда за
най-активен участник във
форума. Тази година Хюсе-
ин изнесе доклада си "Мое-
то право да живея в чист
район" на английски език.

Според Дмитрий Ермаков
"индустриалната епоха, чието
наследство днес са многоб-
ройните проблеми с околна-
та среда, отмина. Сега нав-
лизаме в друга и никой не знае
решенията, не знае как да се
действа, за да не се нанася
вреда на околната среда. То-
ва не знаят дори специалис-
ти на високо равнище. Цен-
ните идеи могат да възник-
нат точно сред учениците".

В рамките на форума
младите еколози работиха в

отбори по темите: "Живот в
стил ЕКО: различни методи
за екологичен начин на жи-
вот", "Работилница по опа-
ковка на нови екологични
акции и просветителски про-
екти", "Въвличане на акти-
висти в социално значими
мероприятия и привличане
на ресурси за екологични
програми". Проведоха се де-
лови игри, дискусии, кръг-
ли маси, мастър-класове,
презентации за културното
наследство на страните и от-
делните общини. Същевре-
менно се състезават и пе-
дагозите в конкурс за най-
добри практики за приро-
доохранителна дейност.

По време на откриването
на младежкия международен
екологичен форум се прове-
де радиовръзка с участни-
ците в 55-ата експедиция на
Международната космичес-
ка станция. Домакините на
МКС отговориха на многоб-
ройни въпроси на ученици-
те, обясниха им, че за дено-
нощие те виждат 16 изгрева
и 16 залеза, че е по-сложно
да се работи на Земята, но
по-отговорно - в Космоса.

Àðòèñòèòå ùå âëèçàò â Ðóñèÿ áåç áþðîêðàòè÷íè ñïúíêè
вид 90-дневен срок. По ду-
мите на председателя на Ду-
мата Вячеслав Володин то-
ва е "стъпка към дебюрок-
ратизация в сферата на кул-
турата". Това ще позволи на
чуждестранни артисти да
гастролират в Русия, чуж-
денци да четат лекции и да
организират мастър-класо-
ве. "Приетите поправки да-
ват възможност на нашите
граждани да се запознават

с постиженията на светов-
ната култура - каза предсе-
дателят на Думата, комен-
тирайки приемането на за-
кона. - Това е въпрос не са-
мо на взаимно културно обо-
гатяване, но и на развитие
на нашата страна като един
от центровете на световна-
та култура".

Един от най-екстремните атракциони ще бъде "тъмното"
американско влакче. Тъмно, защото маршрутът му минава
в закрито помещение. Вагончетата ще се движат със ско-
рост 80 км/ч, двойните превъртания ще са на 360 градуса.

За любителите на бързото каране ще бъде построено
първото в Русия трасе с дължина 210 метра с виртуална
реалност на височина 11 метра. Специални инструктори
ще обучат желаещите.

Много сюрпризи  има и за любителите на по-спокой-
ния, но не по-малко увлекателен отдих. Като например
разходка покрай 120 фасади на сгради - копия на светов-
ни архитектурни паметници и други забележителности.
Всичко това също ще е под огромния покрив на парка.

На открито остава ландшафтният парк с детски пло-
щадки, градини, фонтани, лятно кино и един от най-голе-
мите въжени паркове.

"Островът на мечтата" е частен проект, който се реали-
зира за сметка на инвеститори. Но правителството на
Москва не стои настрана, казва кметът Собянин. За ком-
форта на посетителите  ще бъде открита първата в Мос-
ква движеща се пътека над проспект "Андропов", която
ще свързва парка с метро "Технопарк".

Първият етап на парка ще бъде открит през септември
т. г. По думите на зам.-кмета по градостроителната поли-
тика на Москва Марат Хуснулин 80% от оборудването
вече е монтирано.
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На 27 май в Набережние Челни тържествено бе открит нов завод за производство на
рамки за кабини на тежкотоварните камиони КАМАЗ и Mercedes-Benz. Това е важен етап
от сътрудничеството на руския автогигант КАМАЗ и най-големия международен автомоби-
лен концерн Daimler AG.  Производството ще се управлява от съвместното предприятие
"ДАЙМЛЕР КАМАЗ РУС". Мощността на завода е 55 хиляди кабини годишно. Въвеждането
в експлоатация на новото предприятие, разположено на около 60 хиляди кв.м ще осигу-
ри нови 700 работни места. В производството са включени 120 съвременни робота,
това е най-автоматизираното предприятие в Русия. Общият обем на инвестициите за
създаването на завода е над 14 млрд. рубли.

Традиционно в края на май в училищата бие последният звънец за абитуриентите. А след тържествата единайсетокласниците
трябва да се справят с Единния държавен изпит. Също по традиция първолаците бият последния звънец за батковците и
каките. Последен звънец прозвуча и за 1,5 хиляди суворовци, нахимовци и кадети.

Летният сезон в Сочи започна
с "Карнавал Лято". В шествие-
то участваха 2,5 хиляди души.
Парадът бе посветен на театъ-
ра и на всичко, свързано с не-
го. Пред зрителите дефилираха
Чарли Чаплин, Мерилин Мон-
ро, Фреди Меркюри, Елвис
Пресли. Участниците в празни-
ка представиха спектакъла "Ро-
мео и Жулиета", показаха еле-
менти от балет, припомниха
древни гръцки митове. Необик-
новен атрибут на шествието бя-
ха огромни кукли-марионетки.
Съпровождани от артисти, по
града преминаха 20 подвижни
платформи. Тържествата събра-
ха 15 хиляди зрители. Сочи
очаква през този курортен се-
зон да посрещне около 4 ми-
лиона туристи.

В Санкт Петербург се проведе тра-
диционният "Дакел Парад", в който
участват домашни любимци облече-
ни в маскарадни костюми. Парадът
се организира в градината на Худо-
жествената академия на Василиевс-
кия остров вече осма година. Този
път той бе посветен на Годината на
театъра. На подиума излязоха над
100 кученца от Санкт Петербург, Ле-
нинградска област, Москва, Псков,
Ростов на Дон, Омск. Гостите имаха
възможност да се снимат на цирков
велосипед и на ретроавтомобил. Бе
открита и специална детска площад-
ка. Парадът не случайно се провеж-
да в Санкт Петербург - именно тук
през ХVІІІ век за първи път се поя-
вяват дакелите.

В Ялта се проведе парадът "Двойно щас-
тие", посветен на Международния ден на
близнаците. Преди 11 години на първия
парад дошли само 11 двойки близнаци,
но с всяка изминала година броят им се
увеличавал. Организаторът - Александър
Шевчук, признава, че за организиране на
празника го вдъхновили дъщерите му близ-
начки Кира и Дарина. Начело на шествие-
то на близнаците бе Ялтенският духов ор-
кестър, следван от най-малките близнаци
в колички. 59-годишните близначки от Ялта
Олга и Любов казват, че с голямо удовол-
ствие участват в парада, обединяващ всич-
ки, които добре знаят какво е да имаш
брат или сестра близнак.
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Чуждестранните войски
трябва да напуснат афганис-
танската територия, за да
се нормализира ситуацията
в републиката, заяви във
вторник руският министър
на външните работи Сергей
Лавров по време на откри-
ването на тържественото за-
седание, посветено на 100-
годишнината от установява-
не на дипломатически отно-
шения между Русия и Афга-
нистан.

"Русия е убедена, че кон-
фликтът в Афганистан няма
военно решение. Единстве-
ният възможен път за уре-
гулиране е постигане на мир
с политико-дипломатически
средства. Обявяваме се за
пълно извеждане на чуждес-
транните войски от страна-
та. Призоваваме всички аф-

Министърът на външните
работи на РФ Сергей Лав-
ров проведе в началото на
седмицата преговори със
своя кубински колега Бру-
но Родригес Париля, който
е в руската столица с ра-
ботна визита.

По време на срещата,
продължила около един час,
страните потвърдиха един-
ството на позициите както
по двустранния, така и по
международния дневен ред.
А приятелската, доверител-
на атмосфера на руско-ку-
бинските отношения, за ко-
ято нееднократно заявява-
ха първите лица на двете
страни, се усещаше още от
първите минути на прегово-
рите.

Руският министър, който
по традиция открива срещи-
те си в присъствието на
журналисти, потвърди готов-
ността на Москва и в бъде-
ще да подкрепя Хавана ка-
то важен съюзник, въпреки
неотслабващия санкционен
натиск върху републиката.
Кубинският външен минис-
тър благодари на руската
страна за оказваната подк-
репа и даде висока оценка
на ролята на Москва за под-
държането на международ-
ния мир и сигурността.

Активизирането на поли-
тическия диалог, разширя-
ването на икономическите,
инвестиционните и културно-
хуманитарните връзки, ре-
ализирането на вече същес-
твуващи крупномащабни
проекти - всички тези теми
бяха засегнати от минист-
рите по време на разглеж-
дането на двустранния дне-
вен ред. След преговорите
страните подписаха план за
консултации за периода
2020-2022 г., който, според
Лавров, ще зададе верния
тон и ритъм на контактите
между двете външнополити-
чески ведомства.

Както се очакваше, цент-
рална тема на преговорите
беше ситуацията в Латинс-
ка Америка в светлината на
зачестилите опити на Ва-
шингтон да преформатира
този регион в свой интерес

Ìîñêâà è Õàâàíà ñà ñðåùó îïèòèòå íà ÑÀÙ
äà ïðåôîðìàòèðàò Ëàòèíñêà Àìåðèêà

в духа на възраждащата се
"доктрина Монро".

Венецуела и опитът
на Куба
Русия и Куба са важни иг-

рачи в латиноамериканския
регион, положението на не-
щата в който днес изобщо
не можем да наречем ста-
билно. Във връзка с това на
заключителната пресконфе-
ренция представители на ме-
дии помолиха шефовете на
външнополитическите ведом-
ства да коментират предс-
тоящата среща на правител-
ството и опозицията на Ве-
нецуела, която, както се
очаква, ще се състои през
тази седмица в Осло.

В отговор на въпрос на
ТАСС министрите приветст-
ваха тази инициатива, като
изразиха надежда, че резул-
татите от нея ще позволят
да се придвижим към изра-
ботване на общоприемливо
за всички венецуелски стра-
ни съгласие.

Двамата министри акцен-
тираха особено върху натис-
ка, който САЩ продължават
да оказват на Венецуела.
Веднага след обявяването
на подготовката за прегово-
рите между представители

на правителството и опози-
цията, в Държавния депар-
тамент уверено обозначиха
тяхната тема - стъпки за от-
страняване на президента
на страната Николас Маду-
ро от власт. Според руския
външен министър подобни
заявления на Вашингтон са
поредна проява на неуваже-
ние към цяла Латинска Аме-
рика, към венецуелците и
конкретно към лидера на
опозицията Хуан Гуайдо. "Ако
той изпраща свои предста-
вители на преговори в Ос-
ло, нека тези преговори по-
не се състоят - поясни Лав-
ров. - Не взимайте роля на
представители на админис-
трация, която решава всич-
ко дори за свои хора от ти-
па на Гуайдо. Всичко това е
некрасиво."

В тази връзка Лавров и
Родригес обърнаха внима-
ние на едностранните санк-
ции, които по различно вре-
ме бяха въведени по отно-
шение на Москва и Хавана.
Руският външен министър
заяви, че засиленият натиск
върху Куба в рамките на за-
кона Хелмс - Бъртън, който
позволява на граждани на
САЩ да подават искове сре-
щу сегашните собственици
на конфискувано след рево-

люцията чуждестранно иму-
щество в Куба, противоре-
чи не само на международ-
ното право, но и на изиск-
ванията на по-големия брой
членове на международна-
та общност. Съжаление за
това решение изразиха до-
ри европейските партньори
на Вашингтон.

Руският министър изказа
мнение, че опитът на Куба
потвърди провала на поли-
тиката на диктат на САЩ в
международните отношения
и безперспективността на
силовия натиск. "С кубинс-
ките си приятели споделя-
ме убедеността, че нелеги-
тимният санкционен натиск
е неприемлив и категорич-
но потвърждаваме неприе-
мането на икономическата,
търговската и финансовата
блокада на Куба от страна
на САЩ - подчерта той. - И
занапред ще подкрепяме
решително справедливите
искания на Хавана за неот-
ложно прекратяване на та-
зи блокада."

Не само Латинска
Америка
На пресконференцията ръ-

ководителите на руското и
кубинското външнополити-

чески ведомства разгледа-
ха натиска на САЩ не само
в Латинска Америка, но и в
други региони. По молба на
журналистите Лавров ко-
ментира последните дейст-
вия на Вашингтон в Близ-
кия изток.

В края на миналата сед-
мица президентът на САЩ
Доналд Тръмп даде съгласи-
ето си 1500 американски во-
еннослужещи да бъдат изп-
ратени в Близкия изток за
"сдържане на иранската
заплаха". Руският министър
подчерта, че това решение
може да повиши рисковете
в региона на Близкия изток
и Северна Африка. В свет-
лината на ескалацията на
напрежението между Ва-
шингтон и Техеран Лавров
изрази надежда, че в САЩ
все пак ще чуят здравомис-
лещите гласове за това кол-
ко безразсъдна е евентуал-
на война с Иран. Министъ-
рът отбеляза също така, че
реализирането на инициати-
вата на иранския външен
министър Мохамад Джавад
Зариф за сключване с дър-
жавите от Персийския за-
лив споразумение за нена-
падение ще стане първа
крачка към понижаване на
напрежението в региона.
"Инициативата се съчетава
с отдавнашната руска ини-
циатива да започне форми-
ране на концепция за сигур-
ност в района на Персийс-
кия залив с участието на
крайбрежните арабски
страни и Иран - обърна вни-
мание Лавров. - Засега сред
арабите няма обща позиция
по този въпрос. При всички
случаи обаче движението
трябва да се насочи към
формиране на такава сис-
тема за сигурност, като се
започне от обикновените
стъпки: прозрачност във во-
енните дела, покани за во-
енни учения, изработване на
други мерки за доверие с
участието на гаранти от Ли-
гата на арабските държави,
ООН, Европейския съюз,
петте членки на Съвета за
сигурност на ООН."

Ðóñèÿ ïðèçîâàâà çà ïúëíî èçâåæäàíå íà ÷óæäåñòðàííèòå âîéñêè îò Àôãàíèñòàí

ганистански страни към най-
скоро начало на преговори
с участието на широк спек-
тър обществено-политичес-
ки сили", каза Лавров.

Москва потвърждава при-
вързаността си към запаз-

ването на единна и недели-
ма афганистанска държава,
в която в мир и хармония
съществуват многобройни
етнически групи", подчерта
руският външен министър.

Сергей Лавров отбеляза,

че Русия е удовлетворена от
факта, че в тържественото
заседание участва и деле-
гация на движението "Тали-
бан". Москва има намере-
ние да продължи сътрудни-
чеството си с Афганистан с

цел изкореняване на запла-
хи като тероризъм и нар-
копрестъпност, заяви той.
"Задълбочаването на дове-
рието и взаимното разбира-
не между нашите страни спо-
собства общата цел в бор-
бата с международния те-
роризъм и преди всичко с
т. нар. Ислямска държава,
както и с наркопрестъпност-
та - подчерта министърът. -
Готови сме да продължим
взаимодействието с афга-
нистанските партньори за
изкореняването на заплахи-
те за сигурността, да оказ-
ваме съдействие в укрепва-
нето на потенциала на граж-
данските, силовите и анти-
наркотичните структури."
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Елен Карер д'Анкос е ис-
торик, специалист по Русия,
бивш депутат от Франция
в Европейския парламент,
постоянен секретар на
Френската академия. В ин-
тервю пред сп. "Поан" тя
обяснява защо ЕС е пропус-
нал шанса да установи нор-
мални партньорски отноше-
ния с нова демократична Ру-
сия. Любопитно е, че има
грузински произход и сегаш-
ният президент на Грузия
Саломе Зурабишвили е ней-
на братовчедка.

- Как си обяснявате се-
гашните конфликтни от-
ношения между Атланти-
ка и Урал, ако използва-
ме понятията на Де Гол?

- Краят на комунистичес-
ката система беше много
лошо осмислено от евро-
пейските държави, които
така и не разбраха, че Ру-
сия е голяма европейска
страна, която два пъти в
своята история е била отх-
върляна от Европа, а тя два
пъти се е опитвала да се
реинтегрира в тази цивили-
зация. За първи път таки-
ва събития се наблюдават
по време на монголското на-
шествие, а през XVIII век
именно Петър Първи връ-
ща Русия в европейската

Изборният маратон за
нов състав на Европарла-
мент, който миналата сед-
мица продължи четири дни
във всички страни от ЕС,
завърши без особени изне-
нади и в общи линии пот-
върди социологическите
прогнози. Патриотичните
партии, от които силно се
боеше традиционният либе-
рален политически елит,
рязко увеличиха присъстви-
ето си в 751-членния пар-
ламент. Консервативните
десни и левите центристки
партии запазиха мнозинст-
вото си, но същевременно
загубиха много места.

Сега след изборите в Ев-
ропарламента ще се появи
"фракция на Путин". Това не
е измислица на "кремълс-
ката пропаганда", а на раз-
строените от резултатите
управляващи елити в двете
водещи в ЕС държави Гер-
мания и Франция. Именно
партиите на Меркел и Мак-
рон понесоха най-силен удар
на изборите. Предчувствай-
ки поражението си, те пла-
шеха избирателите с "рус-
ката намеса".

Провалиха се и опитите да
сплашат европейската об-
щественост с т.нар. еврос-
кептици. Налепиха им етике-

Åâðîïà íå íàó÷è íèùî îò èñòîðèÿòà
Вместо да се възползва от Русия като мост, ЕС сам я превърна в бариера за себе си

общност. За втори път то-
ва става след 75-годишно-
то управление на комунис-
тическата система. Тогава
Горбачов, Елцин и дори Пу-
тин в началото на своето
президентство бяха готови
да следват принципите и
предложенията, които Евро-
па би направила на Русия.
Например можеше, без да
я кани за равноправен
член, тъй като нейният ав-
торитет може да наруши ев-
ропейския баланс, но да й
предложи сериозна систе-
ма за обединение. Европа
не постъпи така. Руснаците
се стремяха към такова ко-
опериране, но стремежите
й бяха попарени.

- По какви причини Ев-
ропа не предложи нищо
на Русия?

- От страх, презрение и
недалновидност. Защото ин-
теграцията на страната, в
която се чувстваше, че из-
бавлението от комунизма
няма да е лесно, посяваше
страхове, особено като се
има предвид, че Европа се
намира под прикритието на
американския щит. Друга
причина е фактът, че ние
винаги сме смятали Русия
за екзотична страна и мал-
ко варварска. Спомнете си
маркиз Дьо Кюстин и него-
вата широко известна кни-
га "Русия през 1839 годи-
на", която още тогава съз-
дава у французите трайно
и крайно негативно, дори
тревожно мнение за Русия
и нейния народ, който за
да бъде държан в подчине-
ние, е нужна тояга. Преди
това - още Луи XV през XVIII
век, отказва да признае им-
ператорския титул на Ека-
терина Велика.

Като цитираме Де Гол и
неговата знаменита фраза
за Европа от Атлантика до
Урал, трябва да признаем

неговата способност да
вижда бъдещето. Първо, тя
се базира на стратегичес-
ката гледна точка за съз-
даване на алианс срещу на-
цистка Германия. Второ - от
историческа гледна точка,
той разбираше, че Русия е
част от едно велико цяло,
белязано с печата на хрис-
тиянството. И трето - от
гледна точка на география-
та, той е разбирал, че Ру-
сия е мост, който води към
Азия. Когато Де Гол казва
"до Урал", той има предвид,

че там има указател: една-
та му стрелка сочи към Ев-
ропа, а другата - към Азия.
Всъщност генералът мисли
за цяла Русия. За съжале-
ние не можа да осъществи
своите идеи.

- С други думи Русия е
мостът, по който Европа
не можа да мине?

- За Европа Русия може
да бъде или мост, или ба-
риера. Ако е бариера, това
е опасно. Докато изграждах-
ме Европа, забравихме за
културата. Изградихме нещо
като затворено митническо

пространство и търговски
съюз, какъвто бе създаден
през 1833 година между гер-
манските княжества. С раз-
ликата, че в тези княжест-
ва говореха на един и същ
език. Вместо това трябва-
ше да градим Европа с ми-
съл за културата и в такъв
случай щяхме да проявим
далновидност.

- Какво ни попречи?
- Историята! Да вземем

украинската трагедия и ев-
ропейските разногласия на
нейния фон. За германци-

те, погрешно си мислехме,
че както за нас, така и за
тях Украйна е заден двор.
През 1914 г. - началото на
Първата световна война,
Украйна стоеше сред воен-
ните цели на Германия, а
през Втората световна вой-
на Хитлер подхвана стари-
те идеи и включи Украйна
в своето "ново жизнено
пространство".

Историческият поглед ще
ни припомни как Петър Ве-
лики по време на своето пъ-
тешествие по Европа през
1697 г. ни демонстрира ис-

крената потребност на Ру-
сия от нея и нейните цен-
ности. Историческият пог-
лед ще ни накара да преп-
рочетем прекрасната кни-
га на Некрасов за руската
жена като стълб на общес-
твото и да видим, че Русия,
смятана от европейците за
"мъжка" и "авторитарна",
всъщност е била управля-
вана от жени.

Историята ще ни позво-
ли да видим до каква сте-
пен XVIII век в Русия е бил
френски, а XIX век - немс-
ки благодарение ученията
на Хегел, Маркс и Енгелс -
прародителите на европей-
ското изобретение, какво-
то е комунизмът. Давам те-
зи примери, за да покажа
какво неразбиране проя-
вява съвременна Европа и
то ме огорчава. От 1994 г.
до 1999 г. бях депутат в Ев-
ропейския парламент и
там цареше атмосфера на
любопитство и откритост
по отношение на Русия.
Всичко изглеждаше въз-
можно - нямаше враждеб-
ност или страх. Не стра-
дахме от манията непре-
къснато да поучаваме рус-
наците как да спазват пра-
вата на човека.

- Понякога обаче таки-
ва уроци не бяха ли оп-
равдани?

- Животът на руските по-
литически партии наистина
не е лесен. Но ние не че-
тем лекции на всички оста-
нали. Руският народ има
друга, различна история,
която не прилича на наша-
та. Европа е създала поня-
тието индивид, но също та-
ка и безумния индивидуа-
лизъм. Руснаците имат
страшни моменти в своята
история и са осъзнали, че
е важно да имаш сплотено
общество, а не да живееш
сам за себе си.

Çäðàâèÿò ðàçóì íàïóñêà Áðþêñåë
тите "националисти", "край-
ни", "радикални", "ултра" дес-
ни и "популисти", чиято цел
била да разрушат ЕС - твър-
дение, граничещо с лъжата.
Защото това, което еврос-
кептиците искат, са разум-
ни промени, наложени от но-
вите предизвикателства, без
които обединена Европа на-
истина може да се разпад-
не. Тези факти обаче не пре-
чат на европейската либе-
рална върхушка да плаши
със "страшната опасност",
която носят лидерите, несъг-
ласни с брюкселската бю-
рокрация, наричайки ги "слу-
ги на дявола" в лицето, раз-
бира се, на Путин.

В навечерието на вота
бившият белгийски преми-
ер и сега лидер на фракци-
ята "Алианс на либералите
и демократите за Европа" в
Европарламента Ги Верхоф-
стад заяви, че "зад органи-
зирания опит за унищожа-
ване на европейския проект"
стои Русия и огласи прогно-
зата си за след пет години.
"Ако европейските лидери
не успеят да спрат популиз-
ма, ЕС ще бъде разрушен в
резултат от подкрепяния от
Русия националистически
преврат на изборите през
2024 година", каза той в ин-

тервю за в. "Таймс". С дру-
ги думи, гражданите трябва
да изтръпнат от страхови-
тото предупреждение: отно-
сителният успех на еврос-
кептиците на сегашните из-
бори, през есента "Брек-
зит", а след това на следва-
щите избори в Европарла-
мента ще победят врагове-
те на ЕС и Путин ще лику-
ва". Точно така плашеше из-
бирателите и Натали Луазо
- дамата, която е начело в
списъка на евродепутатите
от партията на Макрон "Ре-
публика, напред": "Ако пар-
тията на Марин льо Пен "На-
ционален сбор" влезе в съ-
юз с други националисти и
убедени антиевропейци, тях-
на единствена задача ще бъ-
де да блокират европейския
проект. Марин льо Пен и
нейните приятели изпитват
твърде силна симпатия към
Русия на Путин. Парламен-
тарната фракция, която те
искат да създадат, ще бъде
фракция на Путин в Евро-
парламента. Това ще бъде
истинска катастрофа за Ев-
ропа", заплаши тя.

За Москва изборите за
Европарламент са интерес-
ни преди всичко като диаг-
ноза за състоянието на
здравия разум в колектив-

ния Брюксел, ако амбиция-
та за запазване на властта
не го е унищожила напълно.
В каква политика ще изк-
ристализират резултатите
от изборите, какви изводи
ще бъдат направени от тях,
ще бъде ли уловено наст-
роението на избирателите,
в какво ще се излее потен-
циалът, който той набира -
всичко това ще зависи имен-
но от здравия разум на оне-
зи влиятелни европейски ли-
дери, които упорито насто-
яват за повече интеграция
- т.е. повече брюкселска
бюрокрация, за по-малко

национален суверенитет, за
сляпо подчинение на санк-
ционната и конфронтацион-
на към Русия политика на
Вашингтон. Точно обратна-
та тенденция показва воля-
та на европейските гражда-
ни, изразена на последните
избори. Това разнопосочно
движение на стремежите
превръща ЕС в неудобен и
ненадежден партньор. Тол-
кова по-зле за Европа, ако
допусне здравият разум да
я напусне окончателно.

Кореспонденцията между Екатерина II и Волтер. Докато във Франция
бушува революцията и гилотината работи на пълни обороти, руската
императрица приема френския мислител и дълги години го издържа
финансово
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Чавдар Минчев, главный
редактор ж. "Международные

отношения"

- Сегодня, как и 140 лет
назад, в Болгарии сохра-
няется традиционно силь-
ная привязанность и бла-
годарность России за вос-
становление болгарской
государственности. А как
Россия относится к Болга-
рии?

С.Лавров: Связи между
Россией и Болгарией уходят
корнями в глубину веков. Их
особый характер обусловлен
духовной и культурной бли-
зостью. Мы одинаково пом-
ним и чтим таких выдающих-
ся личностей, как святые
равноапостольные братья Ки-
рилл и Мефодий, митрополит
Московский Киприан, других
видных деятелей славянско-
го просвещения. Поистине су-
дьбоносным моментом в на-
шей совместной летописи
стало освобождение Болга-
рии от османского ига. В бо-
рьбе за свободу братьев-сла-
вян, за торжество идеалов
правды и справедливости по-
гибли более 20 тысяч русс-
ких солдат и офицеров, свыше
50 тысяч были ранены. Имен-
но тогда был заложен
прочный фундамент россий-
ско-болгарской дружбы.

Россия всегда была рядом
с болгарским народом в
ключевые, судьбоносные для
него времена. Достаточно
отметить деятельность Вре-
менного русского управления
(1877-1879 гг.), которое из-
вестный болгарский деятель
М.Маджаров назвал "бес-
корыстным учителем, менее
чем за два года подготовив-
шим весь административный,
судебный и финансовый пер-
сонал" страны. В ходе Па-
рижской мирной конферен-
ции 1946 г. София также
имела в лице Москвы пос-
ледовательного защитника.

Разумеется, двусторонние
отношения переживали не
только "взлеты", но и "паде-
ния". При этом каждый раз
мы успешно преодолевали
временные трудности, возв-
ращались на путь взаимоу-
важительного диалога. Ина-
че и быть не могло - ведь
связывающие россиян и
болгар чувства симпатии не-
изменно оказывались силь-
нее любых сиюминутных по-
литических расчетов.

На этот год приходится
знаменательная дата - 140-
летие установления диплома-
тических отношений. Внеш-
неполитическими ведомства-
ми России и Болгарии раз-

140 ëåò äèïëîìàòè÷åñêèõ îòíîøåíèè
ìåæäó Ðîññèåé è Áîëãàðåé
Эксклюзивное интервью Министра иностранных дел Российской Федерации
Сергея Лаврова болгарскому журналу "Международные отношения"

работана насыщенная прог-
рамма мероприятий. Убеж-
ден: ее последовательная ре-
ализация будет способство-
вать дальнейшему упрочению
доверия и взаимопонимания
между нашими гражданами.

- Как Вы оцениваете сов-
ременное состояние рос-
сийско-болгарских отно-
шений? Каковы перспек-
тивы двустороннего сот-
рудничества в таких клю-
чевых областях, как эконо-
мика, энергетика, туризм?

С.Лавров: С удовлетворе-
нием констатирую, что, нес-
мотря на осложнившуюся
ситуацию в Европе, россий-
ско-болгарские отношения
развиваются достаточно ди-

намично. За последнее вре-
мя активизировался полити-
ческий диалог, прежде все-
го на высшем уровне. В мае
2018 г. состоялись рабочие
визиты в Россию Президен-
та Р.Радева и Премьер-ми-
нистра Б.Борисова. В октяб-
ре прошлого года - "на по-
лях" саммита Азия-Европа в
Брюсселе - прошла встреча
глав наших правительств. В
марте нынешнего года Бол-
гарию с официальным визи-
том посетил Председатель
Правительства Российской
Федерации Д.А.Медведев.

Рассчитываем, что поло-
жительная динамика поли-
тических контактов послу-
жит наращиванию практи-
ческой кооперации, в пер-
вую очередь, в энергетичес-
кой и торгово-экономичес-
кой сферах. Тем более, что
потенциал здесь весьма со-
лидный. Широкие возмож-
ности для совместного при-

ложения усилий открывает
проект газопровода "Турец-
кий поток". Его продолже-
ние по территории Болгарии
укрепит энергетическую бе-
зопасность вашей страны.
С учетом печального опыта
"Южного потока" необходи-
мо добиться твердых гаран-
тий со стороны Еврокомис-
сии относительно того, что
имеющиеся планы не будут
сорваны произвольным ре-
шением Брюсселя.

Хорошие перспективы для
углубления взаимодействия
связаны с решением Софии
возобновить строительство
АЭС "Белене". У России име-
ются все необходимые тех-
нологии и многолетний опыт

работы для успешного "рес-
тарта" данного проекта. В
настоящее время Госкорпо-
рация "Росатом" рассматри-
вает возможные формы
участия в сооружении атом-
ной электростанции. Попут-
но отмечу, что в 2017-2018
гг., "Росатом" уже обеспечил
возможность продления
срока эксплуатации 5-го и
6-го энергоблоков единст-
венной действующей в стра-
не АЭС "Козлодуй" на 30 лет.

К сожалению, двусторонний
товарооборот - после роста
в 2017 г. на 24% - увеличился
в прошлом году всего на
0,6%. Перспективы его нара-
щивания и диверсификации
предметно обсуждаются в
рамках Межправительствен-
ной комиссии по экономичес-
кому и научно-техническому
сотрудничеству (МПК). В нас-
тоящее время удалось обес-
печить ритмичный характер
ее работы: 25 октября 2018

г. в Москве состоялось XVI за-
седание МПК, очередное зап-
ланировано на сентябрь это-
го года в Болгарии. Исходим
из того, что взаимодействие
российских и болгарских про-
фильных специалистов позво-
лит существенно укрепить
торгово-экономические свя-
зи.

В прошлом году болгарс-
кие курорты посетили свыше
полумиллиона наших сооте-
чественников. Создание
предпосылок для дальнейше-
го расширения туристичес-
ких обменов было в фокусе
внимания состоявшегося в
Софии 5 марта с.г. Российс-
ко-болгарского бизнес-фору-
ма в сфере туризма.

В этом году более чем в
30 городах Болгарии прош-
ла акция "Бессмертный
полк". Пользуясь случаем,
хотел бы выразить искрен-
нюю признательность бол-
гарским друзьям за их со-
действие в сбережении ис-
торической памяти.

- Насколько важно реги-
ональное сотрудничество в
современном глобализо-
ванном мире?

С. Лавров: В текущей си-
туации в мировых делах ре-
гиональное сотрудничество -
во многом благодаря его де-
политизированному характе-
ру - вносит значительный
вклад в продвижение поло-
жительной межгосударст-
венной повестки дня, укреп-
ление доверия и взаимопо-
нимания между народами.

Черноморский регион -
яркое тому подтверждение.
Еще в 1992 году Россия и
Турция стали инициаторами

создания в Причерноморье
площадки для международ-
ного взаимодействия по ши-
рокому спектру вопросов. К
ним присоединилась Болга-
рия.

Эти усилия увенчались об-
разованием многопрофильно-
го механизма - Организации
Черноморского экономичес-
кого сотрудничества (ЧЭС).

При этом, как показывает
практика, для успешной ра-
боты региональных форма-
тов необходимо соблюдение
ряда условий. Таких, напри-
мер, как открытость, инклю-
зивность, нацеленность на
гармонизацию и взаимосвя-
занность.

Повышению практической
отдачи от регионального сот-
рудничества призвано спо-
собствовать продвижение
концепции "интеграции интег-
раций". На это направлена
выдвинутая Президентом
В.В.Путиным инициатива по
формированию Большого Ев-
разийского партнерства,
предполагающего сопряже-
ние различных интеграци-
онных процессов, развора-
чивающихся  как в Европе,
так и в Азии. Убежден, что
углубление сотрудничества в
рамках ЧЭС внесло бы свой
вклад в реализацию этого
масштабного начинания, а в
конечном итоге - в обеспе-
чение гармоничного, устой-
чивого развития на всем ев-
разийском пространстве.

- Может ли Болгария
стать проводником мира и
сотрудничества на Балка-
нах и в Черноморском ре-
гионе?

С.Лавров: Черноморский
регион сегодня особенно
нуждается в разрядке нап-
ряженности. Решить эту за-
дачу можно лишь коллектив-
ными действиями, отказав-
шись от "игр с нулевой сум-
мой", от навязываемых вне-
региональными игроками
стереотипов и шаблонов.

Важным объединительным
фактором могла бы стать
экономика. Налаживание
взаимовыгодного практичес-
кого сотрудничества, усиле-
ние взаимосвязанности в ин-
формационно-коммуникаци-
онной, транспортной, торго-
вой, культурной, туристской
и иных сферах, развитие кон-
тактов между людьми - все
это призвано содействовать
общему оздоровлению ситу-
ации в Причерноморье.
Убежден, что Болгария, в
том числе в рамках своего
председательства в ЧЭС,
могла бы внести свою лепту
в эту работу.      На стр. 8

Сергей Лавров
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От стр. 7
- Как Вы оцениваете ход

председательства Болга-
рии в ЧЭС?

С. Лавров: Нам импони-
рует болгарский подход к
осуществлению председа-
тельских функций, наце-
ленный на обеспечение ба-
ланса интересов всех
стран-членов, продвижение
неконфронтационной повес-
тки, нахождение компро-
миссов. Надеемся, что это
позволит выйти на значим-
ые результаты в ходе пред-
стоящего в Софии 28 июня
с.г. Совета министров инос-
транных дел ЧЭС.

Готовы плотно взаимодей-
ствовать с болгарскими пар-
тнерами по объявленным
приоритетам, включая воп-
росы транспорта, культуры,
окружающей среды. Расс-
читываем, что нам удастся
добиться прогресса в при-
нятии основополагающих
российско-турецких доку-
ментов по упрощению тор-
говли и внедрению техноло-
гии "единого окна", преодо-
леть необоснованные поли-
тизированные возражения
группы стран относительно
подписания меморандума о
взаимопонимании между
ЧЭС и ЕАЭС.

Хорошие возможности для
совместного приложения
усилий связаны с запуском
проектов технического со-
действия в туристской и ку-
льтурной сферах. Готовы
профинансировать их вмес-
те с болгарскими коллега-
ми, в том числе с привле-
чением ресурсов внесенно-
го Россией в 2016 г. добро-
вольного взноса в размере
1 млн долл. в ЧЭС и Черно-
морский банк торговли и
развития. Разумеется, всег-
да открыты к встречным
предложениям.

- Каким Вы видите буду-
щее этой Организации?

С.Лавров: Причерномо-
рье объединяет разные го-
сударства, которые в то же
время тесно связаны, пе-
реплетены между собой -
исторически и экономичес-
ки. Здесь пересекаются
старые и создаются новые
торговые пути, транспортн-
ые и энергетические кори-
доры. Регион имеет все
шансы стать одним из ис-
точников роста мировой эко-
номики, опорным пунктом в
логистических цепочках на
евразийском пространстве.
Таким образом, значи-
тельный потенциал экономи-
ческого сотрудничества на-
лицо. Главное - его прави-
льно реализовать.

Трудно переоценить роль
в этих усилиях ЧЭС. Ман-
дат Организации имеет ком-
плексный охват - от вопро-
сов макроэкономического
уровня до отдельных отрас-
левых направлений, включая
смежные области культуры,
здравоохранения, реагиро-
вания на чрезвычайные си-
туации и борьбы с органи-
зованной преступностью.
Вокруг ЧЭС сформировал-

ся целый спектр поддержи-
вающих ее деятельность
структур: банк, парламент-
ская ассамблея, деловой со-
вет. Усиливаются ее связи
с предпринимательским со-
обществом.

В последние годы - за
счет российского взноса -
наработан востребованный
практический инструмента-
рий, осуществлен запуск
прикладных проектов, приз-
ванных конвертировать
межгосударственные дого-
воренности по линии ЧЭС в
реальные дела. Надеюсь, что
нашему примеру последуют
и другие страны, что позво-
лит расширить финансовую
базу Организации.

- Как развиваются отно-
шения России с Евросою-
зом и НАТО? Видите ли Вы
возможности отхода от
санкционной политики и
возврата к конструктивно-
му диалогу в обозримой
перспективе?

С. Лавров: Отношения
России и Евросоюза пере-
живают не лучшие времена.
При этом Брюссель увязы-
вает перспективы их норма-
лизации с реализацией
Минского "Комплекса мер".
Такой искусственный пред-
лог вызывает недоумение.
Общеизвестно, что выпол-
нение данного международ-
ного документа, утвержден-
ного, кстати, резолюцией
2202 СБ ООН, энергично са-
ботируется Киевом.

К сожалению, благополу-
чие и стабильность общеев-
ропейского дома сегодня за-
висят от небольшой, но
крайне агрессивной группы
русофобов внутри ЕС, дей-
ствиями которых, по сути,
руководят из Вашингтона.
Не прекращается антирос-
сийская пропагандистская
кампания, попытки демони-
зировать Россию, предста-
вить нашу страну в качест-
ве основной угрозы безопас-
ности Европы. Исправно

продлеваются односторон-
ние санкционные меры, в
результате которых европей-
ский бизнес продолжает
нести многомиллиардные
убытки.

Вместе с тем имеются и
положительные моменты.
Второй год подряд растет
товарооборот. По итогам
2018 г. он увеличился на
19,3%, достигнув отметки в
294,2 млрд долл. Наблюда-
ется некоторое оживление и
политического диалога. Про-
должается взаимодействие
по ряду отраслевых вопро-
сов. Продвигаются контакты
в научно-технологической и
культурной сферах. Все это
подтверждает, что объек-
тивных причин для дальней-
шей деградации отношений
нет. Россия и ЕС - близкие

140 ëåò äèïëîìàòè÷åñêèõ îòíîøåíèè
ìåæäó Ðîññèåé è Áîëãàðåé

соседи. Нас многое объеди-
няет в экономическом, ис-
торическом, культурно-циви-
лизационном плане.

Что касается санкций, то
первый шаг по их отмене
должен сделать тот, кто ини-
циировал раскручивание
санкционной спирали - то
есть Евросоюз. Тогда Рос-
сия сможет отменить свои
контрмеры. Таким образом,
"мяч" на стороне поля есов-
ских коллег.

Надеемся, что здравый
смысл в итоге возьмет верх
и российско-есовские отно-
шения вернутся к нормаль-
ному состоянию, будут от-
личаться уважением и уче-
том интересов друг друга.
Тем более, что, по большо-
му счету, задачи и перед
Россией, и перед ЕС стоят

18 июня 2018 года. Министр иностранных дел России Сергей Лавров
принял посла Болгарии в Москве Бойко Коцева в связи с заверше-
нием его дипломатической миссии и вручил Коцеву нагрудный знак
МИД России "За взаимодействие". ТАСС

действительно общие - от
обеспечения устойчивого
экономического роста до
эффективного купирования
многочисленных вызовов бе-
зопасности. Убежден: ре-
шить их можно лишь путем
сопряжения потенциалов.

Сегодня отношения меж-
ду Россией и Североатлан-
тическим альянсом вошли в
фазу затяжного кризиса. В
НАТО оказались неготовыми
к совместной работе по
формированию в Евроатлан-
тике архитектуры равной и
неделимой безопасности.
Вместо этого был взят курс
на сдерживание нашей
страны, на передвижение
разделительных линий на
восток. Непрекращающееся
расширение альянса, нара-
щивание его потенциала
вблизи российских границ,
развертывание ПРО США -
все это привело к серьез-
ному кризису доверия, эска-
лации военно-политической
напряженности в Евроат-
лантике.

Вместе с тем возможнос-
ти вернуть российско-натов-
ский диалог в конструктив-
ное русло далеко не исчер-
паны. Для этого партнерам
следует неукоснительно
выполнять взятые на себя
в ходе саммитов ОБСЕ и
Россия-НАТО обязательства
по неукреплению своей бе-
зопасности за счет других.
Со своей стороны, всегда
открыты к совместной ра-
боте по противодействию
международному террориз-
му, наркотрафику, кибер-
преступности, другим ре-
альным, а не надуманным уг-
розам современности.

Вопрос: Что необходимо
сделать для возвращения
доверия в современные
международные отношения?

С.Лавров: Уже неоднок-
ратно приходилось отвечать
на подобные вопросы. Чтобы
восстановить доверие в ми-
ровых делах необходимо от-
казаться от порочных мето-
дов давления и шантажа, на-
чать выстраивать межгосу-
дарственное общение на за-
фиксированных в Уставе
ООН фундаментальных
принципах. Таких, как суве-
ренное равенство госу-
дарств, невмешательство в
их внутренние дела, мирное
урегулирование споров, неп-
рименение силы или угрозы
силой.

Следует опираться на об-
щепризнанные нормы меж-
дународного права, а не на
некий собственный "поря-
док, основанный на прави-
лах", которые западные пар-
тнеры меняют каждый раз
в зависимости от политичес-
кой конъюнктуры. На повес-
тке дня - восстановление ку-
льтуры дипломатии, которую,
складывается впечатление,
в Вашингтоне, ряде других
западных столиц основате-
льно подрастеряли.

Только так можно повы-
сить предсказуемость, укре-
пить взаимопонимание меж-
ду странами.

12 октября 2016 г. Чрезвычайный и
Полномочный Посол Российской Фе-
дерации в Софии Анатолий Макаров
на торжественной церемонии по вру-
чению аккредитационных писем Пре-
зиденту Республики Болгария. БТА
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Страницу подготовил
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Латвийская партия "Согла-
сие", возглавляемая быв-
шим мэром Риги Нилом
Ушаковым, по итогам выбо-
ров в Европарламент полу-
чила два мандата, следует
из данных, опубликованных
на сайте Центризбрикома
Латвии.

Список партии возглавлял
сам Нил Ушаков. Второй
мандат от его партии полу-
чит бывший заместитель
Ушакова вице-мэр Риги Ан-
дрис Америкс. Оба они до
2024 года будут носить ста-
тус евродепутатов. Это даст
им депутатскую неприкосно-
венность и позволит избе-
жать преследования по про-
должающемуся с 2013 года
расследованию, связанному
с коррупционным скандалом
на муниципальных предпри-
ятиях Риги.

Расследование о мошен-
ничестве в отношении Уша-

Â Ëèòâå âûáðàëè ïðåçèäåíòà
В Литве завершился вто-

рой тур президентских выбо-
ров. Об этом сообщает Delfi.
По итогам обработки боль-
шинства голосов победителем
стал независимый кандидат,
экономист Гитанас Науседа.
Его поддержали 68,4 процен-
та избирателей. Его сопер-
ница, бывшая министр финан-
сов страны Ингрида Шимо-
ните набрала 30,3 процента
голосов. Подсчет голосов
продолжается, однако резу-
льтаты существенно не изме-
нятся.

После окончания голосования Науседа заявил, что хо-
тел бы установить более дипломатические отношения с
Москвой. Он подчеркнул, что позитивных изменений сто-
ит ждать, только если отношения между Россией и Украи-
ной станут менее напряженными.

В первом туре, который прошел 12 мая, за пост прези-
дента боролись девять человек. Науседа набрал 30 про-
центов голосов, Шимоните отставала от него менее чем
на один процент. Для победы в первом туре кандидату
нужно получить не менее 51 процента голосов.

Граждане избирают президента сроком на пять лет с
возможностью однократного переизбрания. С 2009 года
пост главы государства занимала Даля Грибаускайте, в
2014-м она была переизбрана на второй срок.

Министр образования, ку-
льтуры и спорта грузинско-
го региона Аджария Инга Ша-
милишвили освобождена от
занимаемой должности пос-
ле того, как во время праз-
днования Дня независимос-
ти по улицам Батуми про-
шел детский ансамбль из
Ростова-на-Дону. Об этом
сообщил глава правительс-
тва региона Торнике Рижва-
дзе в конце прошлой неде-
ли, передает Первый канал
Грузии.

В частности, по его сло-
вам, причиной подобного ре-
шения стали российские
флаги, продемонстрирован-
ные во время шествия. Риж-

Главное управление погра-
ничных войск Таджикистана
обвинило жителей Киргизии
в провокации пограничного
конфликта, пишет издание
"Азия-Плюс" со ссылкой на
пресс-службу ведомства.

В сообщении описывается
произошедший 22 мая кон-
фликт между таджикскими
пограничниками и жителями
киргизского кишлака Кара-
баг, которые пересекли гра-
ницу с Таджикистаном, чтобы
принять участие в помина-
льной молитве на ближай-
шем к деревне кладбище.
Согласно версии таджикских
пограничников 200 киргизов
зашли на территорию Таджи-
кистана вглубь на 700 мет-

Роспуск Верховной Рады
обойдется украинским нало-
гоплательщикам в 300-400
миллионов долларов. Об этом
в своем Facebook-аккаунте
написал первый заместитель
главы совета Национального
банка Украины Тимофей Ми-
лованов. В настоящее время
эта публикация отредактиро-
вана, ее полный текст приво-
дит "Страна.ua".

"По поводу роспуска пар-
ламента - да, роспуск обой-
дется налогоплательщикам в
300-400 миллионов долла-
ров. Почему? Потому что те-
перь одалживать придется
под другие проценты", - со-

Óâîëåííûé "ðóññêèé ìýð" Ðèãè
ñòàë äåïóòàòîì Åâðîïàðëàìåíòà

кова было начато спустя
несколько дней после его
увольнения с поста мэра
латвийской столицы. По мне-
нию властей, он нарушил за-
кон о долях капитала пуб-
личного лица и управлении
коммерческими общества-
ми, закон о предотвраще-
нии растраты финансовых
средств и имущества пуб-

личного лица, закон о бух-
галтерском учете и об уп-
равлении бюджетами и фи-
нансами, а также закон о
бюджетах самоуправлений.

Нил Ушаков был уволен с
поста мэра Риги 5 апреля.
Решение было принято лич-
но министром по делам ре-
гионального развития Лат-
вии Юрисом Пуце. Офици-
альным поводом для уволь-
нения было названо "неис-
полнение установленных за-
коном обязательств и нару-
шение нормативных актов".

В то же время Ушаков
назвал свою отставку "про-
тивоправной и непрофесси-
ональной". По мнению
бывшего мэра, его увольне-
ние - это месть политиков,
проигравших выборы в Риж-
скую думу два года назад.
Ушаков намерен обжаловать
в суде решение об отстра-
нении.

Нил Ушаков

Гитанас Науседа

Ãðóçèíñêóþ ÷èíîâíèöó óâîëèëè çà øåñòâèå àíñàìáëÿ ñ ðîññèéñêèìè ôëàãàìè
в а д з е
д о б а -
вил, что
всю от-
в е т с т -
в е н -
ность за
произо-
шедшее
н е с е т
бывшая

глава ведомства.
Шамилишвили свою отс-

тавку пока не прокоммен-
тировала.

По информации телекана-
ла, детский ансамбль из Рос-
това впервые принял учас-
тие в праздничном меропри-
ятии, прибыв по специально-

му приглашению министерс-
тва образования Аджарии.

Отмечается, что в Бату-
ми ежегодно проводится
международный фольк-
лорный фестиваль в честь
национального праздника,
Дня независимости Грузии,
26 мая. В этот день после
выхода из состава Россий-
ской империи в 1918 году
была провозглашена Гру-
зинская Демократическая
республика.

Грузия разорвала с Рос-
сией дипломатические отно-
шения в 2008 году в ответ
на признание Москвой не-
зависимости Абхазии и Юж-
ной Осетии.

Из за этих детей из ростовс-
кого ансамбля уволили
министра образования

Аджарии Инга Шамилишвили

Êèðãèçèÿ ïîïûòàëàñü îòîáðàòü
ó Òàäæèêèñòàíà êëàäáèùå

ров и "предъявили необос-
нованное требование" о том,
что кладбище принадлежит
им, так как там захоронены
родственники жителей кир-
гизского села.

"Используя данный факт,
киргизская сторона намере-
на незаконно завладеть тер-
риторией кладбища, пло-
щадь которого составляет 4
гектара", - говорится в со-
общении пограничников.

Ситуацию удалось урегули-
ровать после прибытия на
место киргизских погранич-
ников.

Сообщение таджикского
Главного управления погра-
ничных войск завершается
утверждением, что "кладби-

в 700, а в 150 метрах от ус-
ловной линии государствен-
ной границы. При этом в со-
общении Государственной
пограничной службы Кирги-
зии, которое цитирует изда-
ние 24.kg, уточняется, что хо-
тя "данный участок местнос-
ти не описан, он фактически
используется гражданами
Киргизии".

Ранее пограничный конф-
ликт между Киргизией и Та-
джикистаном случился в юго-
западной части Баткенской
области Киргизии. Десятки
мужчин с обеих сторон гра-
ницы начали швырять камни
друг в друга после того, как
киргизские рабочие попыта-
лись возобновить строитель-
ство дороги, пересекающей
таджикский анклав Ворух в
Ферганской долине, где про-
живают около 30 тысяч этни-
ческих таджиков.

Между Киргизией и Таджикистаном разгорелся новый пограничный
конфликт

ще находится на территории
Таджикистана и не являет-
ся спорным участком".

Версия событий, описанная
пограничниками Киргизии, не

отличается от версии Таджи-
кистана. Киргизская погран-
служба признает, что клад-
бище находится на террито-
рии Таджикистана, однако не

Óêðàèíöû çàïëàòÿò çà ðîñïóñê Ðàäû 400 ìèëëèîíîâ äîëëàðîâ
общил Милованов.

Он добавил, что сейчас
мир стоит перед глобальным
экономическим кризисом,
и, когда он наступит, стои-
мость денег для Украины
вырастет в несколько раз.
"Сейчас мы берем под 8-10
процентов в долларах, а бу-
дем - под 30 процентов.
Поэтому макроэкономичес-
кая стабильность, структур-
ные реформы, технократи-
ческое правительство и
программа МВФ нам кри-
тически важны", - отметил
Милованов.

23 мая Центральная изби-
рательная комиссия Укра-

ины объявила о начале кам-
пании по досрочным парла-
ментским выборам. По за-
кону избирательный процесс
невозможно остановить да-
же по решению суда.

Президент Украины Вла-
димир Зеленский объявил о
роспуске Верховной Рады во
время инаугурации 20 мая.
Указ был подписан на сле-
дующий день. Согласно опуб-
ликованному ранее в СМИ
проекту президентского ука-
за, основанием для этого ре-
шения называется недоста-
точное число депутатов в
правящей коалиции.
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По словам главы Минтруда Максима
Топилина, минимальный размер оплаты
труда в России будет повышен после
пересмотра размера потребительской
корзины с 2021 г. Он отметил, что до
конца 2019 г. правительству необходимо
определить параметры новых оценок пот-
ребительской корзины, при этом офици-
ально утверждение нового размера пот-
ребительской корзины произойдет, по его
прогнозам, с 1 января 2021 г. Министр
труда и социальной защиты РФ также
пообещал, что рост минимального разме-
ра оплаты труда в России продолжится и
в дальнейшем, после очередного плани-
руемого повышения. Топилин также про-
комментировал введение электронных тру-
довых книжек в России. Он заявил, что
рассчитывает на одобрение законопро-
екта до конца 2019 г. Согласно законоп-
роекту с 2021 г. трудовые книжки в Рос-
сии будут вести только в электронном
формате.

Российская столица вместе с Мани-
лой и Эр-Риядом попала в категорию
"Восходящие звезды" - туда вошли го-
рода, которые отличаются развивающей-
ся туристической инфраструктурой и низ-

кой концентрацией гостей, и при этом
имеют обширные перспективы для раз-
вития. Всего в рейтинг вошло 50 горо-
дов. Новыми точками притяжения назва-
ли Дели, Мехико и Стамбул. В группу "Сба-
лансированная динамика" попали Чикаго,
Мюнхен и Токио. Развитыми точками при-
тяжения стали Берлин, Лондон и Сидней
- в эти городах есть развитая туристи-
ческая инфраструктура, но имеется и риск
будущей нагрузки, связанный с большим
количеством туристов. Амстердам, Барсе-
лона и Прага попали в группу "Растущее
давление", где оказались города с высо-
коразвитой туристической инфраструкту-
рой, которые сталкиваются с необходи-
мостью управления большими потоками
гостей.

Госдума устанавливает штрафы для
должностных и юридических лиц, ко-
торые отказывают в товарах и услугах
пожилым людям, людям с инвалид-
ностью или заболеваниями. Соответст-

вующий документ принят в первом чте-
нии, а инициативу в парламент внесло
правительство по поручению президента.
Должностных лиц могут штрафовать на
15-30 тысяч рублей, юридических лиц -
на 50-100 тысяч рублей. Авторы инициа-
тивы в сопроводительных документах ука-
зывают на частые случаи отказов инва-
лидам и пожилым людям. Зачастую такие
решения связаны с формальными, ими-
джевыми или маркетинговыми причина-
ми. Спикер Госдумы Вячеслав Володин
указал на недопустимость ситуаций, при
которых человека на инвалидной коляс-
ке или родителей с ребенком с особен-
ностями развития не пускают в публич-
ное место по решению охранника мага-
зина или сотрудников ресторана.

Цены на бензин опять
могут резко вырасти.
Этим пугает Независимый
топливный союз. За пос-
ледний месяц биржевые
цены на бензин поднялись
примерно на 20%. Волна
может докатиться до бен-
зоколонок. Цены, по ко-
торым более крупные иг-
роки рынка поставляют
топливо более мелким,
растут изо дня в день. То
есть ситуация начинает
напоминать события весны
прошлого года. Об этом
сообщается в письме Не-
зависимого топливного со-
юза вице-премьеру Дмит-
рию Козаку.

Если 8 апреля 2018 года
литр Аи-92 в среднем по
стране стоил 38 руб. 65
коп., то 31 мая - 42 руб.
30 коп. Чтобы избежать
дальнейшего роста, прави-
тельство заключило согла-
шение с нефтяниками о
заморозке цен. Оно сна-
чала действовало по 31
марта, а потом было прод-
лено до конца второго

Банк России поднял воп-
рос о запрете сувенирных
денег. В регуляторе счи-
тают, что наличие такой
продукции используется
не только для безобидных
розыгрышей, но и для мо-
шенничества, пишет "Рос-
сийская газета".

Такая инициатива была
воспринята неоднозначно.
В Московском кредитном
банке ее поддержали. А в
банке "Открытие" назвали
излишней административ-
ную ответственность за
изготовление сувенирной
продукции, напоминающей
банкноты ЦБ.

Пачку "билетов банка
приколов" можно купить
за 100 рублей. На выбор
- доллары, евро, рубли.
Номиналы любые. Внеш-
не купюры очень похожи
на настоящие. Но сделаны
на самой обычной бума-
ге, есть надпись "Билеты
банка приколов" и ника-
ких защитных признаков.
Ни перфорации, ни во-
дяных знаков, ни ре-
льефных штрихов.

По словам экспертов,
"билеты банка приколов"
банкоматам обычно не
страшны. Они отличают
купюры не по внешнему
виду, а по машиночита-
емым защитным призна-
кам. Причем в разных ус-
тройствах настройки раз-
ные. Угадать невозможно.
Все инциденты с вброса-
ми происходят из-за утеч-
ки информации из служб
безопасности банков. То
есть фальшивомонетчики
работают в сговоре с сот-
рудниками, которые наст-
раивают банкоматы. И
подделывают только те за-
щитные признаки, кото-
рые нужны.

Брешь в защите неко-
торых российских банков
несколько лет назад наш-
ла банда из Узбекистана.
Преступники успели пере-
вести на счета крупные
суммы денег. Но их задер-
жали при попытке улететь

Öåíû íà áåíçèí ìîãóò âûðàñòè

квартала. Убытки нефтепе-
реработчиков в рознице
должны были покрываться
субсидиями из госбюдже-

та. Но, как сейчас сооб-
щает Независимый топ-
ливный союз, эта схема не
срабатывает.

Разрыв между внутрен-
ней ценой и экспортной
(минус налоги и транспор-
тные расходы) достиг в ап-
реле 2019 года более чем
20 тысяч рублей на тонну
бензина. То есть продавать
бензин внутри страны, не
повышая резко цены, ка-
тегорически невыгодно.
Крупные компании еще
как-то могут выкручивать-
ся из этой ситуации, а не-
зависимые переработчики
фиксируют убытки. Нефтя-
ники хотят адекватных ус-
ловий для их бизнеса. И
требуют, чтобы правитель-
ство приняло срочные
меры. В частности, в пи-
сьме предлагается вдвое
снизить акцизы на топли-
во класса Евро 5.

Пока ситуация на зап-
равках не выглядит угро-
жающей. По данным Рос-
стата, с декабря 2018 г.
по конец апреля 2019 г.
бензин в среднем подоро-
жал на 0,4%. Самый боль-
шой рост цены отмечает-
ся на АИ-98 - плюс 0,7%.

"Áàíê ïðèêîëîâ" õîòÿò çàïðåòèòü
Сувенирные деньги используют не только для безобидных розыгрышей

из страны. Силовики опоз-
нали мошенников, прос-
мотрев записи с камер, ус-
тановленных на "постра-
давших" банкоматах. Зло-
умышленники из Санкт-Пе-
тербурга использовали
другой способ. Они опры-
скивали "билеты" специ-
альным химическим соста-
вом. И это якобы помогло
им обойти защиту уст-
ройств одного из банков.
Как говорят эксперты, в
большинстве случаев та-
ким мошенникам достаточ-
но использовать обычную
плотную бумагу - с парой-
тройкой нужных защитных
признаков. Этого достаточ-
но, чтобы банкомат не
распознал фальшивку.
Другое дело - что воспро-
извести специальный ма-
шиночитаемый защитный
признак можно только на
специальном оборудова-
нии. Просто зайти в суве-
нирную лавку, купить пач-
ку "билетов" и обогатиться
не получится.

Другое дело, что неко-
торые не слишком умные
преступники пытаются
расплатиться "билетами
банка приколов" с други-
ми людьми. Так, в Твери не-

давно осудили двух муж-
чин, которые пытались
расплатиться сувениркой
на заправке и получить сда-
чу реальными деньгами.
Кассир заметила подмену.
Преступники сбежали, но
их сразу же поймали. Суд
дал им год и два года ус-
ловного срока.

По последним данным ЦБ,
на миллион купюр в стране
приходится всего 8 фаль-
шивок. Это самый низкий
показатель за постсоветс-
кое время. Самый из-
вестный фальшивомонетчик
СССР Виктор Баранов на-
печатал фальшивок на 30
тысяч рублей, в основном
номиналом 25 рублей. Он
сам сконструировал пе-
чатный станок, разработал
формы и краски. На это у
него ушло более 12 лет. Был
задержан в 1977 году, от-
сидел 11 лет. Гознак до сих
пор применяет некоторые
его идеи для защиты денег.

Чаще всего в мире под-
делывают две валюты - 100
долларов и 500 евро. Поэ-
тому их так неохотно при-
нимают продавцы. В 2010
году Федеральный ре-
зервный банк Чикаго про-
вел исследование о том,

сколько в мире под-
дельных американских
долларов. Оказалось, что
в среднем на 10 тысяч
настоящих банкнот прихо-
дится одна фальшивая. В
целом общий объем под-
дельных долларов в мире
составляет $61 млн.

Эксперты советуют: ес-
ли с вами расплачивают-
ся крупными купюрами,
внимательно осмотрите их.
Чаще всего подделывают
банкноты номиналом 1000
и 5000 рублей. Даже не
зная защитных признаков,
"билет банка приколов" вы
точно определите. Если вы
получаете крупную сумму,
делайте это лучше в бан-
ке. Там, где есть специа-
льное оборудование по пе-
ресчету и определению
подлинности купюр. Если
вам в руки попалась фа-
льшивка, не пытайтесь
сбыть ее в ближайшем ма-
газине. Это грозит уголов-
ной ответственностью. Ли-
бо выкиньте в мусорку, ли-
бо (если есть сомнения, а
вдруг все-таки настоящая)
сдайте на проверку в круп-
ном банке. Там составят
специальный акт и утили-
зируют банкноту.
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11. ЛИТЕРАТУРА

ВОЛШЕБСТВО
ЗИНАИДЫ ГИППИУС

Гиппиус, священнодействующая в
слове, Гиппиус мистерильная: волн
музыки, звуковых волхвований…
Гиппиус предупреждающая:
О, берегитесь, убегайте
От жизни легкой пустоты.
И прах земной не принимайте
За апельсинные цветы.

Ибо бытовая жизнь - есть крах ду-
ха; ибо сознание, слишком крепко
скованное земным, обречено на
узость.
А - есть подлинные "апельсинные
цветы" - высот, созвучий-созвездий,
прозрений, пусть и с оттенками заб-
луждения.
И - вместе - Гиппиус конкретики,
чёткого хруста снега, очевидности
месяца:
Предутренний месяц на небе лежит.
Я к месяцу еду, снег чуткий скри-
пит.

На дерзостный лик я смотрю неус-
танно,
И он отвечает улыбкою странной.

И странное слово припомнилось
мне,
Я все повторяю его в тишине.
Гиппиус многих образов, и - не мно-
гих слов, ибо тесно им должно быть
в строке, дабы мысли и образы чув-
ствовали себя просторно.
Гиппиус последней тайны.
Которую так и не раскрыла в игра-
ющих, звенящих, колдующих созву-
чиях.

ПРИЗЫВ МАРИИ ПЕТРОВЫХ

Призыв Петровых домолчаться до
стихов велик - он идёт от античнос-
ти, советовавшей уважать молчаще-
го поэта, он идёт из глубины глу-
бин, от какой и должен питаться
подлинный поэт.
А на чердак - попытайся один!
Здесь тишина всеобъемлющей пыли,
Сумрак, осевший среди паутин,
Там, где когда-то его позабыли.
Волна поэзии поднимает на чердак
- выше чердака - в память, где заб-
венье чередуется со слоями пыли,
а где пыль - там жизнь, там не раз-
рушен ещё дом.
Сумрак овеществлён, но не стра-
шен, ибо дарующее стихи не может
пугать.

А ритмы, а рифмы неведомо откуда
Мне под руку лезут, и нету отбоя.
Звенит в голове от шмелиного гуда.
Как спьяну могу говорить про лю-
бое.

Наплыв подлинности - или её ощу-
щение, проводимое через шмелиный
гуд, через что угодно широкозвуч-
но, полновесно.

Лес и тайна, болезнь и весна,
рост деревьев и рассыпающийся
звук смерти - всё под единым сво-
дом, под шатром "небеси" чья бес-
конечность лучится жизнью, обещая
вечное продолжение замечательным
стихам.

ШАХТЫ ГЛУБИН
МАРИИ ШКАПСКОЙ

Библия, купленная на набереж-
ной Сены, хранящая запах ладана
и воска, становится будто ценней,
будто удваивается мощь внутренне-
го устройства, и, открываемый том

этот, точно сам рождает ясность
стиха:
Ее на набережной Сены
В ларце старуха продает,
И запах воска и вербены
Хранит старинный переплет.
Еще упорней и нетленней
Листы заглавные хранят
И даты нежные рождений
И даты трудные утрат.
Ее читали долго, часто,
И чья-то легкая рука
Две-три строки Экклезиаста
Ногтем отметила слегка.
Склоняюсь к книге. Вечер низок.
Чуть пахнет старое клише.
И странно делается близок
Моей раздвоенной душе
И тот, кто счел свой каждый тер-
ний,
Поверив, что господь воздаст,
И тот, кто в тихий час вечерний
Читал Экклезиаст.

Чтение Экклезиаста вообще тре-
бует душевной стойкости - именно
ею и отмечены стихи Марии Шкап-
ской, именно стойкость - в сочета-
нии со строгостью и своеобразием
дара, превращают чтение её сти-
хов в увлекательное путешествие по
лабиринтам духа, где иное развет-
вление пути может посулить откры-
тие столь же внезапное, сколь и не-
обходимое.

…а на лице овальном мумии -
улыбка… Но - можно ли предста-
вить сие в реальности? Соприкос-
новение с мумией скорее вызовет

неприязнь, но в совершенной ка-
мере стиха преобразуется всё, точ-
но благодаря алхимическим реак-
циям, и получается:

Улыбка на лице овальном
Тиха, прозрачна и чиста,
Открыла мудро и печально
Тысячелетние уста.
Таинственная ватка вмещает дра-
гоценное сердце поэта настолько,
насколько сама жизнь вмещает те-
ло человека, и совершенство поэ-
тических линий, множимое на сво-
ебычие, особость содержания и да-
рят нам такие шедевры:

Положу свое сердце в ватку,
Как кладут золотые браслеты.
Пусть в суровой за счастье схватке
Не следит суеверно приметы.
На победу надежды шатки,
Неудачу пророчат ответы.
Положу свое сердце в ватку,
Как кладут золотые браслеты.

СОЛНЕЧНОСТЬ
ЛЮБОВИ СТОЛИЦЫ

Сформулировать кредо своё, своё
отношение к поэзии, к её сакраль-
ной сущности одной, или двумя стро-
ками - большое счастье - и для поэ-
та, и для грядущих его читателей:

Когда мне жизнь стокрылая вручи-
ла тайны нить,
Во храм к жрецам вступила я - дол-
жна была вступить.

Вот как Любовь Столица обозначи-
ла своё поэтическое видение, и то,
что жизнь у неё стокрылая свиде-
тельствует о богатстве восприятия
оной.

Вот - статуи, вот - мумии, вот -
пышный саркофаг...
Стояла я враздумий, не в силах сде-
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лать шаг.

И здесь казалась ложною та мысль,
что, кроме сна,
Есть где-нибудь тревожная, зеле-
ная весна.

Мощь и множественность яви, сво-
еобразный культ мечты и мысли,
но выраженный конкретно через
чеканку чёткую стиха, даются осоз-
нанием счастья творчества…

 А вот строительство Руси - дол-
гая, многомощная работа, и густой,
переполненный плазмой былого
стих, рвущийся и играющий, пеня-
щийся и глубокий:

В Киеве ясном и в пасмурном Суз-
дале,
В холмной Москве и болотистом Пи-
тере,
Сжав топоры,
Внедряясь в боры,
Строили наши прародичи Русь.

Строили долго, с умом и без уста-
ли -
Ворогов выгнав и зверя повытуря,
Чащу паля,
Чапыжник валя,
Двигаясь дальше под пламень и
хруст.
Словесное богатство превосходит
лисицу и соболя, ибо…кем бы мы
были без слова? И что бы постро-
или…
Как плачутся заплачки Столицы!
Как сверкают они древле-русским,
славянским, языческим; как близ-
ки ко всегдашнему сегодня - будто
услышит Перун, откроется всею си-
лой…
И - обращение к звёздам, к земле,
к листьям - как к родным, как к
сокровенным друзьям подчёркива-
ет силу поэта через дар свой полу-
чившего право такого обращения.

О СЛАВЯНСКОЙ
ПИСЬМЕННОСТИ

Буквицы как будто в сетку звуки
Ловят, начертанья хороши.
И Кирилл выводит чётко "буки",
Радуясь фигуре от души.
И Мефодий, начертавши "веди",
Прозревает будущего круг.
Новым и невиданным на свете.
Днесь языковой засеют луг.
О! язык, величие и вектор
Коего - от светописных лент
Вечности: а это признак верный,
Что погибели такому нет.

Из массы графических начерта-
ний, возможных и доступных чело-
веку, из хрустальных пространств
геометрических форм находить со-
ответствие звуку - как постичь сие
теперь, когда буквицы настолько
родные, что и не думаешь о них?

Как рождался Аз - именно в та-
ком - с заострённым кверху суже-
нием и с перемычной посередке -
виде?

Как радовались Солунские бра-
тья, добывая новое начертание, не
думая, что совершают подвиг, но -
творя заурядную для себе, келей-
ную работу?

Праздник мысли представлял яс-
ность речи, созидая порядок дра-
гоценной азбуки через космичес-
кие тайники смыслов: Аз буки ве-
даю глаголю добро есть жизнь…

Добро - корень бытия, мощный и
незыблемый, забытый ныне, но от-
того не ослабевший.

Ленты жизни - той, которая дол-
жна бы была быть, перевивают ве-
ликолепную азбуку.

И гипотетическая радость Кирил-
ла и Медофия - радость-радуга, пол-
ноцветье сияния - была такой ма-
лостью перед бездной открывав-
шейся мудрости: простой, так и не
понятой…

ЗИНАИДА ГИППИУС
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В Калужской области соз-
дали новую социальную ус-
лугу - кратковременный прис-
мотр и уход для детей от двух
месяцев. Такой проект коман-
да чиновников Калужской об-
ласти защитила по окончании
обучения по программе Мос-
ковской школы управления
СКОЛКОВО и Агентства
стратегических инициатив. В
региональном правительстве
обещают, что "няни на час" в
Калуге появятся уже в этом
году. Наверное, каждая ма-
мочка сталкивалась с ситуа-
цией, когда надо отбежать на
часок, а младенца оставить
не с кем. Папа деньги зара-
батывает, да и работающие
бабушки могут помочь, как
правило, только по выходным
и вечерам. И то, если дети
живут с родителями или те
проживают неподалеку. А
ведь есть много проблем, ко-
торые возникают именно в
рабочее время. Тут каждая
семья выкручивается как мо-
жет. Нанять няню в помощь

Неделю плутал по лесу 26-
летний житель Кизела Пер-
мского края Вячеслав Пет-
рин. 15 мая вечером он ушёл
погулять с собакой в бли-
жайший лесок. И прогулка
эта растянулась на долгие
шесть дней. Знакомые сра-
зу поняли, что случилась бе-
да, ведь в загулы мужчина
никогда не уходил и отли-
чался спокойным характе-
ром. На поиски сразу вышли
волонтёры. Десятки человек
искали его и днём, и ночью,
но найти не могли. В день
исчезновения Вячеслав то-
лько-только приехал с
вахты. Его любимая собака
Деза так обрадовалась его
возвращению, что парень
взял поводок, почти разря-
женный телефон и отправил-
ся на прогулку. Рядом с до-
мом, где с родителями и
младшим братом живёт Вя-
чеслав, находится лес. Там
обычно они и гуляют с до-
машним любимцем. Выгули-
вая пса, хозяин достаточно
далеко углубился в лес и
вдруг увидел перед собой
медведя. Крупный зверь за-
метил мужчину и заревел.
Не чуя под собой ног, па-
рень бросился, куда глаза
глядят, собака за ним.
Чтобы не замёрзнуть, Вя-
чеслав построил на сухом
месте землянку из еловых
ветвей, лёг и обнял свою со-
баку Дэзу. Та всю ночь сог-
ревала его теплом. Наутро
парень снова начал искать
дорогу домой. Чтобы подк-
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В московской зоне отдыха "Левобережье" стартовали не-

обычные фитнес-тренировки для мам: заниматься они могут
вместе с малышами в колясках. Ведёт эти уроки жительни-
ца района Ховрино Валентина Локтионова - фитнес-инст-
руктор в декрете. - Когда родился сын - ему скоро испол-
нится годик, - я стала искать подходящие упражнения, чтобы
было удобно заниматься дома или на прогулке с малышом.
Я подготовила комплекс упражнений для мам с колясками.
И решила поделиться опытом с другими мамами, а админис-
трация парка меня поддержала. Это направление называ-
ется строллер-фитнес (от англ. stroller - "коляска"). Все уп-
ражнения составлены так, чтобы коляска всегда была ря-
дом с мамой.- Например, вместо обычных приседаний мы

Îøèáêó ïîíÿë
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Чужого ребёнка забрал из детс-
кого сада житель Усть-Вымского
района Коми, сообщает "Российс-
кая газета". В полицию обратилась
заведующая детского сада. Она
рассказала, что отец одной из де-
вочек увел из детсада не своего
ребёнка. На место выехали сот-
рудники полиции, но к их приезду
они выяснили, что, придя домой,
отец понял свою ошибку, привёл
девочку обратно в детский сад и
забрал свою дочь. В соцсетях не-
задачливого папу уже назвали от-
цом года. Тем временем, админис-
трация района проводит в детсаду
проверку, чтобы выяснить, как
мужчине отдали чужого ребёнка.

10 мая, умер самый по-
жилой житель России -
123-летний Аппаз Илиев
из Ингушетии. Об этом
сообщил на своей стра-
нице в соцсети "ВКонтак-
те" глава республики
Юнус-Бек Евкуров.

"Ушёл из жизни в воз-
расте 123 лет наш долго-
житель, старейший жи-
тель России Аппаз Илиев.
Аппаз Лоросович пережил
смену эпох и поколений,
вырастил восемь детей, 35
внуков, 34 правнуков и
несколько праправнуков.
Всегда оставался добрым,
любящим жизнь старцем,
в чем я не раз убеждал-
ся при личной встрече", -
написал Юнус-Бек Евку-
ров, проиллюстрировав

Ìýðè Ïîïïèíñ íà ÷àñ
маме далеко не всякой се-
мье по карману, не говоря
уже о квалификации и поря-
дочности случайного челове-
ка. В соседней Туле, к при-
меру, молодые мамы, подру-
жившиеся в роддоме, дого-
ворились между собой, чтобы
гулять с младенцами по оче-
реди: пока одна смотрит за
двумя колясками, вторая
пытается "всюду успеть". Но,
судя по их постам в соцсе-
тях, это не всегда выход. В
Калуге на сайтах объявлений
также есть предложения от
мамочек, находящихся в от-
пуске по уходу за своими де-
тьми: привозите, посижу за-
одно и с вашим. И цены вро-
де невысоки - от 150 рублей
в час, но, как правило, с при-
пиской "слишком маленьких
не беру".

По результатам опроса,
проведенного в рамках соз-
дания проекта, выяснилось,
что калужские семьи готовы
завести второго и последу-
ющих детей, если будет "ко-

му за ними присмотреть".
Так, тридцать процентов
женщин указали, что готовы
родить ребенка, если будет
кому его оставить на время
частичной занятости - на 2-
4 часа. К тому же в пере-
чень услуг будут входить пе-
дагогический и медицинский
присмотр не только за мла-
денцами, но и за детьми-ин-
валидами подросткового воз-
раста.Новая социальная ус-
луга для малоимущих семей
будет бесплатной. Для ос-

тальных "няня на час" обой-
дется в 250 рублей. Как по-
яснили в региональном мин-
соцзащиты, нянь будут под-
бирать среди учащихся ме-
дицинского и педагогического
колледжей Калужской об-
ласти, а также в сообщест-
вах мам в соцсетях. Все пре-
тенденты на "Мэри Поппинс"
должны будут пройти обуче-
ние в ГКУ КО "Центр психо-
лого-педагогической, меди-
цинской и социальной помо-
щи "Содействие", ГАУ КО

"Центр современного обра-
зования".Некоммерческая
организация - партнер ста-
нет центром, через который
семьи смогут получить услу-
ги нянь на короткий проме-
жуток времени. Для родите-
лей - потребителей этих ус-
луг создадут специальный
сайт - ИЩУНЯНЮ.РФ, на ко-
тором будет подробная ин-
формация о кандидатах - фо-
то, копии сертификатов, дип-
ломов…Финансирование
запланировано из областно-
го бюджета - субсидии СОН-
КО, которые обеспечат зар-
плату нянь, медосмотры,
транспортные расходы нянь
и брендирование проекта.
Плюс - родительская плата
за дополнительные услу-
ги.Планируется, что пи-
лотный проект стартует 1
сентября этого года. Пока в
нем участвуют 43 семьи из
категории нуждающихся и
десять обученных нянь. Се-
мьи отбирались по заявле-
ниям родителей. Ожидается,
что к 2021 году услуги более
чем 250 нянь будут получать
тысячи семей ежегодно.
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Это лес, в котором волонтёры искали пропавшего Вячеслава

репиться, жевал траву и пил
воду из луж и ручьёв. Четы-
ре дня Вячеслав бродил кру-
гами по лесу, так и не су-
мев сориентироваться. 19
мая на его поиски выехали
из Перми десятки во-
лонтёров. Больше 50 чело-
век обследовали лесной
массив, заброшенные дома
и шахты. В момент прочё-
сывания лесного массива
волонтёры тоже наткнулись
в лесу на медведя. К счас-
тью, встреча с диким жи-
вотным обошлась без пос-
ледствий. Люди спокойно
отошли с опасной террито-
рии, а зверь догонять их не
стал. Поиски не принесли
результатов. Позже во-
лонтёры осознали, что не
дошли до пропавшего пар-
ня каких-то полкилометра.

На пятую ночь обессилев-
ший от холода и голода Вя-
чеслав набрёл в лесу на
сторожку охотников. Здесь
он нашёл спички, напился
чая, сварил в котелке соб-
ранные грибы сморчки, по-
ел и лёг спать. 21 мая ут-
ром, когда шёл седьмой день
поисков, Вячеславу удалось
найти дорогу, выйти из леса
и вернуться домой.

Родители парня не спали
всю неделю. 21 мая рано ут-
ром в окно они увидели, что
сын медленно бредет к до-
му, а рядом с ним собака.
В подъезде он упал им на
руки. Прибывшие по вызо-
ву врачи скорой помощи не
установили опасности для
жизни, кроме того что па-
рень похудел на пять килог-
рамов.

делаем присед, потом двигаем коляску вперёд-назад и то-
лько после этого встаём, - рассказывает инструктор. По её
словам, гимнастика с коляской задействует почти все группы
мышц, при этом нагрузка умеренная и подойдёт для кормя-
щих мам. Приступать к занятиям инструктор рекомендует
не раньше двух месяцев после рождения ребёнка и совету-
ет предварительно проконсультироваться с врачом. Фитнес
с колясками будет идти весь май и июнь по средам в 12.30,
а потом возобновится в сентябре, уроки продлятся до нас-
тупления холодов. "Прийти на занятия могут не только мамы,
но и папы, и старшие сёстры - все, кто отправился на
прогулку с ребёнком и хочет провести её с пользой для
здоровья," - говорит Валентина.

сообщение своим сним-
ком во время беседы с
уважаемым старцем. Или-
ев родился 1 марта 1896
года в селении Гули в гор-
ном Джейрахском районе
Ингушетии. Ранее власти
региона сообщали, что
займутся подготовкой до-
кументов для его призна-
ния самым старым муж-
чиной планеты. Как ранее
писал сайт kp.ru, Аппаз
Илиев оказался на 10 лет
старше японца Масадзо
Нонака, которого Книга
рекордов Гиннесса в
прошлом году назвала
самым пожилым челове-
ком на планете.
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Евгений Тростин

Ее правление продолжа-
лось более трех с полови-
ной десятилетий, с 1762 по
1796 год. Этот период часто
называют "золотым веком"
Российской империи. Она ро-
дилась 290 лет назад - 2 мая
1729 года в городе Штетти-
не в Пруссии (ныне город
Щецин в Польше).

В русской истории в раз-
ные времена очень ярко про-
явили себя облеченные
властью замечательные
представительницы "слабого"
пола. А у Екатерины II име-
лась величественная пред-
шественница: Елизавета Пет-
ровна правила империей бо-
лее двадцати лет. Последняя,
правда, являлась "природ-
ной" царицей и "дщерью Пет-
ровой" звалась не зря. До-
чери же скромного штеттин-
ского губернатора пришлось
доказывать свои претензии
на власть совершенно ины-
ми путями и средствами.

Бескрайняя бездорожная
держава по сравнению с тог-
дашней лоскутной Германи-
ей выглядела пустынно. И
обычаи мало чем напомина-
ли "просвещенную" Европу.
Но юная Фике (в детстве бу-
дущую Екатерину Великую
называли именно так)
быстро поняла, что Россия
для заштатной герцогини -
единственный шанс занять
свое почетное место в ис-
тории. Сразу определила,
что эта северная империя -
страна великих возможнос-
тей.

Не случайно цепкость ее
ума еще в то время отме-
чал такой ушлый политик,
как Фридрих II, король прус-
ский. При этом Софью Фре-
дерику пригласили в Россию
всего лишь на роль невесты
возможного наследника
престола - не более того.
Жили они бедно. Деньги на
дорогу прислала русская им-
ператрица. Но Фике уже в
ту пору видела себя в ряду
тех, кто перекраивает кар-
ту мира, вершит судьбы. Ее
любимой книгой были Плу-
тарховы жизнеописания ве-
ликих и знаменитых людей,
а равнялась она на Юлия
Цезаря. Страсть к чтению
(и писательству) не угаснет
в ней и на троне.

С первых дней пребывания
в Петербурге молодая евро-
пейка впитывала дух и тра-
диции огромной, во многом
непонятной для нее страны,
разительно отличавшейся от
тесной Германщины. Как-то
раз, когда она тяжело забо-
лела, мать хотела прислать к
ней пастора. Фике решите-
льно отказалась, потребова-
ла к себе православного свя-
щенника - архимандрита Си-
мона, учившего ее основам
русской веры. Новые сооте-
чественники высоко оценили
этот жест.

Петербургский двор дал ей
жесткое воспитание. Когда
умер отец Екатерины, царс-
твенная Елизавета строго
наказала: "Великой княгине
не подобает долго оплаки-
вать родителя, который не
был королем". Уйма иност-
ранцев "понаехала" к нам в
постпетровские годы. Мно-
гие стали видными вельмо-

Åêàòåðèíà, òû áûëà ïðàâà
Она превратила период своего правления
в золотой век Российской империи

Императрица Екатерина Великая

Екатерина и братья Орловы на охоте

Памятник императрице в Санкт-Петербурге

Ломоносов в своем кабинете показывает Екатерине собственные мо-
заичные работы

жами, сановниками. Однако
мало кто сумел так полюбить
и понять Россию, как Екате-
рина. Она не просто шути-
ла, когда говорила лекарю:
"Ну, братец, выпускай из ме-
ня всю немецкую кровь,
чтобы одна русская оста-
лась". О себе же рассужда-
ла: "Я годна только для Рос-
сии". Изучала историю Руси
и даже видела себя прямым
потомком Рюрика. У прис-
луги научилась народным
выражениям, пословицам,
часто вворачивала их в раз-
говорах. Язык второй Ро-
дины ее пленил. В письмах

к Вольтеру бывшая немка
выражала философу искрен-
нее сочувствие: мол, при
редком богатстве мыслей
ему приходится пользовать-
ся не русским, а французс-
ким. Никогда не тосковала
по Германии, а Россию объ-
ездила не раз, поклонилась
древним монастырским
святыням, увидела Казань и
Астрахань, Крым и Новорос-
сию. Ее путешествия спла-
чивали страну.

По-настоящему Россию от-
крыли для нее знатоки и
приверженцы народного сти-
ля братья Орловы: показа-
ли красоту природы, пьяня-
щую удаль быстрой езды на
птицах-тройках. Известный
дипломат и мемуарист Фе-
дор Головкин считал, что как
раз тогда, впервые годы
правления, у Екатерины ро-
дился тайный план "снова
обнародить народ" и поднять
русских в их собственных
глазах. Государыню короби-
ло, что в Европе было при-
нято считать ее поданных
"низшей расой". К концу ее
царствования мало кто ре-
шился бы на подобные отож-
дествления. Екатерине уда-

лось разбудить Россию, раз-
глядеть и выдвинуть лучших
ее представителей.

Императрица всей душой
полюбила просторы России,
видела в них залог расцвета
государства и нации. Отбро-
сив европейский снобизм, по
достоинству оценила богат-
ырскую мощь вверенной ей
страны, научилась этой си-
лой руководить. Сама стала
намного сильнее и благода-
рила за это державу, коей
правила 34 года. Екатерина
говорила: "Русский народ -
особенный народ в целом
свете, русский народ отли-

чается догадливостью, умом,
силою. Я знаю это по опыту
моего царствования. Бог дал
русским особенное свойст-
во".

Высшее искусство прави-
тельницы - верная кадровая
политика. Государыня нас-
тавляла приближенных: "Изу-
чайте людей, старайтесь по-
льзоваться ими, не вверяясь
им без разбора; отыскивайте
истинное достоинство, хоть
бы оно было на краю света:
по большей части оно скром-
но и прячется где-нибудь в
отдалении". Она, как никто
иной, умела давать дорогу
способным.

Михаил Микешин избрал
для петербургского памят-
ника царице удивительно
точный сюжет: улыбающая-
ся Екатерина возвышается
над Россией, а вокруг ее
пьедестала, у ног Северной
Семирамиды, собрались ис-
полины - Петр Румянцев,
Григорий Потемкин, Алек-
сандр Суворов, Гавриил Дер-
жавин, Александр Безбород-
ко, Иван Бецкой, Василий
Чичагов, Алексей Орлов -
екатерининские орлы и од-
на орлица, Екатерина Даш-

кова. Первым среди равных
был, конечно же, Потемкин.
Его переписка с Екатериной
исполнена не столько ро-
мантики, сколь простодушия.
В раскрепощенной манере
они судачили о государст-
венных делах, клялись друг
другу в вечной любви, рас-
сказывая о "побочных"
амурных увлечениях. Но
главным для обоих всегда
было служение Отечеству.
Поразительно, что им уда-
валось держать фронт от
Швеции до Турции без пе-
ренапряжения сил. В са-
мые тяжелые месяцы войн
под ружьем находилось не
более 200 тысяч человек.
Поистине побеждали не чис-
лом, а умением.

До Екатерины Россия
была страной хаотической.
Известно высказывание ге-
нерал-фельдмаршала, нем-
ца на русской службе Хрис-
тофора Миниха: "Россия уп-
равляется непосредственно
Господом Богом. Иначе не-
возможно представить, как
это государство до сих пор
существует". В этих словах
можно увидеть и восхище-
ние, и разочарование: дес-
кать, бессмысленно пытать-
ся упорядочить эдакую гро-
маду. Екатерина II не стала
мириться с таким status quo,
стремилась поддерживать
все здравое, перспективное,
что было в государстве. И
в то же время - терпимее
относиться к человеческим
слабостям-порокам. Реп-
рессий, в отличие от Петра
Великого, она старалась из-
бегать. "Я хвалю громко, а
порицаю вполголоса", - го-
ворила императрица.

Так или иначе, задуманное
ею великое дело сдвинулось.
Ожили губернские города,
заработали мануфактуры,
открылись школы. В стране
возникло нормальное судо-
производство, появилась
живая и задиристая журна-
листика. Царица сама при-
нимала участие в дискусси-
ях на страницах литера-
турных журналов. Отличите-
льной чертой империи ста-
ла всеобщая целеустрем-
ленность.

Выдающиеся полководцы,
ее современники, относи-

лись к ней как к матушке,
олицетворению образа Рос-
сии, и от этого их рвение
удесятерялось. Ей удалось
сплотить воинскую элиту,
честолюбивых, часто обид-
чивых людей - тех самых
"екатерининских орлов".
Россия действительно пере-
живала время великих по-
бед, а таковых вопреки ре-
шениям высшего руководс-
тва просто-напросто не
бывает. Кагул, Очаков, Из-
маил, Крым, губернская и
прочие административные
реформы - почти все далось
малой кровью. Освоение
новых земель превратило
Россию в аграрную и морс-
кую сверхдержаву.

Батальные и внешнеполи-
тические триумфы вселяли
гордость в сердца под-
данных. Рулевой российской
дипломатии Безбородко го-
варивал: "Не знаю, как при
вас, а при нас ни одна пуш-
ка в Европе без соизволе-
ния нашего выстрелить не
могла". Конечно, вельможа
несколько преувеличивал,
однако, по сути, был прав.
Ведь еще в 1781 году он же
набросал для императрицы
"Инвентарь ея деяний за де-
вятнадцать лет царствова-
ния", согласно которому гу-
берний по новому образцу
создано 29, городов постро-
ено - 144, конвенций и трак-
татов заключено - 30, во-
енных побед одержано - 78,
прогрессивных постановле-
ний издано - 88, указов для
облегчения жизни народа -
123. А сколько было сдела-
но после составления "ин-
вентаря"!

Давно выглядят беспочвен-
ными все попытки предста-
вить эпоху рассудительной
правительницы в остро кри-
тическом либо карикатурном
духе. Екатерина стала одним
из символов русской истории,
особенно ее триумфальных
страниц. Образ великой им-
ператрицы неизменно притя-
гивает - как барочная гро-
мада Смольного собора, не-
увядаемые, мощные эпитеты
старинных од и гимнов, как
блеск суворовской шпаги,
разящей любого врага Рос-
сии. (С сокращениями,
portal-kultura.ru)
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Необычный автобус, доверху набитый...

книгами, выйдет на маршрут в подмосков-
ном Раменском 29 мая. Этот вид общест-
венного транспорта должен стать малень-
ким филиалом местной библиотеки, сот-
рудники которой и придумали проект "Ли-
тературный автобус".

Как сообщает "МК", передвижная чита-
льня будет курсировать от лицея №13 до
малого кольца микрорайона Холодово в
первую и последнюю среду каждого ме-
сяца. Пассажиров, которые сядут в этот
необычный автобус, ждут экскурсия по го-
роду (гидами выступают все те же библи-
отекари), рассказы об историческом
прошлом некоторых зданий, которые
встретятся по пути, обзор новых книжных
поступлений, встречи с земляками, прос-
лавившими Раменское, и бук-кроссинг.
Сесть в автобус можно будет со своей
книгой и обменять ее на книгу другого пас-
сажира, приготовившего ее для передачи
новому библиофилу. Сотрудники городской
библиотеки предвкушают жаркие дебаты
своих посетителей на тему новых книжных
новинок, воспоминания о прежнем облике
города и тихие литературные беседы. Ав-

Бухгалтерам, кассирам,
адвокатам, фабричным ра-
бочим придётся в будущем
переучиваться на инжене-
ров-робототехников, блок-
чейн-специалистов, манекен-
щиц и маляров - таковы
выводы из доклада Всемир-
ного экономического фору-
ма "Профессии будущего".
Тема эта жаркая: уже не
первое десятилетие людей
пугают, что их выбросят на
обочину жизни машины. И
хотя со времён британских
луддитов, громивших ткац-
кие станки 200 лет назад,
страх собственной беспо-
лезности толком не вопло-
тился, многие эксперты
твердят, что на этот раз всё
серьёзно. Мир меняется
столь быстро, что выбрать
одну профессию на всю
жизнь вряд ли удастся.

Кем быть?
Недавний опрос (ВЦИОМ)

показал, что 47% россиян
не работают по специальнос-
ти, на которую обучались.
28% граждан России никог-
да даже не пробовали это-
го делать. Можно предполо-
жить, что не по профилю
трудятся учителя, филологи
и библиотекари, которых
толпами выпускают вузы,
несмотря на мизерные зар-
платы. Народ даже родил
анекдот: "Родители любили
дочку и устроили её на фи-
лологический, чтобы она
всю жизнь жила с ними". Но
статистика уверяет: не по
специальности чаще трудят-
ся выпускники колледжей и
техникумов, чем вузов. Бо-
льшинство участников исс-
ледования (30%) объяснили
свой отказ от работы по
специальности невозмож-
ностью трудоустроиться или
отсутствием вакансий. 24%
респондентов отметили, что
пошли во все тяжкие из-за
низкой зарплаты, а 20% сме-
на сферы деятельности по-
могла найти себя. Тут к га-
далке не ходи: учебные за-
ведения не успевают перес-
траиваться под постоянно
меняющийся рынок. И ско-
рее всего, это связано с не-
обходимостью согласовы-
вать каждый чих в учебных
планах с вышестоящими ин-
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станциями.

В то же время специа-
листы НИУ ВШЭ выяснили,
в каких сферах планируют
работать студенты россий-
ских вузов. Почти треть
(28%) в ближайшие пять лет
после окончания вуза хотят
заниматься практической
работой в коммерческом
секторе (менеджерской и
аналитической работой в
фирмах, работой в частных
клиниках, школах и вузах).
Топ-менеджерами и руково-
дителями среднего звена в
частных фирмах хотят стать
19% опрошенных. Предпри-
нимателями видят себя поч-
ти 13%. Работать в акаде-
мической, научной сфере (в
вузе, научном центре, инс-
титуте) планируют 10% уча-
щихся. Ещё столько же рас-
считывает закрепиться на
госслужбе.

А теперь посмотрим спи-
сок самых востребованных
профессий в реальной жиз-
ни. На вершине пьедестала
остаются продавцы и води-
тели. Далее идут повара,
менеджеры и уборщики.
Замыкают десятку админис-
траторы, разнорабочие,
грузчики и охранники. В
сфере продаж сосредоточи-
лось 18% вакансий - это са-
мая востребованная ниша в
нашей экономике. Видимо,
многим будущим директорам
и министрам придётся креп-
ко закатать губу.

Конкуренция возрастает
даже за имеющиеся на
рынке места - и часто не в
пользу молодых. Власть по-
высила пенсионный возраст
и теперь пытается загладить
вину, переобучая предпен-
сионеров и навязывая их
частным компаниям. И биз-
несу часто приходится "ид-
ти навстречу" - брать опре-
делённый процент менее
эффективных, но пожилых
работников. С начала 2019
г. 3,5 тыс. граждан предпен-
сионного возраста присту-
пили к повышению квалифи-
кации в рамках правитель-
ственной спецпрограммы, а
всего по ней планируется
переобучить 7,5 тысячи. Ви-
це-премьер Татьяна Голико-
ва и вовсе надеется выйти
на цифру 75 тыс. женщин 55-
59 лет и мужчин 60-64 лет.

Освоение средств будет
признано успешным, если
85% предпенсионеров сох-
ранят или найдут работу
после прохождения пере-
подготовки. Как пить дать,
несговорчивого работодате-
ля ждут проверки и штрафы.

Извозчики и инженеры
Хотя Россия уже непри-

лично давно является стра-
ной водителей, охранников
и продавцов, не иссякает
поток исследований, рисую-
щих нам оптимистический
ландшафт занятости будуще-
го. Их авторы стараются
держаться в русле мировых
тенденций. Бюро трудовой
статистики США выпустило
прогноз тенденций на мест-
ном рынке труда до 2026 г.:
всё менее востребованы
машинистки и телефонистки,
зато с фонарями ищут тех-
ников по обслуживанию вет-
ряных турбин, сиделок, спе-
циалистов по статистике. У
нас расклад совсем иной.

По данным доклада НИУ
ВШЭ, с 2000 по 2015 г. чис-
ленность занятых в россий-
ской экономике выросла с
65,1 до 72,3 млн человек.
Но рост остановился давно:
ещё в 2009 г. с некоторым
оживлением в 2012-2013 гг.
и смертельным пике в пос-
лекрымский период. Но да-
же если брать весь 15-лет-
ний период, наибольшие по-
тери в рабочей силе приш-
лись на сельское хозяйство,
где численность занятых
сократилась вдвое. В тор-
говле трудится больше ра-
ботников, чем в промыш-
ленности.

Водителей всевозможных
транспортных средств лишь
в 2,5 раза меньше, чем всех
занятых в торговле, - 5 млн
человек. Если фермеров и
аграриев за 15 лет стало в
2 раза меньше, то охранни-
ков больше как раз вдвое -
1,26 млн человек. Охранни-
ков примерно столько же,
сколько врачей. Возможно,
среди хранителей всевоз-
можных складов и частных
резиденций даже есть ме-
дики по образованию: ра-
бота охранника подчас луч-
ше оплачивается и даже бо-
лее спокойная. В Великоб-

ритании или США водителей
не более 1,2% (против на-
ших 7%) от всех занятых, а
охранников ещё меньше. И
ожидается, что их быстрее
всего будут вытеснять авто-
матизированные системы.

В то же время числен-
ность россиян в професси-
ях, связанных с техническим
прогрессом (специалисты
высшей квалификации в об-
ласти естественных и инже-
нерных наук), оценивается в
1 млн человек - и это нема-
ло. С одной стороны, это
здорово: мы не теряем шан-
сов построить высокотехно-
логичную современную эко-
номику. По крайней мере
кадровый фундамент для
этого есть. С другой сто-
роны, "фундамент" крайне
уязвим. Среди миллиона на-
ших инженеров и спецов
полно обучавшихся в совет-
ские времена, слабо зна-
комых с программировани-
ем и иностранными языка-
ми. Более того, они часто
сосредоточены в бюджет-
ном секторе, на оборонных
предприятиях, для которых
постепенно сокращается го-
сударственный заказ и не
предвидится никакого дру-
гого.

- Общий тренд таков, что
все профессии, которые
можно автоматизировать,
доверить компьютеру или
машине, будут исчезать, -
говорит Игорь Неменчинс-
кий из Санкт-Петербургской
академии бизнеса и финан-
сов. - И тут нельзя поделить
профессии на рабочие и ин-
теллектуальные. Например,
охранника часто можно за-
менить электронной систе-
мой, которая контролирует
периметр и территорию и
сама поднимает тревогу. А
на маляров, например, по-
вышенный спрос в любой
развитой стране - не сов-
сем понятно, как их может
заменить робот. Системы
электронного документообо-
рота уже сегодня выносят с
рынка "бабушек в окошке",
которые принимали у вас
документы и готовили вся-
кие справки. В то же вре-
мя спрос на секретарей сох-
раняется: ну не хочет нача-
льство, чтобы кофе подавал
робот. Ещё 20 лет назад га-
зеты печатали со свинцовых
форм, а ныне устаревший
офсет считался писком
моды в полиграфии. Инте-
ресно, хоть в одной стране
мира сохранилась профес-
сия типографского набор-
щика?

И это пройдёт
Специалисты обычно из-

бегают прямого ответа на
вопрос, соответствуют ли
российские особенности в
сфере занятости общеми-
ровым: где-то да, где-то нет.
Ещё вчера наши мегаполисы
были полны специалистов-
экспатов из США и ЕС, а

сегодня из страны возобно-
вилась "утечка умов". Рос-
сийский вуз с хорошим рей-
тингом выпустил маркшей-
дера - вроде бы всё в трен-
де. Но из-за санкций Рос-
сия, как минимум, пять лет
не имеет доступа к пере-
довым технологиям. Если та-
кой маркшейдер искал ра-
боту в Канаде, ему приш-
лось бы повышать квалифи-
кацию, словно 40-летнему
бюрократу. Пожилая кадро-
вичка может иметь "нюх на
людей" и опыт заполнения
анкет, но рынку нужны HR-
аналитики, способные рабо-
тать с большими массива-
ми данных и владеть совре-
менными методиками обуче-
ния.

Основной вопрос, который
мучит всех: не окажутся ли
спустя 10-20 лет миллионы
россиян обладателями не-
востребованных навыков?
Не ждёт ли их голодная
смерть? Уже сейчас в мире
работают десятки робою-
ристов - программ, кото-
рые берут на себя рутин-
ную работу по составлению
заявлений, исков, писем.
Кажется, ещё немного - и
по той же схеме исчезнет
профессия переводчика.

Но все помнят, что бабушка
надвое сказала: будущего
никто не знает. Классичес-
кий пример - заявление, сде-
ланное главой компании IBM
в конце 1940-х годов: он ска-
зал, что мировой рынок для
компьютеров - это пример-
но пять штук. Как расска-
зывали "АН", в середине XX
века аэрокосмические тех-
нологии бурно развивались,
а когда в 1970-х появились
сверхзвуковые пассажирс-
кие "Конкорд" и Ту-144, всем
казалось, что будущее ком-
мерческой авиации опреде-
лено. Но в XXI веке мир все
ещё летает на "Боинге-747",
впервые оторвавшемся от
земли в 1969 году. За 80 лет
принципиально не измени-
лась и конструкция автомо-
биля. Точно так же разви-
тие IT-технологий может ог-
раничиться незначительным
улучшением нынешних смар-
тфонов. Невозможно предс-
казать технологические
прорывы - это и есть тот
консенсус, в котором сходят-
ся все серьёзные учёные.

К чему точно нужно гото-
виться будущим поколениям
- так это к перспективе
несколько раз за жизнь ме-
нять род деятельности. Вряд
ли удастся перенять у отца
профессию кондитера, про-
работать им всю жизнь и ос-
тавить искусство детям. Хо-
тя один из современных
трендов гласит: сложнее
всего заменить уникаль-
ность. Это касается всех:
юристов, журналистов, кон-
дитеров - предлагать качес-
тво, до которого не дорос-
ли конкуренты. И неважно,
люди они или машины.

торы оригинальной идеи признаются, что,
организовав такой маршрут, они действо-
вали по принципу: "Если гора не идет к
Магомеду, то Магомед идет к горе". Мно-
гие горожане в силу своей занятости, мо-
жет быть, и рады были бы зайти иногда в
библиотеку, но просто не в состоянии
выкроить для этого время. Для них-то и
будет ездить "Литературный автобус", ко-
торый выполнит двойную миссию: подб-
росит до дома (работы, магазина...) и уто-
лит литературный голод.
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15. ПРАВОСЛАВИЕ

25-27 мая состоялся визит
Святейшего Патриарха
Московского и всея Руси Ки-
рилла в Страсбург (Фран-
ция). 27 мая Патриарх Ки-
рилл встретился с вер-
ховным комиссаром Совета
Европы по правам человека
Дуньей Миятович и с гене-
ральным секретарем Совета
Европы  Турбьёрном Ягландом.
В аэропорту Страсбурга пе-
ред отлетом в Москву Пред-
стоятель Русской Православ-
ной Церкви ответил на воп-
росы представителей СМИ.
(С сокращениями).

- Почему так важно отк-
рытие православной цер-
кви в Страсбурге, который
называют европейской
столицей?

- Открывая новые храмы,
в первую очередь мы при-
нимаем во внимание жела-
ние людей, ибо храм невоз-
можно создать в том мес-
те, где нет верующих. Поэ-
тому открытие храма в
Страсбурге - это ответ на
многочисленные просьбы
православных, в том числе
русских, украинцев - тех,
кто проживает в Страсбур-
ге и кто часто посещает этот
город. Освящение храма в
присутствии большого чис-
ла людей было видимым
свидетельством того, что
этот храм им нужен.

Хотел бы выразить благо-
дарность городским влас-
тям, католическому архие-
пископу Страсбурга, общес-
твенности, которые поддер-
жали идею возведения рус-
ского православного храма.
Строительство велось в доб-
рожелательной и благопри-

ÐÏÖ âîññòàíîâèò õðàì â ÑØÀ
В США Русская Православная Церковь вос-

становит храм в Калифорнии, на месте пер-
вого русского поселения, а также откроет
свои новые храмы на Кипре и в Швеции, об
этом сообщил глава Патриаршей пресс-
службы священник Александр Волков.

- В ближайшее время начнется восста-
новление храма в Форт-Росс в Калифор-
нии. Это знаковое место, - сказал отец
Александр на пресс-конференции во втор-
ник 28 мая.

По его словам, сейчас готовятся доку-
менты для предстоящего восстановления
храма на месте крепости Форт-Росс, су-
ществовавшей с 1812 по 1841 годы.

Также глава Патриаршей пресс-службы
сообщил, что Русская Церковь планирует
открывать новые храмы в Европе. В част-

48 возможных площадок для строительс-
тва храма святой Екатерины предложили
жители Екатеринбурга в ходе специально-

Ñîñòîÿëñÿ âèçèò Ñâÿòåéøåãî
Ïàòðèàðõà Êèðèëëà â Ñòðàñáóðã

ятной обстановке. И, конеч-
но, освящение этого храма
и молитва вместе с жите-
лями города Страсбурга ста-
ли для меня важным собы-
тием.

- О чем Вы говорили на
встрече с генеральным
секретарем Совета Ев-
ропы? Обсуждалось ли бу-
дущее отношений России
и Совета Европы?

- Сегодня состоялась по-
ложительная и содержате-
льная беседа [с гене-
ральным секретарем Сове-
та Европы Турбьёрном Яг-
ландом]. Были обсуждены
многие вопросы, в том чис-
ле тема участия России в
Совете Европы. В позиции
генерального секретаря я не
увидел ничего такого, что
мешало бы России восста-
новить свое участие в ра-
боте этой организации. Не
хочу входить в детали этой
темы, ибо она лежит в по-
литической плоскости. Я
стараюсь избегать такого
рода комментариев. Но
очень надеюсь, что Россия
займет свое место в Сове-
те Европы, будет и дальше
сотрудничать с ним, потому
что решения этой организа-
ции важны, в том числе, и
для простых людей, живущих
в Европе. Кроме того, это
замечательная площадка
для широкого и разноплано-
вого диалога между предс-
тавителями России и Сове-
та Европы. Надеюсь, что все
вернется на круги своя и
эта страница недопонимания
будет перелистана.

- Ваше Святейшество,
поднимался ли на Ваших

встречах с генеральным
секретарем Совета Ев-
ропы Т. Ягландом и вер-
ховным комиссаром по
правам человека Д. Мия-
тович вопрос о проблеме
верующих на Украине? О
чем удалось договорить-
ся?

- Я постоянно поднимаю
тему Украины, и особенно
здесь, в Страсбурге, пото-
му что эта тема прямо ка-
сается прав человека и ре-
лигиозной свободы. В евро-
пейской стране грубейшим
образом нарушались права
огромного количества пра-
вославных верующих людей.
Я не буду перечислять все
эти нарушения, они хорошо
известны, но результатом их
были реальные страдания
людей только за то, что они
хотели оставаться правос-
лавными и хотели оставать-
ся членами Русской Правос-
лавной Церкви, принадлежа
к своей украинской правос-
лавной общине.

Последние перемены, ко-
торые произошли на Украи-
не в связи с избранием но-
вого президента, конечно,
вселяют надежду. Я знаком
с мыслями многих правос-
лавных украинцев, они с
этим выбором связывают
положительные изменения в
том смысле, что прекратит-
ся дискриминация по при-
надлежности православных
к определенной православ-
ной юрисдикции, все будут
иметь равные права. Я раз-
деляю эти надежды украин-
цев в связи с избранием
господина Зеленского новым
президентом и очень наде-

юсь, что та пещерная поли-
тика, абсолютно недопусти-
мая не только в Европе, но
и в большинстве стран ми-
ра, когда добропорядочные
граждане дискриминируют-
ся, и даже не по принципу
веры, а по принципу принад-
лежности к конкретной ре-
лигиозной организации, нав-
сегда уйдет из жизни укра-
инцев. Думаю, что эти на-
дежды разделяли и мои со-
беседники, с которыми я об-
щался здесь, в Страсбурге.

- Ваше Святейшество,
как Ваша встреча с комис-
саром по правам челове-
ка может повлиять на из-
менение ситуации на Ук-
раине?

- Мы очень открыто и, я
бы сказал, доброжелатель-
но обсудили все эти воп-
росы. Конечно, каждое впе-
чатление субъективно, но я
надеюсь, что субъективное
впечатление отражает объ-
ективную ситуацию. Все, что
происходило с Украинской
Православной Церковью, и
даже не с Церковью как ин-
ституцией, а с простыми ве-
рующими, которых изгоняли
из храмов, обрушивали на
них физическое насилие, -
не сказки, не фантазии, все
это запечатлено на видео,

отражено в соответствую-
щих материалах. Об этом го-
ворят живые свидетели. Все
это не может не волновать
нормального человека, тем
более, людей, ответст-
венных в Европе за права
человека и религиозную сво-
боду.

Еще раз хочу сказать, что
у меня не было ни одного
негативного ощущения от об-
суждения всех этих вопро-
сов с людьми, с которыми я
встречался здесь, в Страс-
бурге. Но еще раз хотел бы
подчеркнуть, что в значите-
льной мере перемены к луч-
шему могут и, я полагаю,
должны быть определены
новым курсом нового укра-
инского руководства.

По завершении беседы с
журналистами Святейший
Патриарх Московский и
всея Руси Кирилл, поблаго-
дарив посла России во
Франции А.Ю. Мешкова,
постоянного представителя
Российской Федерации при
Совете Европы И.Д. Солта-
новского и представителя
Московского Патриархата в
Совете Европы, настоятеля
прихода Всех святых в
Страсбурге архимандрита
Филиппа (Рябых), отбыл в
Москву.

ности, отметил он, в ближайшее время -
на Кипре и в Швеции.

- Вскоре введут в эксплуатацию храмы
на Кипре, в Лимасоле, и в Швеции, в горо-
де Вестерос, - сказал священник. Отец
Александр добавил, что, насколько ему из-
вестно, другие Поместные Церкви, в отли-
чие от Русской Православной, новые храмы
в Европе не открывают.

Æèòåëè Åêàòåðèíáóðãà
ïðåäëîæèëè 48
ïëîùàäîê äëÿ õðàìà

го опроса, проводимого властями города.
Опрос жителей проходит с 20 мая, и на 27
мая администрация Екатеринбурга получи-
ла 8226 обращений горожан с предложе-
ниями о возможных площадках для строи-
тельства храма, сообщает Информационный
портал Екатеринбурга.

"С учетом исключения дублирования пло-
щадок в предложениях, всего на 27 мая
поступило 48 вариантов", - отмечается в
сообщении.

Среди вариантов есть и тот, который рас-
сматривался изначально, - в сквере у Те-
атра драмы на Октябрьской площади. В
городской администрации отметили, что по
окончании опроса, на который отведено 10
дней, состоится рейтинговое голосование,
на котором екатеринбуржцы смогут прого-
лосовать за площадку для строительства
храма.

Планируется, что собор святой велико-
мученицы Екатерины станет подарком к
300-летию уральской столицы, который бу-
дет отмечаться в 2023 году.

Страницу подготовила  Ольга Гурская

Íà Àôîíå âîçîáíîâèëè ïðèåì
ïàëîìíèêîâ íà íî÷ëåã

После пожара в ночь на 19 мая 2019 года Русский на
Афоне Свято-Пантелеимонов монастырь возобновил при-
ем паломников на ночлег, правда, пока только в ограни-
ченном режиме.

С 25 мая, после частичного возобновления электро-
снабжения, обитель снова принимает паломников на ноч-
лег, но только тех, кто предварительно зарезервировал
себе место, сообщает портал "Афонит.info" со ссылкой на
монастырь.

В обители уточнили, что паломники, имеющие подтвер-
жденную паломнической службой монастыря резервацию,
будут приняты в обители в установленный для них день.

Те же, кто предварительно не зарезервировал себе места
в архондарике, на ночлег пока приниматься не будут из-
за еще действующих ограничений в электроснабжении.

Öåíòð ñëàâÿíñêîé ïèñüìåííîñòè
îòêðûëñÿ íà ÂÄÍÕ

В отреставрированном павильоне № 58 на ВДНХ, где
ранее размещалась экспозиция "Земледелие", 24 мая от-
крылся крупный центр славянской письменности "Слово",
сообщает сайт мэра Москвы.

Теперь посетители центра смогут узнать историю воз-
никновения письменности и развития языка, а также при-
нять участие в различных мастер-классах и образова-
тельных программах.

- Музей очень необычный, посвящен букве, слову, ки-
риллице, зарождению письменности на Руси. Задача была
сделать не только полезное, но и интересное пространст-
во. И я благодарю коллег, которые много месяцев зани-
мались этой работой, специалистов, ученых, Патриархию,
которая также активно участвовала в создании этого му-
зея, - сказал на открытии центра глава города Сергей
Собянин. Пространство центра, занимающего более тыся-
чи квадратных метров, разделено на несколько темати-
ческих зон.
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16. ДОСУГ

Кроссворд

ОТВЕТЫ НА КРОССВОРД:

По горизонтали: 1. Бонус. 5. Сапёр. 8. Излом. 9. Эстет. 10.
Отсос. 11. Испуг. 14. Асс. 16. Тын. 17. Пол. 19. Анкета. 20.
Имение. 21. Лов. 22. Дубина. 23. Египет. 24. Кар. 25. Талант. 27.
Стакан. 29. Жир. 30. Ида. 32. Нил. 34. Столб. 37. Метро. 38.
Люнет. 39. Лодка. 40. Ткань. 41. Тракт.

По вертикали: 1. Брэк. 2. Натиск. 3. Сити. 4. Альпы. 5. Смог. 6.
Пистон. 7. Руст. 12. Сталактит. 13. Универсал. 14. Антураж. 15.
Семинар. 17. Пеликан. 18. Либерал. 26. Листва. 28. Киянка. 31.
Дождь. 33. Жмот. 34. Соль. 35. Блат. 36. Отит.

По горизонтали: 1. Дополнительное вознаграж-
дение. 5. Военнослужащий, ошибающийся только
раз. 8. Изгиб на грани разрыва. 9. Ценитель изящ-
ного. 10. Оральная помощь укушенному змеёй. 11.

Забавная история происхождения языков

Предвестник страха. 14. Древнеримская медная
монета. 16. Забор, частокол. 17. Нижняя часть
помещения. 19. Опросный лист. 20. Помещичье
хозяйство. 21. Охота на рыбу. 22. Толстая тяжёлая
палка. 23. Какую страну можно назвать самым
большим музеем истории под открытым небом?
24. Складской транспорт. 25. Дар от Бога. 27.
Стеклянный сосуд. 29. Маслянистое вещество.
30. Гора, на которую Зевс в сопровождении Гер-
меса отправил богинь Афину, Геру и Афродиту для
решения вопроса, кому достанется "яблоко раз-
дора". 32. Река в Африке. 34. Опора фонаря. 37.
Городской транспорт, которому не хватило места
под солнцем. 38. Арочный проём в своде. 39.
Небольшое, обычно гребное судно. 40. Группа кле-
ток организма. 41. Грунтовый автобан.

По вертикали: 1. Команда рефери на ринге. 2.
Атака напористого человека. 3. Центральная часть
Лондона. 4. Горная система в Европе. 5. "Туман в
мегаполисе". 6. Бумажный боеприпас. 7. Рельеф-
ная кладка. 12. Известковая сосулька. 13. Мас-
тер на все руки. 14. Окружающая обстановка.
15. Групповое занятие в институте. 17. Крупная
водоплавающая птица. 18. Умеренный свободо-
люб. 26. Она опадает с "дубов-колдунов". 28.
Деревянный молоток. 31. Стукач-мокрушник. 33.
Скупердяй. 34. Добавка, придающая вкус. 35.
Условный язык воров. 36. Болезнь уха.

ÏÐÎÃÐÀÌÌÀ ÐÊÈÖ

31 мая, пятница
Встреча с болгарской делега-

цией, принимающей участие  во
Всемирных играх юных соотечес-
твенников Конференц-зал,  9:00

Отчетный концерт творческих
студий Российского культурно-ин-
формационного центра. Большой
зал, 17:30

1 июня, суббота
К дню защиты детей. Гумани-

тарная акция для детей "Все ос-
тается людям. Пушкин."

Малый зал, Конференц-зал,
Мраморный зал, 10.00-16.00,
вход по приглашениям

Аэрокосмический форум и Дет-
ский университет представляют
"День космоса и авиации в РКИЦ."

Большой зал, Фойе между за-
лами, площадка перед РКИЦ,
16.00-20.00

 2 июня,  воскресенье
Отчетный концерт балетной

студии
Большой зал, 16:00 - 17:00
 Годовой отчетный концерт

школы иностранных языков "Хай
Тайм" Большой зал, 10:00-11:00

 5 июня, среда
Праздничный вечер выпускни-

ков курсов русского языка!
Мраморный зал, 18:30
6 июня, четверг
День русского языка. Мероп-

риятие-концерт с торжественным
вручением медалей и дипломов
преподавателям-русистам

Из России по всему миру

Многие языки на первый
взгляд кажутся нелогичны-
ми, похожими друг на друга
или имеющими очень необ-
ычную специфику. И это все
неспроста. Fit4brain.com
попытался вникнуть в кор-
ни языкознания и вот что
нам удалось определить.

Как придумали французс-
кий язык:

- А давайте половина букв
будет читаться бог знает
как, а половина вообще не
будет!

- Палки сверху не забудь!
Как придумали английский

язык:
- А давай, букв будет нем-

ного, все они простые, но

Вместо анекдота

Невозможно убить
того, с кем ты
вместе смеёшься

(Из воспоминаний
Юрия Никулина)

"Однажды ночью на железнодо-
рожной дороге нос к носу столк-
нулись две разведгруппы, наша и
немецкая. Ну бойцы все опытн-
ые, не в первой, ну и метнулись в
сторону. Попадали. Мы с одной
стороны насыпи, немцы с другой.

Лежим, притаились, думаем "что
дальше?". И тут слышим с немец-
кой стороны в нашу встревожен-
но доносится приглушенный крик:

- Ганс! Ганс!
Мы переглянулись и вдруг ви-

дим, что среди нас, забившись,
сидит испуганный толстяк немец.
Он, когда мы столкнулись, так
растерялся, что начал метаться
из стороны в сторону, а потом с
перепугу бросился к нам. Смот-
рит на нас, от страха дрожит. А
мы и сами не знаем, что с ним
делать.

С той стороны крики все тре-
вожнее.

- Ганс! Ганс!
Ну наш командир решил пере-

кинуть немца на их сторону. Взя-
ли мы бедолагу за руки за ноги,
раскачали его и кинули к своим.
А тот так перепугался, что пока
летел громко бзданул от страха.
Полная тишина и тут мы не выдер-
жали. Обе стороны разразились
нервным смехом. Когда успокои-
лись, посмотрели друг на друга
через дорогу и молча разошлись
каждый своим путем - никто не
стал стрелять. И так все понятно
всем. Война все-таки."

гласные пусть читаются как
попало.

- И чтобы значение слова
менялось непредсказуемо в
зависимости от предлогов и
социального статуса говоря-
щего/пишущего!

Как придумали итальянс-
кий:

- А давай все слова будут
заканчиваться на гласные!

- И руками махать. А то
жарко.

Как придумали испанский:
- А давай поприкалываем-

ся над итальянским языком!
Как придумали русский

язык:
- А давай писать слова в

случайном порядке, а смысл

передавать интонациями!
- Приставки и суффиксы

не забудь!
Как придумали немецкий:
- Мы люди экономные, за-

чем нам лишние пробелы?
- Лучше букв добавь!
Как придумали китайский:
- А давай вместо слов ис-

пользовать звуки природы!
- Смотри, какую я каля-

ку-маляку нарисовал. Вот
тут как бы Солнце, вот тут
быки пашут Землю. Пусть
это означает стол!

Как придумали японский:
- А давай говорить все зву-

ки с одной интонацией?
- Как собака лает. Чтобы

все боялись.

Капустные оладьи
Продукты: капуста - 400 грам., лук - 1 штука, кефир -

200 мл., яйцо - 1, мука - 3-5 ст. л., разрыхлитель теста -
1/3 ч. л., соль, перец, зелень по вкусу.

Приготовление: Нашинковать мелко капусту, посолить
и помять руками. Капуста должна стать мягкой и пустить
сок. Лук натираем на крупной терке, добавляем кефир,
яйцо, мелко порезанную зелень, по желанию выдавите
зубочек чеснока, муку и разрыхлитель, перемешиваем,
тесто должно получиться, как густая сметана.

Разогреваем на сковороде немого растительного масла
и жарим оладьи на среднем огне до золотистого цвета.

Приятного аппетита!

Какие русские слова за-
имствовали другие языки и
почему? Нет, мы не о "кол-
хозе", "матрешке" и "бала-
лайке", а о тех, о которых
вы бы и не подумали!

Практически все заимст-
вования из русского языка
связаны с теми или иными
историческими событиями.
Мы имели тесные культурн-
ые и экономические связи
с другими народами, торго-
вали и воевали, делили об-
щую историю, традиции, хлеб
и соль. Bolshevik, udarnik,
kolkhoz, komsomol, starosta,
tundra, taiga, troika, izba,
telega, balalaika, vedro,
matrioshka, okroshka. Все
эти слова - вехи цивилиза-
ции. Но речь пойдет не об
экзотизмах - иноязычных за-
имствованиях, характерных
для государственного строя,
быта или природных особен-
ностей России, а о других,
менее очевидных словах.

ПОДЗЕМНЫЙ СЛОН
Слово "мамонт" англичане

услышали первый раз толь-
ко в 1690 году. Тогда, в  XVII
веке, голландские агенты
побывали с секретным по-
литическим поручением в
Сибири, а затем голландс-
кий бургомистр Николас
Корнелиус Витцен поделил-
ся впечатлениями о путешес-
твии в своем дневнике "Вос-
поминания о России", где,
опираясь на рассказы рус-
ских жителей, написал, что
мамонт - это морской слон,
который обитает под зем-
лей, поэтому иногда люди

находят в земле клыки, кос-
ти и рога мамонта. В  этом
же году путешественник и
ученый Ричард Джеймс соз-
дал словарь, который по
обилию сведений и тонкос-
ти фонетических наблюдений
является одним из весьма
важных источников для изу-
чения русской устной речи
начала XVII века. В нем он
так же упомянул впервые
слово "мамонт". Только со
временем в процессе каль-
кирования слово потеряло
букву "n", и по правилам
транскрипции английского
языка звук "t" записали как
"th", поэтому свой оконча-
тельный облик слово приоб-
рело в виде mammoth. В не-
мецком варианте слово пи-
шется как mammut.

ПО СЛЕДАМ
ДОСТОЕВСКОГО
Это самое слово, емкость

и значение которого русс-
кому человеку объяснять
нет необходимости. "Надрыв"
- ключевое понятие в тру-
дах Федора Достоевского.
Во второй части "Братьев
Карамазовых" писатель наз-
вал одну из глав "Надрывы".
Появилось слово и в слова-
рях других языков. Правда,
для перевода нам предла-
гают варианты, имеющие до-
вольно узкое значение, -
"боль", "страдание". Чтобы
лучше понимать загадочную
русскую душу, немецкая "Ви-
кипедия" подготовила целую
статью, посвященную истин-
ному и глубокому значению
понятия "надрыв".

Откуда взялись выражения

ЕЖУ ПОНЯТНО!
"И ежу понятно" - это выражение стало известным

благодаря стихотворению Маяковского ("Ясно даже
и ежу - / Этот Петя был буржуй"). Появилось оно в
советских интернатах для одарённых детей. В них
набирали подростков, которым осталось учиться два
года (классы А, Б, В, Г, Д) или один год (классы Е,
Ж, И). Учеников одногодичного потока так и называ-
ли - "ежи". Когда они приходили в интернат, двухго-
дичники уже опережали их по нестандартной прог-
рамме, поэтому в начале учебного года выражение
"ежу понятно" было очень актуально.

ВТИРАТЬ ОЧКИ
В 19 веке шулеры-картёжники прибегали к хит-

рости: в процессе игры при помощи особого клей-
кого состава они наносили на карты дополнительн-
ые очки (красные или чёрные знаки) из порошка, а
при необходимости могли стереть эти очки. Отсюда
происходит выражение "втирать очки", означающее
представление чего-нибудь в выгодном свете.

МАЛЬЧИК ДЛЯ БИТЬЯ
Мальчиками для битья в Англии и других европей-

ских странах XV - XVIII веков называли мальчиков,
которые воспитывались вместе с принцами и полу-
чали телесное наказание за провинности принца.
Эффективность такого метода была не хуже непос-
редственной порки виновника, так как принц не имел
возможности играть с другими детьми, кроме маль-
чика, с которым у него устанавливалась сильная эмо-
циональная связь.

ЗАРУБИТЬ НА НОСУ
Раньше носом называли не только часть лица, но и

бирку, которую носили при себе и на которой ста-
вили зарубки для учёта работы, долгов и т.п. Благо-
даря этому возникло выражение "зарубить на носу".
В другом значении носом называлась взятка, под-
ношение. Выражение "остаться с носом" значило уй-
ти с непринятым подношением, не договорившись.

ИГРАТЬ НА НЕРВАХ
После открытия врачами древности нервов в ор-

ганизме человека они назвали их по сходству со
струнами музыкальных инструментов тем же сло-
вом - nervus. Отсюда возникло выражение для раз-
дражающих действий - "играть на нервах".
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Пятница, 31 мая (болгарское время)

Воскресенье, 2 июня

Пятница, 31 мая (московское время)

Воскресенье, 2 июня

06.00 Новости 06.10 "Гении и злодеи" (12+) 06.50 Александр Михай-
лов, Любовь Полищук в детективе "Вербовщик" (16+) 08.20 "Играй,
гармонь любимая!" (12+) 09.00 "Умницы и умники" (12+) 09.40 "Сло-
во пастыря" (0+) 10.00 Новости (с субтитрами) 10.10 К 85-летию
космонавта. Премьера. "Космическая одиссея Алексея Леонова" (12+)
11.10 "Теория заговора" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15
"Идеальный ремонт" (6+) 13.20 Премьера. "Живая жизнь" (12+) 16.00
Елена Яковлева, Виталий Хаев в комедийном детективе "Любопыт-
ная Варвара — 2" (16+) 17.50 "Эксклюзив" с Дмитрием Борисовым
(16+) 19.30 "Сегодня вечером" (16+) 21.00 "Время" 21.20 "Сегодня
вечером" (16+) 22.50 Премьера. Любовь Аксёнова в фильме "Без
меня" (12+) 00.35 Тинатин Далакишвили, Северия Янушаускайте, Па-
вел Табаков, Андрей Смоляков, Юозас Будрайтис в фильме "Звезда"
(18+) 02.50 Виталий Гогунский, Иван Охлобыстин, Юлия Паршута,
Юрий Стоянов в комедии "Бармен" (16+) 04.20 Вячеслав Шалевич,
Эльза Леждей, Николай Рыбников, Георгий Жжёнов, Михаил Глузс-
кий в фильме "Хоккеисты" (12+)

05.00 Новости 05.05 "Коп". Продолжение (16+) 06.00 Телека-
нал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30 "Сегодня 31 мая.
День начинается" (6+) 10.00 "Модный приговор" (6+) 11.00
"Жить здорово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15
"Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15
"Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+)
17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 18.25 "Время покажет" (16+) 18.50 "Человек и за-
кон" с Алексеем Пимановым (16+) 19.50 "Поле чудес" (16+)
21.00 "Время" 21.30 Премьера. "Три аккорда" (16+) 23.20 "Ве-
черний Ургант" (16+) 00.15 Евгений Миронов, Константин
Хабенский, Владимир Ильин в фильме "Время первых" (6+)
02.40 Владимир Ильин, Наталья Гундарева, Алла Клюка, Бо-
рис Щербаков в фильме Аллы Суриковой "Хочу в тюрьму"
(16+) 04.15 Георгий Бурков, Татьяна Васильева, Владимир
Зельдин в фильме "Добряки" (12+)

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 5 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 4 с 16.10 Т/с "Котовский", 7 с 17.05
Т/с "Котовский", 8 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новые
итоги. Live 23.00 Т/с "Чкалов", 1 с 00.00 Т/с "Чка-
лов", 2 с 01.05 "Особое мнение" 02.40 Сквозной
эфир 03.00 "Тайм-код" с Владимиром Ленским 03.30
Сквозной эфир 04.50 Сквозной эфир. Гость

05.00 Сквозной эфир. Гость 05.20 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 6 с
10.00 Новые итоги 11.15 Х/ф "Репетитор" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 1 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 5 с 16.05 Т/с "Чкалов", 1 с 17.05 Т/с
"Чкалов", 2 с 18.05 Сквозной эфир. Гость 18.30
Сквозной эфир. Гость 21.25 "Тайм-код" с Влади-
миром Ленским 22.00 Израиль за неделю 23.00
Т/с "Чкалов", 3 с 00.00 Т/с "Чкалов", 4 с 01.00
"Особое мнение" 02.40 Лиза из Сохо 04.00 Т/с
"Главные роли", 2 с 04.10 Т/с "Главные роли", 1 с
04.50 Т/с "Главные роли", 3 с

05.40 Т/с "Главные роли", 4 с 06.30 Т/с "Главные
роли", 5 с 07.20 Т/с "Главные роли", 6 с 08.15
Мультфильмы 09.05 Т/с "Громовы", 7 с 10.00 Из-
раиль за неделю 11.30 Х/ф "Женский день" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 2 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 6 с 16.05 Т/с "Чкалов", 3 с 18.05 Сквоз-
ной эфир. Гость 22.00 Намедни в караоке 22.30
Т/с "Чкалов", 5 с 23.30 Т/с "Чкалов", 6 с 00.30
Лиза из Сохо 01.00 "Особое мнение" 02.30 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 03.25 Т/с "Парфюмерша", 2 с

RTVI

06.00 Новости 06.10 "Гении и злодеи" (12+) 06.35 Анатолий Соло-
ницын в приключенческом фильме "Один шанс из тысячи" (12+)
07.55 "Часовой" (12+) 08.25 "Здоровье" (16+) 09.25 "Непутёвые за-
метки" с Дм. Крыловым (12+) 10.00 Новости 10.10 Премьера. Жанна
Бадоева в новом проекте-путешествии "Жизнь других" (12+) 11.10
"Теория заговора" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Видели
видео?" (6+) 13.55 Премьера. "Александр Балуев. "У меня нет сла-
бостей" (12+) 14.55 Фильм "Благословите женщину" (12+) 17.00 Пре-
мьера. "Ледниковый период. Дети". Новый сезон (0+) 19.35 "Лучше
всех!" (0+) 21.00 "Толстой. Воскресенье" 22.30 "Что? Где? Когда?".
Летняя серия игр (16+) 23.40 Леонид Барац, Александр Демидов,
Камиль Ларин, Ростислав Хаит, Нонна Гришаева в фильме "О чём
говорят мужчины" (16+) 01.20 Ирина Вербицкая, Кирилл Пирогов,
Константин Лавроненко, Даниил Воробьёв, Илья Древнов, Евгений
Гришковец в фильме "Разбуди меня" (18+) 02.55 Андрей Смирнов,
Галина Тюнина, Ольга Будина, Евгений Миронов в фильме "Дневник
его жены" (16+) 04.45 "Модный приговор" (6+)

1 КАНАЛ

Суббота, 1 июняСуббота, 1 июня

Воскресенье, 2 июня

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45
Судьба человека с Борисом Корчевниковым
12.50 60 минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Мес-
тное время 14.45 Кто против? 17.00 Вести.
Местное время 17.25 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир 18.50 60 минут 20.00 Вести в 20:00
20.45 Вести. Местное время 21.00 Перекаты
судьбы. Х/ф 00.10 Белая студия. Андрей Ма-
каревич 00.50 Мелодия на два голоса. Х/ф
03.15 Прощание славянки. Х/ф 04.45 Андрей
Малахов. Прямой эфир

06.00 Утро России. Суббота 09.20 По секрету
всему свету 09.40 Местное время. Суббота
10.20 Сто к одному 11.00 Вести 11.30 Вести.
Местное время 11.50 Пятеро на одного 12.30
Пешком... Музей-заповедник "Коломенское
13.00 К Международному дню защиты детей.
Фестиваль "Алина" 14.15 Счастливая жизнь
Ксении. Х/ф 17.50 Привет, Андрей! 20.00 Вес-
ти в субботу 21.00 Крестная. Х/ф 00.30 Ро-
мантика романса 01.25 Трижды о любви. Х/ф
02.55 Продается кошка. Х/ф 04.45 Пешком...
Музей-заповедник "Коломенское

05.50 Крестная. Х/ф 09.15 Смехопанорама Ев-
гения Петросяна 09.40 Местное время. Воск-
ресенье 10.20 Сто к одному 11.00 Вести 11.20
Утренняя почта 11.50 Когда все дома с Тиму-
ром Кизяковым 12.35 Смеяться разрешается
14.10 Далекие близкие 15.30 Выход в люди
16.30 Благими намерениями. Х/ф 20.00 Вести
недели 22.00 МОСКВА. КРЕМЛЬ. ПУТИН 22.40
Воскресный вечер с Владимиром Соловьевым
00.50 Дежурный по стране 01.35 Женщины на
грани 03.05 Дети как дети. Х/ф 04.15 Далекие
близкие

Суббота, 1 июня

RTR

Понедельник, 3 июня

Вторник, 4 июня

Среда, 5 июня

Четверг, 6 июня

Понедельник, 3 июня

Среда, 5 июня

Четверг, 6 июня

Понедельник, 3 июня

Вторник, 4 июня

Среда, 5 июня

Четверг, 6 июня

06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30 "Се-
годня 3 июня. День начинается" (6+) 10.00 "Модный при-
говор" (6+) 11.00 "Жить здорово!" (16+) 12.00 Новости
(с субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Но-
вости (с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+)
16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время пока-
жет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.25
"Время покажет" (16+) 18.50 "На самом деле" (16+) 19.50
"Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера.
"Свадьбы и разводы". Многосерийный фильм (16+) 23.30
"Вечерний Ургант" (16+) 00.00 "Познер" (16+) 01.00 "Пет-
ля Нестерова". Многосерийный фильм (12+) 02.45 "Пусть
говорят" (16+) 04.05 "Свадьбы и разводы". Многосерийный
фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Свадьбы и разводы". Продолжение
(16+) 06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.25
"Ураза-Байрам". Трансляция из Уфимской соборной ме-
чети 10.00 "Модный приговор" (6+) 10.55 "Жить здорово!"
(16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время пока-
жет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай
поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00
"Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 18.25 "Время покажет" (16+) 18.50 "На самом
деле" (16+) 19.50 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время"
21.30 Премьера. "Свадьбы и разводы". Многосерийный
фильм (16+) 23.30 "Вечерний Ургант" (16+) 00.00 Пре-
мьера. "Большая игра" (12+) 01.00 "Петля Нестерова".
Многосерийный фильм (12+) 02.50 "Пусть говорят" (16+)
04.05 "Свадьбы и разводы". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Свадьбы и разводы". Продолжение
(16+) 06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30
"Сегодня 5 июня. День начинается" (6+) 10.00 "Модный
приговор" (6+) 11.00 "Жить здорово!" (16+) 12.00 Новос-
ти (с субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Но-
вости (с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+)
16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время покажет"
(16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.25 "Вре-
мя покажет" (16+) 18.50 "На самом деле" (16+) 19.50
"Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера.
"Свадьбы и разводы". Многосерийный фильм (16+) 23.30
"Вечерний Ургант" (16+) 00.00 Премьера. "Большая игра"
(12+) 01.00 "Петля Нестерова". Многосерийный фильм
(12+) 02.50 "Пусть говорят" (16+) 04.05 "Свадьбы и раз-
воды". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Свадьбы и разводы". Продолжение
(16+) 06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30
"Сегодня 6 июня. День начинается" (6+) 10.00 "Модный при-
говор" (6+) 11.00 "Жить здорово!" (16+) 12.00 Новости (с
субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с
субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужс-
кое / Женское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Ве-
черние новости (с субтитрами) 18.25 "Время покажет" (16+)
18.50 "На самом деле" (16+) 19.50 "Пусть говорят" (16+) 21.00
"Время" 21.30 Премьера. "Свадьбы и разводы". Многосе-
рийный фильм (16+) 23.30 "Вечерний Ургант" (16+) 00.00
Премьера. "Большая игра" (12+) 01.00 "Петля Нестерова".
Многосерийный фильм (12+) 02.45 "Пусть говорят" (16+) 04.05
"Свадьбы и разводы". Многосерийный фильм (16+)

05.15 Т/с "Парфюмерша", 4 с 06.50 Т/с "Дом на
Озерной", 5 с 07.55 Т/с "Дом на Озерной", 6 с
09.05 Т/с "Громовы", 1 с 10.00 Новые итоги 11.05
"Тайм-код" с Владимиром Ленским 11.40 Изра-
иль за неделю 12.40 Сквозной эфир. Гость 16.20
Х/ф "Киндер-Вилейское привидение" 18.00 Но-
вости 18.15 Сквозной эфир. Live 19.00 Новости
19.15 Сквозной эфир. Live 20.00 Новости 20.15
Сквозной эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквоз-
ной эфир. Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовс-
кий", 1 с 00.00 Т/с "Котовский", 2 с 01.00 "Осо-
бое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости
03.30 Сквозной эфир

05.45 Сквозной эфир. Гость 06.05 Сквозной эфир
06.30 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 2 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 16.10 Т/с "Котовский", 1 с
17.05 Т/с "Котовский", 2 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 3 с
00.00 Т/с "Котовский", 4 с 00.55 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 09.05 Т/с "Громовы",
3 с 10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35
Сквозной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.15
Т/с "Парфюмерша", 2 с 16.15 Т/с "Котовский", 3
с 17.10 Т/с "Котовский", 4 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 5 с
00.00 Т/с "Котовский", 6 с 01.00 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 4 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 3 с 16.10 Т/с "Котовский", 5 с 17.05
Т/с "Котовский", 6 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новости
23.00 Т/с "Котовский", 7 с 00.00 Т/с "Котовский", 8
с 01.00 "Особое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00
Новости 03.30 Сквозной эфир

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45 Су-
дьба человека с Борисом Корчевниковым 12.50
60 минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное
время 14.45 Кто против? 17.00 Вести. Мест-
ное время 17.25 Андрей Малахов. Прямой эфир
18.50 60 минут 20.00 Вести в 20:00 20.45 Вес-
ти. Местное время 21.00 Ангелина 23.00 Ве-
чер с Владимиром Соловьевым 01.30 Вести-
Санкт-Петербург 01.45 Энигма. Захар Брон
02.25 Новости культуры 02.45 Поиски улик
04.15 Андрей Малахов. Прямой эфир

06.00 Утро России 09.05 Лебединый рай 10.00
О самом главном 11.00 Вести 11.25 Вести.
Местное время 11.45 Судьба человека с Бо-
рисом Корчевниковым 12.50 60 минут 14.00
Вести 14.25 Вести. Местное время 14.45 Кто
против? 17.00 Вести. Местное время 17.25 Ан-
дрей Малахов. Прямой эфир 18.50 60 минут
20.00 Вести в 20:00 20.45 Вести. Местное вре-
мя 21.00 Ангелина 23.00 Вечер с Владимиром
Соловьевым 01.30 Вести-Санкт-Петербург 01.45
Искатели 02.25 Новости культуры 02.45 Поис-
ки улик 04.15 Андрей Малахов. Прямой эфир

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45 Судь-
ба человека с Борисом Корчевниковым 12.50
60 минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное вре-
мя 14.45 Кто против? 17.00 Вести. Местное вре-
мя 17.25 Андрей Малахов. Прямой эфир 18.50
60 минут 20.00 Вести в 20:00 20.45 Вести. Мес-
тное время 21.00 Ангелина 23.00 Вечер с Вла-
димиром Соловьевым 01.30 Вести-Санкт-Петер-
бург 01.45 Линия жизни. Альбина Шагимурато-
ва 02.35 Новости культуры 02.55 Поиски улик
04.20 Андрей Малахов. Прямой эфир

Вторник, 4 июня

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 12.50 60
минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное время
14.45 Кто против? 17.00 Вести. Местное время
17.25 Андрей Малахов. Прямой эфир 18.50 60
минут 20.00 Вести в 20:00 20.45 Вести. Местное
время 21.00 Ангелина 23.00 Вечер с Владими-
ром Соловьевым 01.30 Вести-Санкт-Петербург
01.45 Искусственный отбор 02.25 Новости куль-
туры 02.45 Поиски улик 04.15 Андрей Малахов.
Прямой эфир

Пятница, 31 мая (болгарское время)RTR
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18. ГЛАМУР

Российский актер Данила
Якушев, известный зрителю
по таким фильмам, как "Горь-
ко!", "Буду жить", "Майор
Гром", "Все или ничего", "Су-
перплохие", и сериалу "Сила
любви", воспринимает карье-
ру как удачный способ поз-
нать собственную натуру,
обрести новые навыки, уви-
деть разные точки планеты,
ну и разбогатеть. Обладая
соответствующей факту-
рой и талантами, Данила
представляет собой типаж,
симпатичный противополож-
ному полу, но до сих пор чис-
лится в холостяках, хотя,
похоже, этот статус его
уже тяготит. Подробности
- в интервью журнала "Ат-
мосфера". С сокращениями.

- Подозреваю, довольно
часто вы слышали, что по-
хожи на Райана Гослинга,
и я читала, вы нашли его
контакты и отправили ему
сценарий фильма про двух
братьев, чтобы вместе по-
работать. Это правда?

- Конечно, я с иронией от-
ношусь к разговорам о на-
шем сходстве, но сейчас,
будучи еще и продюсером,
решил, почему бы этим не
воспользоваться. Я нашел
выход на Гослинга через ре-
жиссера Шейна Блэка, ко-
торый снимал с ним ленту
"Славные парни". И сейчас
сценарий переводится на ан-
глийский, чтобы ему отпра-
вить. Райан - грандиозный
артист, лучший среди свое-
го поколения. Нередко, ес-
ли ему по душе материал,
он снимается не за гонорар,
а за идею. Я пересмотрел
все его ленты, включая ар-
тхаусные, не имеющие бо-
льших сборов в кинотеатрах,
и, знаете, это здорово!

Ïóãà÷åâà ïîñòðîèò ñåáå öåðêîâü
Алла Пугачева и Максим Галкин обзаведутся

собственной церковью, сообщает "Экспресс га-
зета".

По информации издания, незадолго до 70-ле-
тия (15 апреля) Пугачевой она и Галкин купили
несколько участков, прилегающих к 128 соткам,
которыми они уже владели в подмосковной де-
ревне Грязь.

На их участке стоит дом площадью 2,3 тысячи
квадратных метров, а вскоре появится еще и
православная часовня в готическом стиле.

По версии "Экспресс газеты", там ставшая
набожной несколько лет назад Пугачева будет
молиться о счастье в семье и здоровье детей и
внуков.

"Всю оставшуюся жизнь буду каяться за пер-
вое венчание и просить прощения у Бога", - пи-
сала Пугачева в своем инстаграме о венчании с
Филиппом Киркоровым в день венчания с Гал-
киным.

В ноябре 2017 года певица назвала венчание
с Киркоровым "необдуманным, спонтанным и
достаточно наивным", а объяснила его тем, что
"бес попутал".

Øòóðì ïîøëà ïî ñòîïàì Âîëî÷êîâîé

Áèëàí õî÷åò
âûñòóïèòü íà
"Åâðîâèäåíèè"

Дима Билан изъявил
желание в третий раз
принять участие в "Ев-
ровидении", чтобы сно-
ва одержать победу.
Артист уверен, что зри-
тели хотят увидеть его
на сцене песенного кон-
курса, и поэтому он
обязан вернуться.

"Независимо ни от
чего, я думаю, третий
раз надо попробовать
обязательно. Дабы ус-
троить праздник. Пото-
му что очень много по-
читателей, людей, кто
хотел бы еще раз ме-
ня увидеть на сцене.
Это же эмоции, это
скорее всего даже
спорт, это продвиже-
ние, это настоящий
праздник", - рассказал
Билан.

Âèòîðãàí
"íàåõàë" íà
Ñîá÷àê â ñåòè

Ксения Собчак се-
годня подняла в близ-
ком кругу философс-
кий вопрос: "Кто такой
"добрый" человек? И
кого считать злым?" -
и решила продолжить
разговор на публике.
"Я предложила такую
формулировку: добрый
человек - тот, кто не
способен осознанно и
умышленно делать
плохо другому челове-
ку, - написала она. -
Месть не может нахо-
диться в зоне доброты.
Месть в любом виде -
в злословии или пос-
тупках - всегда прояв-
ление зла. А вы как

Äàíèëà ßêóøåâ: "ß çàïàäàþ íà þíûå ñîçäàíèÿ"

- Вы в актерство приш-
ли из спорта - выступали
в юношеской сборной по
баскетболу…

- Именно. Хотя в Интер-
нете можно найти сведения,
что я и боксом занимался,
и рукопашным боем, но это
неверно. Я только на пла-
вание и водное поло ходил
с пяти до тринадцати лет, а
потом уже увлекся баскет-
болом. И в нашей команде
был самым низким. Притом
что мой педагог по театру
Вячеслав Васильевич Дол-
гачев, с которым я, собст-
венно, освоил азы мастер-
ства, говорил: "Выше Яку-
шева жить уже сложно". Но
я свой рост никогда не ощу-
щал помехой.

- Ну, благодаря ему в
том числе вы еще подрос-
тком полгода провели в
Америке. Что вам дала эта
поездка?

- Уверенность, что никог-
да не стану эмигрантом.
Мне нравится колесить по
свету, но жить могу только
дома. Еще я полюбил удоб-
ные пикапы - в США мы с
командой в шестнадцать че-

ловек объехали на нем
тридцать шесть городов,
включая Нью-Йорк. В ту по-
ру страну лихорадило - то-
лько два месяца прошло пос-
ле падения башен "близне-
цов", но мы, ребята, были
очарованы нашим туром,
ужасно радовались, когда
впервые попали на игру НБА
на гигантском стадионе в
Хьюстоне, увидели вживую
прославленного Бобби Бра-
уна, весь состав клуба
"Хьюстон Рокетс", нас пред-
ставили, и все вокруг вста-
ли, приветствуя… Конечно,
приятно такое пережить в
переходном возрасте, и это
незабываемо.

- Английским языком
владеете свободно?

- Прилично говорю. По
крайней мере представляю
себя участвующим в зару-
бежных проектах. Но я до-
волен, что у меня уже была
эта практика, я знаком с
нюансами, и работа на За-
паде, полагаю, лишь дело
времени.

- А вы видите себя ре-
жиссером в дальнейшем?

- Посмотрим. Может быть.

Но только когда уже реали-
зую все свои актерские за-
думки. Но за продюсерство
я уже взялся: вместе с пар-
тнером мы открыли свой
продакшн и уже шесть про-
ектов выпустили. Например,
фильм "Суперплохие" со
мной, с Анной Чиповской,
Александром Реввой, Яном
Цапником. Сериал "В актив-
ном поиске", основанном на
реальных ситуациях моей
жизни, сейчас переделыва-
ем в полный метр. В данный
момент я задействован в
проектах вне нашего бизне-
са, и скоро у меня выходит
спортивный триллер "Бег",
далее легкая, ироничная ко-
медия "Хандра" о современ-
ной Москве, лента по комик-
сам "Диджетал Доктор", где
у меня главная роль и мой
герой нарисован полностью
под меня. Кроме того, гря-
дет сериал на Первом кана-
ле с рабочим названием
"Женщина в состоянии раз-
вода" с Марией Машковой в
главной роли, плюс сериал
"Отчаянные". А летом начнут-
ся съемки мифической кар-
тины "Илья Муромец", где я
играю Соловья-разбойника.

- Вы вон тоже любите
столярничать в своем спе-
циально оборудованном
гараже…

- Да, это же так круто! Я
обожаю резьбу по дереву,
ювелирное изготовление ку-
лонов, колец из металла…
Вообще не умею лежать ча-
сами на диване перед теле-
визором. В свободное вре-
мя либо уезжаю на рыбал-
ку, либо еду в тир, где стре-
ляю по банкам, либо иду в
гараж, где у меня всегда
есть чем заняться. По наст-
роению пишу маслом, аква-

релью - способность к жи-
вописи, кстати, как и лю-
бовь к пению, мне досталась
от отца, хотя он мне и не
успел передать какие-то тех-
нические навыки. Меня ув-
лекает скульптура из глины,
пластилина. Также я много
фотографирую… Еще в этой
своей берлоге люблю сочи-
нять стихи, музыку, играть
на гитаре… Издал свой сбор-
ник стихов, пару музы-
кальных альбомов…

- Ну, у вас с фокусами
получается… Скажите, ка-
кое общее качество было
у всех ваших избранниц?

- Красота, наверное. Мой
идеал - Рэйчел Макадамс из
"Дневника памяти", поэтому,
как вы понимаете, я не могу
пройти мимо выразительных,
искрящихся светлых глаз.
(Улыбается.) Все мои девуш-
ки были очень разные, не
похожие друг на друга, но
при этом личности интерес-
ные. В принципе я уже раз
пять мог быть женат, детей
мог иметь…

- А перед каким женским
характером вам трудно
устоять?

- Сложно ответить. Могу то-
лько сказать, что я не влюб-
ляюсь как в ровесниц, так и
в девушек постарше, а запа-
даю исключительно на юные
создания. Главное, чтобы они
были не актрисами. Я имел
немалый негативный опыт ро-
манов с коллегами. То, что
мы якобы общаемся на од-
ном языке, - чушь! В паре
обязательно начинается про-
фессиональное соперничест-
во, и от этого никуда не де-
ться. И потом актрисы зацик-
лены на себе, терпеть не мо-
гут стоять у плиты, занима-
ться хозяйством…

Страницу подготовила
Ольга Гурская

считаете? Может мсти-
тельный человек быть
добрым?"

Конечно, разгорелась
дискуссия. И спустя
несколько часов в ней
неожиданно принял
участие Максим Витор-
ган. Он открыто дал
свой достаточно злой
иронический коммента-
рий: "Очень хорошая,
ёмкая формулировка,
Ксения! Главное повто-
рять: "Я не специально"

- и можно воротить что
угодно, в принципе.
Для нас - людей, не
любящих брать ответ-
ственность за свои пос-
тупки - ты кладезь!"

Выпад Виторгана
против бывшей жены
не вызвал отпора, раз-
ве что легкие упреки,
мол, зачем выносить
личное на люди. Но
многие приняли слова
Максима с сочувстви-
ем и пониманием.

52-летняя Наталья Штурм улетела на отдых в
Болгарию и теперь радует поклонников яркими
снимками. На фотографиях женщина позирует в
ярких и молодежных моделях купальников, как
слитных, так и раздельных.

Некоторые пляжные наряды Штурм украшены
провокационными надписями, но Наталью это
нисколько не смущает. С помощью ультрамодных
купальников она очень удачно подчеркивает не
так давно сделанную грудь. Форму бюста жен-
щина улучшила с помощью пластических хирур-
гов. Увеличившиеся объемы видны невоору-
женным взглядом при сравнении старых и новых
фото артистки. Подобные модели миниатюрных
купальников любит демонстрировать Анастасия
Волочкова. Именно поэтому, Штурм сравнили с
балериной.
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На 21 май в Съюза на бъл-
гарските журналисти се със-
тоя среща с председателя
на Съюза на журналистите
на Русия Владимир Соловьов.
Поводът за срещата стана-
ха емблематични годишнини
- 175 години от началото на
българската журналистика,
положено с първото издание
на сп. "Любословие" на Кон-
стантин Фотинов и 125 го-
дини организирано журналис-
тическо движение в Бълга-
рия.

На срещата в СБЖ с рус-
кия гост бяха обсъдени проб-
леми на гилдията както в
България, така и в Русия,
както и бъдещи проекти
между двата съюза.

Председателят на СБЖ
Снежана Тодорова приветс-
ва руския гост и български-
те колеги, събрали се в кон-
ферентната зала на Съюза
на българските журналисти.
Тя отбеляза колко дълго и
ползотворно СБЖ сътрудни-
чи със Съюза на журналис-
тите на Русия.

На свой ред Владимир Со-
ловьов благодари за покана-
та, за топлия прием в Бъл-
гария. Той отговори на въп-
роси на българските колеги,
а ето какво отговори той
на въпросите на вестник "Ру-
сия днес - Россия сегодня".

- Владимир Генадиевич,
споменахте, че разбирате
български език. Откъде са
тези познания?

- С радост приех да дой-
да в София, където не съм
идвал вече 20 години. Така
се случи, че от 1991 до 1997
година оглавявах кореспон-
деннския пунк в Сърбия на
телевизионния канал "Пер-
вий". Именно, тогава в
Югославия започваха всич-
ките онези трагични съби-
тия. Преди това там рабо-
тиха моите колеги Виктор
Нагин и Генадий Коренной.

На 1 септември 1991 го-
дина двамата тръгват от
Белград за Загреб, по пътя
попадат под обстрел и за-
гиват. Изгорели са в колата
и досега не са открити ос-
танките им и не са извест-
ни причините за гибелта им.

Завършил съм междуна-
родна журналистика във фа-
култета по журналистика на
Московския държавен уни-
верситет. Там избрах да
изучавам сръбско-хърватс-
ки и когато заминах в Сър-
бия вече знаех сръбски
език, а когато писах диплом-
ната си работа по полити-
чески науки в Белградския
университет се запознах с
Виктор Нагин. С него поня-
кога ходих на снимки и да-
же бяхме на последния Кон-
грес на комунистическите
партии на Югославия. Тога-
ва видях как започна да се
разпада тази прекрасна
страна. Защото комунисти-
ческите партии от различ-
ни републики се скараха по-
между си и така Югославия
започна да се разпада.

Така се получи, че аз бях
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единственият кореспондент,
който знаеше езика и поз-
наваше ситуацията, бях из-
пратен там заедно с опера-
тора Анатолий Клян, който
през 2014 година загина
край Донецк. Двамата с не-
го преминахме през всички
конфликти в Сърбия. Бяхме
в Чечня и дори в Антаркти-
да, където снимахме филма
"Храм в Антарктида" - за
строителството на правос-
лавен храм на шестия кон-
тинент. Но това е отделна
тема.

Аз съм свързан тясно с
Балканите, а в София идвах-
ме често, когато беше бло-
кадата на Югославия и се
налагаше в София да полу-
чаваме паричните си прево-
ди. Тук беше нашият колега
Дмитрий Голованов, който
беше водещ на програмата
"Время" и ни посрещаше и
развеждаше из София. Раз-
бирам български език. Рад-
вам се, че сега съм тук в
друго свое качество. Вие
сте ни изпреварили, защо-
то миналата година нашият
Съюз отбеляза своята 100-
годишнина, а вие сега - 175
години.

- Как ще коментирате ак-
тивната работа на запад-
ните медии в демонизира-
нето на Русия, на руския
президент Владимир Пу-
тин?

 - Разбира се, всичко то-
ва е много тъжно… Мина-
лата година в Париж отбе-
лязваха 100 години от съз-
даването на голям френски
журналистически синдикат.
Бях поканен с моя колега
Тимур Шафиров. Всичко то-
ва се случваше в прекра-
сен дворец срещу Нотр
Дам, от другата страна на
Сена. Бяха се събрали сто-
тици френски журналисти,
говореше техният нов ми-
нистър на печата, също та-
ка говори кметицата на Па-
риж и техният лидер на
Синдиката. На мен също ми
предоставиха думата… Тъй
като някога съм учил френ-
ски, бях подготвил своята
реч на френски език, съб-
рах сили и говорих на това
огромно чуждо събрание на
чужд език, а това е доста
трудно. Та освен всичко ос-
танало заявих, че е много
тъжно да наблюдаваме то-
ва, което се случва в за-
падните и френските медии.
За отношеннието им към Ру-
сия - за нея пишат или ло-
шо, или нищо. Казах на
французите, че разбираме
колко е трудно да се съп-
ротивляваме на англосак-
сонския мейнстрийм, че до-
някъде се отнасяме към то-
ва дори с някаква ирония,
но се надяваме, че здрави-
ят разум и стремежът към
свободата на печата ще
надделеят във френското
обществено мнение. След
това последваха бурни ап-
лодисменти. После при мен
идваха колеги, стискахме си
ръцете, те казваха, че при
тях ситуацията наистина е
такава. Ясно е, че с тези

думи не може да се проме-
ни положението… За съжа-
ление виждаме ситуация,
която много напомня ситу-
ацията преди бомбардиров-
ките на Югославия.

Преди това имаше демо-
низиране на Сърбия, имаше
медийна подготовка към
всичко, към всякаква агре-
сия срещу страната. Няма да
говорим сега за някаква во-
енна агресия, защото е яс-
но, че сега руското оръжие
е най-силното в света и ни-
кой няма да тръгне да напа-
да, но върви невероятна ме-
дийна агресия срещу стра-

ната ни и това виждат все
повече хора. Аз общувам с
колеги журналисти в много
страни и виждам, че те раз-
бират това. Защото не може
да се вярва на това, че Ру-
сия е виновна за всичко, че
Путин е виновен за всичко,
а съответно очевидно нещо
не е наред, щом всички во-
дещи медии говорят и пишат
за това така активно и под-
робно. Значи те правят това
не просто така.

Поради това на руските
журналисти зад граница им
е много трудно да работят.
Особено трудно е на жур-
налистите от "Спутник" и "Ра-
ша тудей", които се опитват
да говорят по-различно.

 Всичко това малко на-
помня обърната ситуацията
със Съветския съюз, кога-
то слушахме западната про-
паганда на "Гласът на Аме-
рика" и "Свободна Европа".
До голяма степен именно за-
ради това Съветският съюз
се разпадна. Толкова мощ-
на беше тогава пропаганда-
та срещу СССР.

Не мога да кажа, че "Спут-
ник" и "РТ" работят с цел да
нарушат по някакъв начин
благосъстоянието на запад-
ните страни, но те предста-
вят друга гледна точка. Въп-
реки, че процентът на хора-
та в западните страни, кои-
то ги четат и гледат, е доста
малък, противодействието
срещу тях е невероятно.

Съответно се стига дотам,
че намират всякакви смеш-

ни поводи, за да спрат тези
гласове ("Спутник" и "РТ"), ко-
ито поне малко се отлича-
ват от мейнстрийма.

Тоест, картината е доста
сложна и отношенията са
много сложни, но от друга
страна, това е медийна вой-
на и най-важното сега е тя
да не прерасне в истинска
война, а с медийната война
мисля, че ще се справим.

- Руските опозиционни
медии постоянно говорят
и пишат, че в Русия няма
свобода на словото и пе-
чата. Така ли е наистина?

- Ако в Русия нямаше сво-

бода на словото и печата,
тогава тези медии нямаше
да могат нищо да кажат. Те
излизат и никой не ги възп-
репятства. Още повече, че
Съюзът на журналистите на
Русия защитава всички жур-
налисти, без да се интере-
сува от тяхната политичес-
ка ориентация. Защитаваме
всички журналисти, от сп.
"Мурзилка" до "Ехото на
Москва" и "Първи канал".

Освен онези опозиционни
медии, които познавате
всички, има и такива, нап-
ример като един вестник в
Калининград - "Новые ко-
льоса". Там критиката към
властта е толкова твърда и
остра, че едва ли някъде
другаде може да се срещ-
не подобна. Или например,
"Арсениевские вести", кой-
то излиза до Владивосток.
Той е седмичник и всеки
брой започва с карикатура
на президента и абсолют-
но неприлични текстове. Той
също излиза свободно и ни-
кой не го спира. Да, при нас
има свобода на словото и
печата. И ние декларираме,
че СЖР защитава всички
журналисти, без значение
от тяхното място в полити-
ческия спектър. Понякога
наши колеги се държат дос-
та активно на различни ма-
сови мероприятия, направо
се хвърлят например на
предна линия в епицентъра
на сблъсъци, за да има за
какво да пишат след това.
Случват се и такива неща…

- А след това изпращат
материалите на Запад и
разгласяват, че Путин е
диктатор и в Русия няма
свобода на словото, кое-
то след това се тиражира
от всички западни медии.

- Да и при това ние зая-
вяваме, че не може да се
използва сила срещу жур-
налисти.

- А как оценявате роля-
та на онези журналисти,
които участват в процеси-
те по пренаписването на
историята? Например
през последните години
масово се тиражира вер-
сията, че Червената армия
не е освободителка, а оку-
патор и т.н.

- Да, знаем… Всеки има
своя истина и по друг начин
вижда нещата. Трябва да се
възприемат различни глед-
ни точки. Но ние имаме своя
истина и се опитваме да я
отстояваме.

- Но преди този процес
не беше толкова активен…

- Това за съжаление е ед-
на от темите в информаци-
онната война, за която го-
ворихме преди малко. Ако
се върнем към историчес-
ките корени, тогава ще мо-
жем по съвсем друг начин
да общуваме с онова насе-
ление, което по друг начин
възприема това.

Например, ако спрем на
улицата един жител на Ню
Йорк и го попитаме кой е
бил първият космонавт в ис-
торията на човечеството,
той най-вероятно ще отго-
вори, че е американец, а по-
някога казват, че е Гагарин,
който бил американец… За-
това трябва да припомняме
фактите.

- По какъв начин се бо-
рите срещу заличаването
на историята?

- Между другото, имаме
журналисти космонавти.
Например Ерохин по време
на един от полетите си на
МКС дори си носеше член-
ската  карта на Съюза на
журналистите на Русия. Та,
в Звездното градче има цял
екип, ръководен от една
прекрасна жена Елена Ме-
телковская. Тя провежда Га-
гарински урок в 100 страни
и във всички училища в Ру-
сия. Ние, разбира се, ги
подкрепяме, помагаме с как-
вото можем, предоставяме
им трибуна на разни наши
форуми. Също така помага-
ме за издаването на книги.

- Какви са според вас
днешните руско-български
отношения?

- Ситуацията с "Южен по-
ток" малко развали нашите
отношения,  но не мисля, че
толкова много. Въпреки
всичко на ниво общуване
между хората остава прия-
телското отношение. Още
повече, доколкото виждам
тук вече много неща се про-
менят в отношенията с Ру-
сия. Макар, че е ясно как
именно система на пропа-
ганда работи навсякъде по
света, включително и във
вашата страна.

Председателят на Съюза на руските журналисти Владимир Соловьов
се срещна и с президента на България ген. Румен Радев
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До 2023 година Евросъю-
зът смята да удвои вноса на
втечнен природен газ (ВПГ)
от САЩ. Но Русия и Саудитс-
ка Арабия може да провалят
тези планове. Опасността ид-
ва от две противоположни
страни - при това от държа-
ви, които някога бяха закле-
ти врагове. ЕС увери САЩ,
че ще започне да внася двой-
но повече американски ВПГ,
като доведе обема на дос-
тавките до 8 млрд. куб. м го-
дишно. Москва и Рияд обаче
също искат да бъдат играчи
на този пазар.

През февруари т.г. руски-
ят газов концерн "Новатэк"
стана най-мощният доставчик
на ВПГ в Европа. Компания-
та има и други още по-вну-
шителни проекти в сферата
на износа на газ. Русия вече
е най-големият доставчик на
газ в Европа - засега само
по тръбопроводи. Както е из-
вестно газовият гигант "Газп-
ром" заедно с редица евро-
пейски партньори строи в мо-
мента балтийския газопровод
"Северен поток-2", който пре-
дизвика остра полемика. Се-
га руските концерни предп-
риеха настъпление на непри-
същ за тях нов фронт: и "Но-
ватэк", и "Газпром" усилено
развиват своите мощности в
областта на ВПГ и имат при
това огромно преимущество
в сравнение със САЩ.

Информационната агенция
Bloomberg съобщава, че раз-
ходите на американските
компании по добива на една
"британска топлинна едини-
ца" (British Thermal Unit) - мяр-
ката, с която в САЩ измер-
ват ВПГ, възлизат на 2,6 до-
лара, докато на руските ком-
пании това струва само 0,1
долара. Тук Русия може да
благодари на вечния си съ-
юзник - "генерал Мороз". В
процеса на втечняване газът
трябва да бъде охладен до
минус 160 градуса. Естестве-
но, когато това става в усло-
вията на териториите отвъд
Полярния кръг, енергийните
загуби са значително по-мал-
ко, отколкото в САЩ. Да не
забравяме, че цялата тери-
тория на САЩ е разположе-
на южно от паралела, на кой-
то се намира Крим.

На този фон думите на ев-
ропейския комисар по енер-
гетика Мигел Ариас Канете,
изречени неотдавна на сре-
щата му с американския му
колега Рик Пери в Брюксел,
съдържаха голяма доза сар-
казъм. "Европа ще удвои вно-
са си на ВПГ от САЩ, ако
цената му издържа на кон-
куренцията. Така американ-
ският ВПГ ще има възмож-
ност да затвърди стратеги-
ческата си роля на европей-
ския газов пазар". В Евро-
комисията представиха това
изявление като компромис и
жест от страна на ЕС. С то-
ва предложение Европа по-
дава ръка на Доналд Тръмп,
който заплашва европейския
износ на автомобили за САЩ
с високи мита, ако амери-
канският търговски дефицит
не бъде намален значител-
но. Засега само Полша и три-
те балтийски републики от
политически съображения са
направили твърди поръчки
за ВПГ от САЩ.

Ïðåäñòîè îæåñòî÷åíà êîíêóðåíöèÿ
"Новатэк" се
чувства уверено
в скоростния
влак на газовите
трасета

Русия неотдавна започна
настъплението си на европей-
ския пазар за ВПГ. "Новатэк"
пусна първите си три произ-
водствени линии от комплек-
са "Ямал СПГ" отвъд Поляр-
ния кръг с мощност 17,5 млн.
т годишно. Концернът е соб-
ственост на Леонид Михелсон
и Генадий Тимченко, смятан за
близък на Владимир Путин.
Френската енергийна компа-
ния Total и Китайската нацио-
нална нефтогазова корпора-
ция CNPC държат по 20 на
сто от акциите на комплекса.
На китайския държавен фонд
"Път на коприната" принадле-
жат 9,9 процента.

"Новатэк" вече строи вто-
ри комплекс "Ямал СПГ 2" и
планира трети - "Арктик СПГ

2". По такъв начин към 2030
г. "Новатэк" ще постигне мощ-
ност от 70 млн. т годишно.
Катар, който е на второ мяс-
то в света по доставки на ВПГ,
в момента изнася 82 млн. т
годишно и смята до 2024 г.
да увеличи производството си
до 110 млн. т. "Новатэк" оба-
че смята да доведе произ-
водството си до 140 млн. т.
През първото тримесечие на
т.г. компанията съобщи гла-
возамайващи показатели за
своя успех: през първото
тримесечие на т.г. в сравне-
ние със същия период на
предходната година оборотът
й се е увеличил с 666 на сто
до 5,8 млрд. долара, а пе-
чалбата със 725 процента.
Това се дължи преди всичко
на рязкото и мощно увели-
чаване на експорта и на за-
купуването на допълнителни
дялове от френските и китай-
ските партньори.

Наред с "Новатэк" "Газп-
ром" също неимоверно бър-
зо засили производството на
ВПГ. В сътрудничество с бри-
танско-холандския концерн
Shell руският газов гигант ре-
ализира в Далечния изток
проекта за ВПГ "Сахалин-2"
с мощност 10 млн. т годиш-
но. На брега на Балтийско
море в пристанището Уст-Лу-
га изгражда завода "Балтий-
ски ВПГ".

Когато през 2017 г. се със-
тоя пускането в експлоатация
на първия танкер с ВПГ, кръс-
тен на загиналия в авиокатас-

трофа в Москва бивш шеф на
Total Кристоф дьо Маржери,
на церемонията заедно с Вла-
димир Путин присъстваше и
министърът на петрола на Са-
удитска Арабия Халид ал Фа-
лих. Въпреки че дели с Русия
първото място по износ на
петрол, напоследък Рияд за-
лага и на ВПГ. Главният из-
пълнителен директор на ком-
панията Saudi Aramco Амин
Насър смята да инвестира в
газовия сектор 150 млрд. до-
лара. Той си е поставил за
цел през следващите десет
години да увеличи производ-
ството на газ 15 пъти. Saudi
Aramco - най-печелившият
концерн в света, чиято чиста
печалба миналата година бе
111,1 млрд. долара, залага на

шистовия газ. Компанията ве-
че започна да продава ВПГ,
но засега това е превозван с
танкери газ, закупен в други
страни. В близко бъдеще оба-
че Рияд планира да изнася
свой газ, както по тръбопро-
води, така и ВПГ с танкери.
Амбицията, както там често
твърдят, е Saudi Aramco да ста-
не "един от главните играчи
на газовия пазар". Затова ком-
панията има и планове за
включване в проекти за ВПГ
с чуждестранни партньори.
Вече се появиха информации,
че нейното ръководство об-
мисля участие в терминала
"Ямал СПГ 2" на "Новатэк".

Плановете на руските и са-
удитските компании може да
поставят Европа в трудно по-
ложение, защото става дума
за две енергийни супердър-
жави, които предлагат газ на
значително по-ниски цени от
САЩ, а това ще провали на-
меренията на Европа да уд-
вои доставките си на амери-
кански ВПГ.

"Позициите на Русия са
твърде силни, за да се със-
тезава със североамерикан-
ските проекти. И в Арктика
с танкери-ледоразбивачи, и
в Прибалтика, и на Сахалин,
Русия е неоспорим конкурент
на американските компании,
търгуващи с ВПГ. Русия вече
е най-големият световен из-
носител на газ и на второ
място по износ на суров пет-
рол. Но нейният дял на све-
товния пазар на ВПГ засега

е едва 8 процента, докато на
компанията Qatar Petroleum е
близо 24 на сто. "Ние ще за-
емем мястото, което заслу-
жаваме", заяви Владимир Пу-
тин и според Карен Коста-
нян от Bank of America това
скоро може да се окаже тре-
тото място на световния па-
зар на ВПГ.

Паралелно с това обаче в
Москва не бива да подценя-
ват възможностите на САЩ.
В областта на експорта на
ВПГ те имат доста силни пар-
тньори. Saudi Aramco напри-
мер освен сътрудничеството
си с "Новатэк" се опитва за-
едно с норвежката енергий-
на компания Equinor да ин-
вестира в американски про-
екти. А Qatar Petroleum заед-

но с концерна Exxon-Mobil
реализира мегапроект за ВПГ
на крайбрежието в Тексас на
стойност 10 млрд. долара.
При това делът на катарска-
та компания в проекта е 70
процента и никой в света ня-
ма по-голям опит от нея в об-
ластта на бизнеса с ВПГ.

В съперничеството си с Ру-
сия САЩ имат още един коз:
практиката на налагане на
санкции. Поради заплашител-
ните ограничителни мерки
Shell вече напусна проекта на
"Газпром" в завода за ВПГ на
Балтийско море. Германски и
други фирми също се опася-
ват да не бъдат ударени от
американските санкции зара-
ди участието им в "Северен
поток-2". Своите страхове ве-
че изказаха дъщерните фир-
ми на BASF - Wintershall и
Uniper. Законът, който пред-
вижда наказателни мерки,
ще бъде готов в Конгреса
много скоро, предупреди ми-
нистърът на енергетиката на
САЩ Рик Пери по време на
посещението си в Киев по
случай встъпването в длъж-
ност на новия украински пре-
зидент.

Концернът "Новатэк" вече
е внесен в черния списък на
САЩ, което затруднява пар-
тньорството и участието в
съвместни проекти на таки-
ва компании като френската
Total. Санкциите карат и сау-
дитите да се замислят преди
да се включат в руски про-
екти. Остават китайците, ко-

ито и без това се намират в
състояние на търговска вой-
на със САЩ. По всичко ли-
чи, че конкуренцията на га-
зовия и на целия енергиен
пазар ще се ожесточава все
повече.

"Новатэк" обаче и другите
руски компании от газовия
сектор имат основание да бъ-
дат спокойни и уверени. "Но-
ватэк" вече завършва фор-
мирането на партньорската
структура за проекта "Арк-
тик СПГ 2". Както изглежда
американските санкции все
още не плашат такива силни
компании като Total и китай-

ската CNPC. По всяка веро-
ятност тях ги привлича по-
тенциала на "Новатэк" и това
привличане е по-силно от
страха от санкции. Там засе-
га преобладава убеждението,
че САЩ няма да повлияят на
изграждането нито на "Арк-
тик СПГ 2", нито на другите
им дългосрочни планове. Един
от първите акционери в но-
вия завод на "Новатэк" отно-
во стана Total и тази стъпка
може да даде кураж и да
привлече други инвеститори,
смята финансовият директор
на "Новатэк" Марк Джетвей.

Според него независимо от
това дали и колко партньори
ще участват в проекта "Арк-
тик СПГ 2" руската компания
ще го реализира. Тя вече пра-
ви предварителни проучвания
на пазара за бъдещите си
доставки и обсъжда харак-
тера на бъдещите възможни
потребители и обемите на
техните заявки. Миналата го-
дина с швейцарско-холандс-
ката фирма Vitol и испанска-
та Repsol бяха подписани 15-
годишни споразумения за
доставката на 1 млн. т ВПГ
годишно за всяка от тях от
"Арктик СПГ 2". "Влакът вече
потегли и настъпи моментът,
когато трябва или да скочиш
на него, или да го изпуснеш",
казва Марк Джетвей.

(По публикации на немс-
кото издание Handelsblatt)
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Олга Гурска

Най-старият музикално-
танцов ансамбъл на Русия -
световноизвестният Кубан-
ски казашки хор идва с тур-
не в България. От 18 до 22
юни легендарните казаци
ще пеят в пет български
града: в зала 1 на НДК на
18 юни, на 19 юни във Вели-
ко Търново, на 20 юни във
Варна, на 21 юни в Бургас и
на 22 юни в Пловдив.

Кубанският казашки хор е
основан в град Екатерино-
дар - днешен Краснодар, пре-
ди 207 години. В определен
смисъл ансамбълът е истин-
ски исторически паметник,
който пази, развива и пре-
нася през вековете богати-
те певчески и танцови тра-
диции на Кубанския край.

Художествен ръководител
и главен диригент на хора
е народният артист на Ру-
сия, Украйна, републиките
Абхазия, Адигея и Карачево-
Черкесия, проф. Виктор За-
харченко. За концертите
пред българската публика е
избрана програма "Най-доб-
рото за 200 години". Зрите-
лите ще имат възможност-
та да се насладят на изпъл-
ненията на великолепните
казашки атамани и кубанс-
ки красавици благодарение
на продуцентска агенция "БГ
Саунд Стейдж".

Ето какво разказаха за
вестник "Русия днес - Рос-
сия сегодня" солистите Вик-
тор Сорокин и Евгения По-
пова:

- За първи път ли сте в
България?

Сорокин: - Лично аз, не.
През 2004 година бях в Бъл-
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Два от най-емблематични-
те за българската история
предмета - мечът на цар
Кубрат и пръстенът с мо-
нограм, който доказва име-
то на получилия патрициан-
ско достойнство цар Кубрат,
могат да се видят в Бална-
та зала на Националната га-
лерия - Двореца на пл. "Княз
Александър І" в столицата.

Ценните предмети се съх-
раняват в Държавния му-
зей Ермитаж в Санкт Пе-
тербург и ще бъдат в Со-
фия до края на юни. Из-
ложбата се провежда в
рамките на дните на Ерми-
тажа в София, по инициа-
тива на Националната гале-
рия с подкрепата на Минис-
терството на културата на
България, Столична общи-
на и при съдействието на
посолството на Руската фе-
дерация у нас.

Двата предмета са част
от съкровище, открито през
1912 година. Цялата наход-
ка се състои от около 800
предмета, по-голямата част
от които са златни, а оста-
налите от сребро.

На официалното открива-
не на изложбата с приветс-
твени слова към присъства-
щите се обърнаха министъ-
рът на културата Боил Ба-
нов, кметът на София Йор-
данка Фандъкова, послани-
кът на Русия у нас Анато-
лий Макаров, премиерът
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Солистите
Евгения Попова и
Виктор Сорокин

гария със състава на Кубан-
ския казашки хор. Това пъту-
ване много ми хареса и го за-
помних, впечатлен съм от
зрителите. Тогава концертите
ни минаха много добре. Беше
много приятно да се намира-
ме тук, все едно си бяхме у
дома. Навсякъде ни посреща-
ха много радушно. Когато хо-
рата разбираха, че сме от Ру-
сия, много се радваха.

Попова: - Тук съм за пър-
ви път. И съм много впечат-
лена, защото  хората тук са
много топли и радушни. Усе-
щането е сякаш съм си у
дома. Обикновено хората,
когато не се познават, се

държат по-резервирано. А
тук ни прегръщаха, целува-
ха и ни приветстваха, сякаш
сме пристигнали у дома.

- Каква програма сте
подготвили, ако не е тай-
на, разбира се. Поне мал-
ко да ни разкриете, какво
да очакваме на 18 юни?

Сорокин: - На 18 юни за-
почва нашето турне, което

ще мине през пет български
града. В програмата са вклю-
чени народни казашки пес-
ни, също така ще има и тан-
ци, които, сигурен съм, че ня-
ма да оставят зрителите рав-
нодушни. Защото, когато ка-
заците излизат с шашките,
сабите и започват да ги вър-
тят изкусно под звуците на
тази култова музика и хвър-
чат искри, това е наистина
много ефектно и не оставя
никого безразличен.

Относно репертоара на
песните сега не мога с точ-
ност да кажа кои точно ще
се изпълняват, но такива
песни като "Распрягайте

хлопци кони", песента, коя-
то аз изпълнявам "Когда мы
были на войне" мисля, че
със сигурност ще бъдат
включени в програмата.

- Вие сте много извест-
ни по цял свят. Предста-
вяте наистина едно гран-
диозно шоу. Колко време
и сили се полагат за под-
готовката?

Сорокин: - Разбира се,
това са дълги репетиции,
къртовски труд на всеки от
артистите и на онези, които
се занимават с нас - това
са диригенти, музикалният
ръководител, хореографи.
Това наистина е голям труд
на всеки от състава.

За да може всичко това да
се усъвършенства, за всеки
концерт се работи детайлно,
за да няма гафове и всичко
да бъде съвършено и истин-
ско. Това наистина е много
дълъг подготвителен период.
Още повече, че при нас със-
тавът редовно се обновява,
идват нови артисти, така да
се каже прохождащи, които
в началото понякога не раз-
бират какво се случва. Но
след два-три концерта те ве-
че са ориентирани и се пред-
ставят добре.

- Наистина ли реперто-
арът на хора наброява
около 4000 песни?

Сорокин: - Да, това е та-
ка. Това са казашки песни,
песни за маса и други. Как-
то може би знаете, Кубанс-
кият казашки хор е наслед-
ник на Черноморския войс-
кови певчески хор, основан
през 1811 година. Тази годи-
на нашият хор става на 208
години. Във връзка с това
имаме наистина голям репер-
тоар от около 4000 песни. Те-
зи музикални произведения,

които са се изпълнявали ня-
кога, се пазят в сборници.

По инициатива на Виктор
Гаврилович беше проведе-
на експедиция в Краснодар-
ския край, където бяха за-
писани стари автентични ка-
зашки народни песни, те са
напечатани в сборници и са
изключително много. Съ-
ществува дори Научен твор-
чески център, който предс-
тавлява своеобразна библи-
отека, където всичко това
се пази. Това е нашето бо-
гатство, което ще предадем
на потомците.

- Имате ли някакъв ри-
туал преди излизане на
сцена? Например, Олег
Газманов прави лицеви
опори за балансиране на
адреналина.

Сорокин: - Казаците са
православен народ и всяка
репетиция започваме с мо-
литва. По същия начин за-
почват и концертите ни. На-
шият ръководител Виктор
Гаврилович винаги чете мо-
литва, духовно ни обединя-
ва и с Божията помощ всич-
ко минава добре.

- Колко артисти ще при-
сигнат в България? Цели-
ят хор или част от него?

Сорокин: - Мисля, че над
сто души. Ще се поберем
на вашите големи сцени, вие
имате такива и ще има мяс-
то за всички.

Ìå÷úò è ïðúñòåíúò íà õàí Êóáðàò ñà íà áúëãàðñêà çåìÿ
Бойко Борисов, Алексей Но-
восьолов, съветник по кул-
турата в руското посолство
и гостът - заместник дирек-
торът на Държавния Ерми-
таж проф. Георгий Вилинба-
хов. Изкуствоведът, дирек-
тор на Националния музеен
комплекс - Национална га-
лерия Яра Бубнова предс-

тавяше официалните гости.
Ето какво сподели за

вестник "Русия днес - Рос-
сия сегодня" кураторът на
изложбата доц. д-р Иля Ах-
медов:

- Доц. Ахмедов, разка-
жете, моля, накратко за
събитието.

- Трябва да се отбележи,
че интересът към тази те-
ма е традиционен. Защото
още през 80-те години на
миналия век в тази колек-
ция бяха разчетени моног-
рами, разшифровани вър-
ху три византийски пръсте-

на, в които изследователи-
те са видели именно про-
тобългарски канове, Батор-
ханове и на хан Кубрат. Съ-
ответно веднага възникна
голям интерес и от бъл-
гарската научна обществе-
ност към тази тема.

Това беше един от мал-
кото случаи, когато, поне

хипотетично се появи въз-
можност някои намерени
древни находки да се асо-
циират с определени исто-
рически лица. Още повече,
че те са важни за история-
та не само на България, но
и на Русия и всички оста-
нали страни, бивши репуб-
лики на Съветския съюз.
Затова още през 1989 го-
дина в България беше пред-
ставена изложба, която се
казваше "Съкровищата на
хан Кубрат", където бяха
представени и други древ-
ни находки. Тогава се про-

веде и голям симпозиум,
посветен на тези въпроси.

От тогава в продължение
на 30 години по разбирае-
ми причини, такива предс-
тавяния не се осъществя-
ваха. Но сега те са възмож-
ни, благодарение на иници-
ативата най-вече от българ-
ска страна. Всъщност тези
експонати се показват из-
вън Русия за втори път, ка-
то и двата пъти са в Бълга-
рия. Последния път те бя-
ха представени тук преди
30 години. Сега представя-
ме два експоната от колек-
цията, която наистина е
уникална.

- Бихте ли разказали къ-
де са били намерени тези
находки?

- Тези находки са откри-
ти през периода на Руска-
та империя в Полтавска гу-
берния през 1912 година,
днес това са околностите на
град Полтава в Украйна. То-
гава тези находки първо бя-
ха предоставени на научната
архивна комисия в Полта-
ва, няколко предмета бяха
предадени на Полтавския
музей, а останалите пред-
мети бяха предадени в
Санкт Петербург и чрез
Държавната банка изкупе-
ни. Една друга част от ко-
лекцията попадна при час-
тни колекционери в Киев,
но по-късно също бе отку-
пена от Държавната банка
на Русия отново за държав-
ния музей Ермитаж в Санкт

Петербург. Така от 1913 го-
дина колекцията се пази в
Ермитаж към музейния
фонд на Руската федерация.

- Обсъждал ли се е въп-
росът това наследство да
бъде предадено на Бълга-
рия?

- Този въпрос никога не
стои на дневен ред. Първо,
защото предметите не са
намерени на територията на
България. От друга страна,
сред музейната общност
има твърдо убеждение, че
една колекция трябва да
остава там, където е била
предадена и комплектова-
на. Защото всяко разделе-
ние на предметите от една
колекция води до тяхното
загубване, защото така се
губи връзката между екс-
понатите и информацията за
тях.

Именно поради тази при-
чина няма никакви такива
претенции от българска
страна. Има държавни га-
ранции от правителството
на България, затова ние
спокойно показваме тези
неща тук и представяме на
българите това, което е ин-
тересно да видят.
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22. НЕзнайко

 Участниците в експери-
мента по имитация на полет
до Луната  SIRIUS-19 извър-
шиха виртуално кацане на
лунната повърхност, съоб-
щиха от Института по меди-
ко-биологични проблеми
(ИМБП)на РАН. "В наземния
моделен експеримент
SIRIUS-19 в съответствие с
циклограмата на полета еки-
пажът бе разделен. Четири-
ма участници, начело с ко-
мандира на кораба Евгений
Тарелкин, бординженера
Дария Жидова, лекаря на
екипажа Стефания Федяй и
изследователя Райнхолд По-
вилаинтис преминаха в ек-
сперименталния лунен ком-
плекс за излитане и кацане
и осъществиха виртуално
кацане на лунната повърх-
ност", се казва в съобще-
нието на института.

На окололунна орбита "ос-

Специалистите от научно-
изследователския технологи-
чен университет "МИСиС"
разработиха нов материал
въз основа на алуминия,
който позволява да се съз-
дават по-леки и бързи коли
и дронове, съобщи пресс-
лужбата на Руския научен
фонд.

Алуминият широко се из-
ползва в авиационната и ав-
томобилната промишленост.
За да се правят по-леки и
бързи летателни апарати и
коли, са необходими нови
материали, включително въз
основа на алуминия. Масата
на апарата, например, има

Технологии на руски учени,
сред които роботизирани
системи, нови материали,
екологично чиста и ресурсос-
пестяваща енергетика, полу-
чиха най-голямата награда на
63-ия Международен панаир
на техниката и техническите
постижения в Белград, съоб-
щиха от пресслужбата на Ми-
нистерството на науката и
висшето образование на РФ.
С постиженията си Русия
влезе в топ-8 на страните,
отбелязани с най-високите
награди на изложението - по-
четни дипломи "Стъпка в бъ-

Èçêóñòâåí èíòåëåêò
ùå íàêàðà Ìîíà
Ëèçà äà ïðîãîâîðè

Руски разработчици от ла-
бораторията за изкуствен ин-
телект на компанията
Samsung в Сколково предс-
тави невромрежа, която ка-
ра изображение на човек ре-
алистично да се движи, съ-
общава телевизионният канал
"360". Системата, разработе-
на от специалистите Егор За-
харов, Александър Шишей,
Егор Бурков и Виктор Лем-
пицки бе наречена Fewshot
learning. Тя е способна да въз-
произвежда движения на гла-
вата по няколко снимки.

Уточнява се, че за по-до-
бър ефект трябва да са на
разположение 32 снимки на
дадена персона, но систе-
мата може да се справи и
при по-малък брой изобра-
жения и да създаде модел
на движеща се и говореща
глава даже въз основа са-
мо на един портрет, напри-
мер "Мона Лиза" на Леонар-
до да Винчи. Видеозапис с
демонстрация на резултата
са публикувани в YouTube-
канала на един от разработ-
чиците - Егор Захаров.

На 10 май бе съобщено,
че Руският фонд за преки
инвестиции, Суверенният
фонд на Русия и Държавни-
ят Ермитаж ще представят
изложба на произведения на
съвременни художници от
различни страни наречена
"Изкуственият интелект и ди-
алогът на културите" по вре-
ме на провеждането на Пе-
тербургския международен
икономически форум-2019 г.

В ракетата-носител "Со-
юз- 2.1б", която стартира от
космодрума Плесецк, почти
веднага бе ударена от мъл-
ния, съобщи началникът на
космодрума генерал-майор
Николай Нестечук. Той по-
сочи, че техниката е срабо-
тила, спътникът е излязъл
в орбита в предвиденото
време. "Времето не е преч-
ка за нас, ние сме войска
за всяко време - каза на-
чалникът на космодрума. -
Това е още едно доказател-
ство, че мълния не може да
повреди нашето ракетно-
космическо оръжие".

По-рано източник от ра-
кетно-космическия отрасъл
разказа пред ТАСС подроб-
ности за инцидента. "По вре-
ме на излитането в челната
част и в третата степен на
ракетата-носител удари мъл-
ния, което бе фиксирано от
данните не телеметрията,

Ó÷àñòíèöèòå â åêñïåðèìåíòà SIRIUS "êàöíàõà" íà Ëóíàòà

танаха" изследователите
Ален Миркадиров и Анаста-
сия Степанова. Те контро-
лираха работата на експе-
рименталния модул от бор-
да на "космическия кораб".

Първото излизане от кац-

налия върху имитацията на
лунната повърхност модул
направиха Тарелкин и Пови-
лаитис. Те използваха спе-
циални костюми с шлемове
за виртуална реалност, ко-
ито позволяват да се ими-

тира сложната среда и вза-
имодействието на космонав-
тите с интерактивните обек-
ти - повърхността на плане-
тата и модели на космичес-
ка техника.

"Скафандърът е предназ-
начен за проба на ергоно-
мичното и  медико-психоло-
гичното съпровождане на
надпланетната дейност на
екипажа, за изследване на
перспективите на операци-
ите в екстремални условия,
позволявайки да се модели-
ра широк кръг условия за
изпълнение на дейността
(включително и извънредни
ситуации), както и да се изу-
чават психофизическите ас-
пекти на професионалната
дейност на екипажите", от-
белязват от института.

Експериментът започна
на 19 март и продължи 120
дни. Той се провеждаше в

Москва в наземния експе-
риментален комплекс на
ИМБП на РАН. Научната
програма на експеримента
SIRIUS-19 включва 70 екс-
перимента. Проектът въз-
произвежда основните ха-
рактеристики в реален кос-
мически полет на Луната и
включва следните етапи: по-
лет до спътника на Земята,
търсене на място за при-
луняване, прилуняване на
екипажа за провеждане на
операции на повърхността,
пребиваване на орбита на
Луната и дистанционно уп-
равление на подготовка на
базата, завръщане на Зе-
мята. Специално за такъв
тип експерименти в инсти-
тута е изграден експеримен-
тален комплекс (цилиндрич-
ни модули - "бочки") с ими-
тация на лунната повърх-
ност.

Äðîíîâåòå è êîëèòå ñòàâàò ïî-ëåêè
важно значение при проек-
тирането на дронове. Учени-
те от "МИСиС" са намерили
начин да създадат здрав и
същевременно лек композит
(съчетание от различни ма-
териали), в който алуминият
се съчетава с никел и лант.
В разтопения алуминий до-
бавили легиращи елементи,
които образуват с алуминия
химично съединение, а то в
процеса на втвърдяване на
сплавта дава здраво арми-
ращо скеле. Учените са съз-
дали материал, съчетаващ
преимуществата на компо-
зитните материали и стан-
дартните сплави - гъвкавост,

якост, лекота.
Особеност на новата раз-

работка е високата арми-
раща способност на форми-
ращите се химически съе-
динения, която позволява да
се увеличава здравината на
конструкцията за сметка на
свойства  на добавки за
създаване на композит.
Предложеният материал
надминава по редица пока-
затели аналозите, включи-
телно и чуждестранни, смя-
та един от авторите на раз-
работката, научният сътруд-
ник в катедрата по обработ-
ка на металите с налягане
на "МИСиС" Торг Акопян. Но-

вият материал е алтернати-
ва на композитите, създа-
вани с помощта на наноп-
рахове - подход, който спо-
ред учените е скъп, а мате-
риалът е недостатъчно

здрав поради наличието на
прахови частици. Работата
на учените е подкрепена от
Руския научен фонд и е пуб-
ликувана в сп.  Materials
Letters.

Îòëè÷èõà ðóñêè ó÷åíè ñ âèñøà íàãðàäà â Ñúðáèÿ
душното и космическото
пространство. Институтът
"Ю.П.Булашевич" от Уралс-
кото поделение на РАН де-
монстрира малогабаритни
енергоефективни апаратно-
програмни комплекси в об-
ластта на осигуряване на се-
измична безопасност. А уче-
ните от Института по морс-
ки биологични изследвания
на РАН разказаха за произ-
водството на биомаса от
микроводорасли и отглежда-
не на миди и стриди в Чер-
но море за медицината и
хранителната промишленост.

дещето" за разработка на
перспективни технологии въз
основа на резултати от науч-
ни изследвания.

На изложението, което се
проведе от 21 до 24 май,
бяха представени разработ-
ки на руски вузове и науч-
ни институти по следните
направления: цифрови инте-
лектуални производствени
технологии, роботизирани
системи, нови материали,
екологична и ресурсоспес-
тяваща енергетика, високоп-
родуктивни агро и аква сто-
панства. Като цяло в екс-

позицията на министерство-
то бяха представени 18 во-
дещи университета и инсти-
тута на РАН.

Пермският държавен на-
ционален университет, нап-
ример представи технология
за пречистване на замър-
сени от въглеводороди те-
ритории въз основа на уни-
кална колекция алканотроф-
ни микроорганизми. Самар-
ският национален изследо-
вателски университет - раз-
работки в областта на ле-
тателните апарати и мате-
риали за усвояване на въз-

Страницата подготви
Олга Гурска

Ìúëíèÿ óäàðè ðàêåòàòà "Ñîþç" ïðè ñòàðòà é

предавани от борда на ра-
кетата към наземния пункт
за управление", каза източ-
никът. По думите му случи-
лото се въобще не се е от-
разило на работата на сис-
темата на ракетата-носител,

защото "Союз"-ите са защи-
тени от подобни явления.

Както уточнява друг събе-
седник на агенцията мълни-
ята е ударила ракетата око-
ло 14-та секунда от момен-
та на откъсването на раке-

тата от стартовия комплекс.
Ракетата "Союз-2.1б" стар-

тира на 27 май от площадка
№43 на Държавния изпита-
телен космодрум Плесецк. В
предвиденото време косми-
ческият апарат "Глонас-М" бе
успешно изведен на проект-
на орбита. Специалистите от
Главния изпитателен косми-
чески център "Г.С.Титов" на
Космическите войски на ВКС
поеха управлението на спът-
ника.

В орбиталната групиров-
ка "Глонас" сега влизат 26
спътника, като 24 от тях се
използват по целево пред-
назначение, един е на етап
летателни изпитания и още
един - в орбитален резерв.
Около 15 спътника работят
извън пределите на срока
на експлоатация.
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Държавната корпора-
ция "Ростех" може да
достави на Министерст-
вото на отбраната на
САЩ оригинални боепри-
паси за стрелково оръ-
жие руско и съветско
производство само в
случай, че санкционните
ограничения бъдат сне-
ти, съобщиха в начало-
то на седмицата за ТАСС
от пресслужбата на кор-
порацията.

Преди това порталът
Defence Blog съобщи, че
Пентагонът е обявил кон-
курс за доставка на пат-
рони за стрелково оръ-
жие руско и съветско
производство. Това ще
позволи тези боеприпаси
да бъдат използвани в
региони от света, където
не се използва оръжие по
стандарта на НАТО.

Руската войскова гру-
пировка в Крим се усил-
ва с подразделение,
предназначено за пла-
нински действия, съоб-
щиха от пресслужбата на
Южния военен окръг.

"В тройката на най-доб-
рите високопланински
подразделения на Юж-
ния военен окръг по вре-
ме на конкурса "Елбрус-
ки пръстен" за първи път
влязоха планински
стрелци от Крим", се
казва в съобщение на
пресслужбата на окръ-
га. По-рано не се е спо-

Авиационно шоу на пи-
лотажната група "Соко-
лите на Русия" се със-
тоя в края на миналата
седмица в Тамбов в чест
на предстоящия празник
на града и Деня за за-
щита на децата. Летците
демострираха въздушен
бой на малка височина
и изпълниха над 10 фи-
гури от висшия пилотаж,
предаде кореспондент на
ТАСС.

Тържествата бяха отк-
рити от зрелищен парад
на Общоруския фестивал
на кадетските корпуси,
събрали се в Тамбов от
24 региона на Русия. Ръ-
ководителят на органи-
зационния комитет на
авиационното шоу Анато-
лий Сафонов каза пред
ТАСС, че всяка година
кадетските шествия из-
преварват представяне-
то на летците. През та-
зи година географията на
участниците е сериозно
разширена - бъдещите
защитници на страната
представиха Краснодар,
Магадан, Перм, Мур-
манск, Вологда и други
руски градове.

Зрителите видяха и из-
пълнения на тамбовска-
та бригада със спациал-
но предназначение. Бой-
ците скочиха с парашу-
ти "Арбалет" от височи-

"Ðîñòåõ" å ãîòîâ äà äîñòàâè áîåïðèïàñè íà
Ïåíòàãîíà, ñàìî àêî ñå îòìåíÿò ñàíêöèèòå
Министерството на отбраната на САЩ обяви конкурс за доставка
на партони за стрелково оръжие руско и съветско производство

"Руският боеприпасен
отрасъл е способен да
доставя на световния па-
зар целия спектър боеп-
рипаси за бойно, слу-
жебно и гражданско оръ-
жие съветски и руски
стандарт, както и за от-
делни образци оръжие

по стандартите на НАТО.
По основните си харак-
теристики съвременните
руски боеприпаси са
най-добри в света. Ори-
гинални качествени бо-
еприпаси руско произ-
водство могат да бъдат
доставени в САЩ само в

случай на снемане на
съответните санкционни
ограничения", подчерта-
ват от "Ростех".

От държавната корпо-
рация също така отбе-
лязват, че посочените в
списъка патрони са
предназначени за писто-
лети, автомати, картеч-
ници и винтовки, които
Съветският съюз и Ру-
сия по-рано са доставя-
ли в голямо количество
в страни от Азия, Близ-
кия изток, Африка и Ла-
тинска Америка. "Това
оръжие, както и негови-
те копия, са произвеж-
дани не само в СССР и
Русия, но и в редица
други държави. Има
всички условия, за да се
предположи, че в даде-
ния момент тези боеп-
рипаси могат да бъдат

закупени, в това число
и в страни, където те се
произвеждат без ли-
ценз", отбелязаха от
"Ростех".

По-рано Пентагонът се
интересуваше от въз-
можността за производ-
ство на отделни образ-
ци съветско и руско
стрелково оръжие на те-
риторията на САЩ. През
март миналата година
американското списание
National Interest съобщи,
че Командването на спе-
циалните операции на
Въоръжените сили на
САЩ се е заинтересува-
ло от възможността за
производство в страна-
та на руско оръжие, в
частност - картечница
ПКМ 7,62 мм и голямо-
калибрена картечница
НСВ 12,7 мм.

Ãðóïèðîâêàòà âîéñêè â Êðèì ñå óñèëâà ñ ïëàíèíñêè ñòðåëöè
менавало за наличие на
такива подразделения в
републиката.

Източник на ТАСС по-
ясни, че в дадения мо-
мент в Крим няма спе-
циализирирани планинс-
ки съединения или воин-
ски части. "В случая ста-
ва дума за едно от под-
разделенията на 127-а
отделна разузнавателна
бригада на 22-и армейс-
ки корпус на бреговите
и сухопътните войски на
Черноморския флот, под-
готвени за действия в
планински условия", от-

беляза източникът.
Конкурсът "Елбруски

пръстен" се провежда
сред високопланински
подразделения и е част
от Армейските междуна-
родни игри. Победител в
окръжния конкурс ста-
на отборът на отделна-
та планинска мотострел-
кова бригада, дислоци-
рана в Карачаево-Чер-
касия, второто и трето-
то място заеха предста-
вители на подразделени-
ята със специално пред-
назначение от Кабарди-
но-Балкария и Крим.

Руски планински стрелци

Íàä 25 000 äóøè ãëåäàõà øîó íà àâèîãðóïàòà "Ñîêîëèòå íà Ðóñèÿ" â Òàìáîâ
на над 1000 м и се при-
земиха точно пред зри-
телите.

Пред тях беше разпо-
ложена експозиция на
самолети и вертолети,
както и съвременна тех-
ника за радиоелектрон-
на борба на тамбовския
гарнизон. На летището
работеше и военнополе-
ва кухня.

Въздушната част на
празника започна с по-
явата на далечните бом-
бардировачи Ту-22М3 и
самолети цистерни Ил-
78, след които прелетя-
ха стратагическите бом-
бардировачи Ту-95МС и
Ту-160. Тамбовският сме-
сен авиационен полк бе-
ше представен в небето
от транспортните само-
лети Ан-12 и Ан-26, как-
то и от учебната моди-
фикация на лайнера Ту-
134, с който екипажите
на Далечната авиация от-
работват летателни на-
вици и повишават майс-
торството си.

Под музика на Жан-
Мишел Жар във възду-
ха се появи пилотажна-
та група "Соколите на Ру-
сия" с изтребители Су-
30 и Су-35.

Авиационното шоу в
Тамбов се провежда от
2000 г. на летището на
авиационната база -

правоприемница на Там-
бовското висше военно
училище за летци "Ма-
рина Раскова", което
дълги години беше ко-
вачница на руски авиа-
ционни кадри. По тради-
ция празникът се посве-
щава на значими съби-
тия в града и в страна-
та. Според данни на
градските власти през
тази година авиационни-
ят парад посетен от по-
вече от 25 хиляди зри-
тели, а в небето над
Тамбов са прелетели 24
самолета.
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Националният отбор по хо-
кей на лед на Русия стана
носител на бронзовите ме-
дали на Световното първен-
ство по хокей на лед, което
се състоя от 10 до 26 май в
словашките градове Братис-
лава и Кошице. В мача за
третото място руснаците по-
бедиха отбора на Чехия с
резултат 3:2 след изпълне-
ние на наказателни удари.
"Сборная" победи в девет от
десетте мача, които изигра,
за първи път се класира за
плейофите от първото мяс-
то в групата, но отново отс-
тъпи на полуфинала. Като се
има предвид най-силният за
последните години състав, в
който намериха място 15 хо-
кеисти от Националната хо-
кейна лига, този резултат
по-скоро може да се наре-
че неуспешен. Руският от-
бор премина прекрасно
през груповата фаза, като
във всички срещи победи с
разлика минимум две шай-
би. Уверено бяха победени
чехите (3:0) и шведите (7:4),
в мача срещу които русна-
ците вкараха шест шайби
през втория период.

В сегашния си формат
Световното първенство се
състои на практика от три
плейофа. Главната задача на
треньорите е да подготвят
съставите си за тях на пика
на спортната им форма. От-
борът на Финландия, който
стана световен шампион,
претърпя две поражения в
турнира, а руският отбор -
само едно.

В хода на турнира "сбор-
ная" не ставаше по-добра,
а обратното. Това се видя
по време на мача за трето-
то място срещу чешкия от-
бор, който се различаваше
коренно от играта в пред-
варителната група, когато
руснаците надиграха чехите
по всички показатели. От-
борът на Чехия отправи в
двубоя цели 50 удара към
вратата на Андрей Василев-
ски, а руснаците отговори-
ха едва с 31. През по-голя-
мата част от срещата чеш-
ките хокеисти надиграваха
руския отбор и създаваха
повече голови положения.

Василевски, който отрази
четири наказателни удара,
справедливо беше опреде-
лен за играч на мача и най-
добър вратар в турнира.
Руският вратар беше пър-
ви по процент отразени уда-
ри (94,58) и втори по про-
пуснати шайби средно на
мач (1,6). В два мача той не
допусна гол.

Най-добър нападател ста-
на Никита Кучеров, който
събра 16 точки (6 гола + 10
резултатни подавания). Тол-
кова точки за резултатност
има и Никита Гусев - тяхна-
та двойка стана една от най-
добрите в турнира. Централ-
ният нападател Артьом Ани-
симов изпълняваше зад тях
"черната" работа и събра 6
точки (4+2), като вкара и
много важна шайба в мача
за бронзовите медали.

Овечкин и Малкин не
блестяха в турнира
Треньорският щаб на

"сборная" така и не успя да

Ñ âèñîêî âäèãíàòà ãëàâà
Руският национален отбор по хокей на лед извоюва
бронзовите медали на Световното първенство

намери второ успешно удар-
но звено по време на Све-
товното първенство. Тройки-
те на Евгений Малкин и Ев-
гений Кузнецов играха мно-
го под своето равнище. Два-
мата централни нападатели
заедно с Александър Овеч-
кин събраха общо 15 точки
и вкараха всичко на всичко
пет шайби. Изпъкна Евгений
Дадонов, който вкара седем
шайби и направи четири
асистенции. По-голямата
част от шайбите Дадонов
вкара при числено преиму-
щество. Петорката Малкин,
Кучеров, Гусев, Дадонов и
защитникът Михаил Серга-
чов реализира числено пре-

имущество осем пъти по
време на турнира. Втората
петорка с нападатели Куз-
нецов, Овечкин, Кирил Кап-
ризов и Иля Ковалчук не от-
белязаха при мнозинство на
леда нито веднъж. В нея на
позицията на защитници се
пробваха Никита Зайцев и
Динар Хафизулин, а поняко-
га излизаха петима напада-
тели с Михаил Григоренко.

Овечкин не смята, че тур-
нирът е провал за него и
отбора. "Не бих казал, че
турнирът не се получи за
нас - играхме за класиране
на финал. Ако обобщим,
всички играха добре, "сбор-
ная" беше силна по имена,
разчитахме на злато. По-
добре да спечелим мач за
третото място, отколкото да
загубим на финал. Завръща-
ме се у дома с вдигната гла-
ва", отбеляза Овечкин.

В загубения мач срещу
отбора на Финландия рус-
ките хокеисти получиха въз-
можност да играят в мно-
зинство само веднъж. Игра-
та на Гусев и Кучеров в пъл-
ни състави не достигна, за
да се пробие грамотната от-

брана на финландския от-
бор. Финландците играха
през целия мач с осем за-
щитници, което им позволи
да запазят свежест и да не
отстъпват в скорост и при
единоборствата. В защита
помагаха и финландските на-
падатели, които посрещаха
руснаците в средната зона.

Компактната игра на от-
бора на Финландия отбеля-
за и президентът на Феде-
рацията по хокей на Русия
Владислав Третяк. "Финлан-
дците играха много грамот-
но тактически, имаха много
добър план, игратеха плът-
но, не даваха на нашите
момчета да се разгърнат -

каза Третяк. - За съжале-
ние не направихме нито ед-
на хубава комбинация, а
след вкарания от тях гол,
финландците запълниха сво-
ята зона с още по-големи
сили. Момчетата се сража-
ваха, имаха желание за по-
беда, но вратарят игра ус-
пешно, а финландците игра-
ха самоотвержено и се дви-
жеха много добре."

Вместо отборно взаимо-
действие и комбинации рус-
ките хокеисти често разчи-
таха на индивидуални дейс-
твия, които също не дават
резултат срещу добре ор-
ганизирани отбори.

Липса на резервен
вариант
"Сборная" отстъпи на фин-

ландските хокеисти и по
брой голови положения. В
един от епизодите след бло-
киран изстрел от Зайцев
шайбата отскочи към Мар-
ко Антила, който от близко
разстояние порази вратата
на Василевски. Много въп-
роси предизвика и играта на

Андрей Василевски бе определен за най-добър вратар на турнира

Никита Кучеров стана най-добрият нападател

Иля Воробьов остава старши треньор на "сборная"

руснаците във формат "шест
на пет". Треньорският щаб
реши да замени Василевс-
ки с полеви играч минута и
половина преди края на ре-
довното време. На леда бя-
ха пуснати шест нападатели
- в такъв състав "сборная"
вкара на финландците в мач
от Евротура преди Светов-
ното първенство. Наличие-
то на леда едновременно на
Овечкин, Кузнецов, Малкин,
Кучеров, Гусев и Ковалчук
не доведе до никакъв ре-
зултат.

Нямаше и добър разпре-
делител от синята линия,
който би могъл да доставя
шайбата около вратата, къ-
дето нападателите да я пре-
насочват или да стрелят.
Пример за игра във фор-
мат "шест на пет" в четвър-
тфиналите показаха отбори-
те на Финландия и Чехия.

По време на целия тур-
нир великолепна игра пока-
заха руските вратари. Ос-
вен Василевски два мача
изигра Александър Георги-
ев, който не пропусна нито
една шайба по време на
Световното първенство. Тре-
тият вратар Иля Сорокин не
излезе на леда нито веднъж.

Воробьов ще продължи
работата си
Иля Воробьов беше наз-

начен на поста изпълняващ
длъжността старши треньор
на руския национален отбор
по хокей на лед на 12 април
миналата година. На мина-
логодишното Световно пър-
венство отборът стигна до
четвъртфиналите, където за-
губи от отбора на Канада в
допълнителното време с ре-
зултат 4:5. Тогава в руския
състав нямаше много звез-
дни имена, гръбнакът беше
от хокеисти от Континентал-
ната хокейна лига. Резулта-
тът изглеждаше закономе-
рен, въпреки че в четвърт-
финала руснаците показаха
много добра игра.

На турнира в Словакия
Воробьов и отборът тръгна-
ха с една цел - първото мяс-
то. Задачата не беше изпъл-

нена, но въпреки това стар-
ши треньорът ще запази
своя пост. "Воробьов ще ос-
тане старши треньор, той
има договор за още една го-
дина", съобщи Третяк. Пре-
миерът Дмитрий Медведев
и министърът на спорта Па-
вел Колобков поздравиха от-
бора с бронзовите медали,
като пожелаха на треньор-
ския състав и на хокеисти-
те бъдещи успехи.

Ще продължи участието
си в националния отбор и
37-годишният Ковалчук. Ма-
чът за третото място стана
за него 179-и в "сборная".
"Чета ви много внимателно,
понякога дори повече ми се
иска да играя в "сборная",
вие ми давате мотивация.
Кой каквото и да говори, ня-
ма да дочакате да напусна.
Работата ми е да тренирам,
да се подготвям", каза Ко-
валчук пред кореспондент
на ТАСС.

Вицепрезидентът на рус-
ката хокейна федерация Ро-
ман Ротенберг смята, че
бронзовите награди са важ-
ни за страната. "Поздравя-
вам всички с победата,
свършихме огромна работа.
В хода на турнира отборът
стана единно цяло, всички
дадоха онова, което може-
ха. Девет победи от десет
мача. Разбираме, че не ни
достигна една победа, но
има от какво да се оттлас-
нем. През този сезон има-
ме сребърен медал от юно-
шеското първенство, брон-
зов от младежкото и сега
отново бронз - това са зна-
ци за бъдещето", отбеляза
Ротенберг.

Руският национален отбор
е бил пет пъти световен
шампион - за последен път
през 2014 г. От 2015 г. на-
сам руските хокеисти не са
стигали до финал.

Следващото Световно
първенство ще се състои от
8 до 24 май в швейцарски-
те градове Цюрих и Лоза-
на.


